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Podelitev najvišjih občinskih priznanj v vzgoji in izobraževanju 

Vzgoja od otroštva do zorenja je odgovorno 
in plemenito delo 

r • Gorenje n 

V življenju učitelja in vzgo-
jitelja je bolj malo trenutkov, 
ko smo mu pripravljeni dati 
priznanje za delo, za njegove 
napore pri vzgoji in izobraže-
vanju mladega rodu. Ni pa 
malo tistih lepih trenutkov, ko 
svetle oči nadebudnežev izra-
žajo hvaležnost in otroško lju-
bezen; trenutkov, ko se veseli-
jo svojih uspehov, čeprav tudi 
majhnih in na videz nepo-
membnih. 

G o t o v o p a ni ne t ako 
m a j h n a , niti t a k o n e p o m e m b -
n a s lovesnos t , bila je pre jšn j i 
če t r tek v glasbeni šoli F rana 
K o r u n a Kožel j skega v 
T i t o v e m Velenju , na kateri so 
se letos že šestič na sicer 
s k r o m e n način oddolži l i 31 
p e d a g o š k i m de lavcem, men-
t o r j e m , o rgan iza to r j em, 
s k u p n o s t i m , d r u š t v o m , zve-
z a m in p o s a m e z n i k o m , ki so 
bili p o s e b n o p r i zadevn i ter 
u spešn i pri deliu na p o d r o č j u 
vzgoje in i z o b r a ž e v a n j a v na-
ši občini . L e t o š n j i m Šiliho-
vim nagra jenc tem je ob tej 
pr i ložnost i sprregovori l pod-
p redsedn ik Soccialist ične zve-
ze Sloveni je , a lkademik Ciril 

Z lobec . M e d d r u g i m j e pou-
dar i l , da je učitel jski pokl ic 
nadvse zah teven , o d g o v o r e n , 
po ln na j raz l ične jš ih pre izku-
šenj , v ka te rem so otroci na j -
večji kritiki n j i hovega dela . 
N a d v s e t e h t n o v n j e m je 
vzgoja od ot roš tva d o prvega 
zo ren j a , ki o b p r i ro jen ih spo-
sobnos t ih in las tnos t ih obli-
ku j e osebnos t . »Že to, da 
sprejmete človeka v najobčut-
ljivejši dobi in ga kasneje s 
popotnico »date« v svet odra-
slih, ste opravili veliko in nad-
vse odgovorno delo. Le z dvi-
ganjem kakovostne ravni ži-
vljenja in dela bo slovenski 
narod, že v preteklosti in tudi 
v sedanjih časih postavljen 
pred težke preizkušnje, kos 
novim napornim nalogam.« 

Svojo pokončnost je, po bese-
dah slavnostnega govornika, ta 
dokazal ob sprejetju ustavnih 
dopolnil. Odločnost, možatost in 
dostojanstvo pa bo zaradi svoje 
majhnosti gotovo moral dokazo-
vati v vsakdanjem življenju tudi 
v prihodnje. In prav pri tem je 
vloga učiteljev in drugih pedago-
ških delavcev nadvse pomemb-
na. 

Svoja r azmiš l j an j a o n a r o d u in 
n jegovih n a l o g a h v b o d o č e j e 

Priznanja so skromna, moralna oddolžitev za njihovo požrtvo-
valno, uspešno delo, zahvala za zvestobo in pripadnost, hkrati 
pa spodbuda in obveza za naprej. 

akademik Ciril Zlobec sklenil z 
recitalom svojih pesmi na temo 
besede: Časa, Vse je tvoja prst 
beseda, Koliko besed za sleher-
no besedo. Kje je moj glas ter 
Beseda. 

Člane odbora za podeljevanje 
Šilihovih priznanj pri občinski 
izobraževalni skupnosti je pri 
obravnavi prispelih vlog vodilo 
dvoje: izkazanje in uporabljanje 
tistega odločujočega navdiha, 
nadarjenosti in ustvarjalnosti, 
zaradi česar je delo učitelja tako 
specifično ter uresničevanje pre-
pričanja in odgovornosti, da je 
učitelj ustvarjalec duhovne po-
dobe človeka jutrišnjega dne, v 
katerem je znanje edini obet za 
prihodnost. Na osnovi teh krite-

rijev si je najvišje občinsko pri-
znanje s področja vzgoje in izo-
braževanja za leto 1989 zaslužila 
za dolgoletno, posebno uspešno 
in življenjsko delo Marija Žužek. 
Med letošnjimi dobitniki nagrad 
in priznanj s področja vzgoje in 
izobraževanja je bilo še 13 pre-
jemnikov Silihovih značk, prav 
toliko jih je prejelo Šilihova pri-
znanja, štirje pa priznanja občin-
ske izobraževalne skupnosti. 

Nagrajencem in vsem, ki so se 
prejšnji četrtek zvečer zbrali v 
dvorani glasbene šole v Titovem 
Velenju, so se v kulturnem delu 
prireditve predstavili člani meša-
nega pevskega zbora Svoboda 
Šoštanj. Njihovemu ubranemu 
in nadvse kakovostnemu petju 
so vsi burno zaploskali. 

Družbene dejavnosti 

Bo potrebno interventno ukrepanje? 
Težav, takšnih in drugačnih, 

na področju družbenih dejavno-
sti v naši občini nikoli ni manj-
kalo. V zadnjem času pa je po-
manjkanje denarja zbilo dno v 
zdravstvu, otroškem varstvu in 
izobraževanju. 

Zaradi restriktivne politike, ki 
jo je v prvem polletju letos nare-
kovala interventna zakonodaja 
ter vrste drugih okoliščin so sisi 
družbenih dejavnosti naše obči-
ne sklenili obravnavano obdobje 
z izgubo. Čeprav smo se v občini 
dogovorili da 10,1 odstoten delež" 
družbene proizvodnje namenimo 
za te namene, nan j naravnali pla-
ne, obstoječe prispevne stopnje 
ne omogočajo uresničevanja 
sprejetih programov v družbenih 
dejavnostih. Izgube po mnenju 
delegatov skupščin otroškega 

varstva in zdravstva niso bile do-
volj tehten razlog za dvig roke za 
višje prispevne stopnje. Na iz-
rednih oktobrskih sejah skupščin 
so bili namrčč proti dodatnemu 
financiranju dogovorjenih pro-
gramov, za katere so sicer na za-
četku leta tudi sami glasovali. Za 
višje prispevne stopnje so se 
odločili le delegati skupščine ob-
činske izobraževalne skupnosti 
in tako naj bi bile težave do kon-
ca tega leta kolikor toliko uspe-
šno prebrodene. 

Delegati občinske zdravstvene 
skupnosti bodo imeli ponoven 
sklic seje skupščine te skupnosti, 
na kateri naj bi dobili še nekate-
ra dodatna pojasnila oziroma se 
še temeljiteje seznanili s težava-
mi na tem področju. Povsem 
odprto pa ob tem v tem trenutku 

Predstavili »Dvignjeni zastor« 

ostaja še otroško varstvo, kjer de-
legati zbora uporabnikov že na 
drugi izredni seji pred štirinajsti-
mi dnevi znova niso potrdili 
predlaganih višjih prispevnih 
stopenj. Vsi upi, da bomo v obči-
ni vendarle lahko financirali do-
govorjene programe družbenih 
dejavnosti, so sedaj uprti v dele-
gate vseh treh zborov občinske 
skupščine. Ti naj bi namreč na 
bližnjem zasedanju še enkrat teh-
tali to problematiko. 

Kaj pa, če se bodo tudi ti odlo-
čili tako kot so se delegati izred-
nih sej skupščin otroškega var-
stva in zdravstva? Na komiteju 
za družbene dejavnosti naše ob-
čine menijo, da se ob resnično 
zavzetem in odgovornem obrav-
navanju tega področja, kaj take-
ga ne more zgoditi. Če pa temu 
ne bo tako, bo moral »vzeti vaje-
ti« v svoje roke občinski izvršni 
svet in v bližnji prihodnosti pred-
lagati interventne ukrepe za reši-
tev teh vprašanj. Zavedati se je 

namreč treba, poudarjajo na ko-
miteju, da pravic in programov 
ne zagotavljajo le občinski sisi 
družbenih dejavnosti, ampak so 
to širše sprejete pravice in obvez-
nosti in bi jih konec koncev mo-
rali tudi v naši občini izpolnjeva-
ti. 

Gotovo ni treba posebej pou-
darjati, da neuspešno dogovarja-
nje v delegatskih klopeh okrog 
višjih prispevnih stopenj izgubo 
poglablja, da ostajajo neplačani 
visoki računi v zdravstvu, ki jih 
bo tako ali drugače treba pokriti. 
Že v tem trenutku to ni enosta-
vna naloga, kaj šele čez nekaj ča-
sa. Tudi ukinitev participacije v 
zdravstvu, o kateri so se izrekali 
delavci naše občine na torkovem 
referendumu, ne prinaša ustrez-
nih rešitev iz krize. Ob odločanju 
o takšnih zadevah pa gotovo ne 
bi smeli tudi mimo napovedanih 
dogajanj v družbenih dejavno-
stih v prihodnjem letu. 

T. P. 

V Zavodnjah je : Kulturni center 
kot izdajatelj skup pa j z avtorjema 
Vanetom Gošnikaom in Petrom 
Rezmanom pripraavil predstavitev 
četrte knjige iz zbirke Šaleški 
razgledi. Knjiga, , ki nosi naslov 
»Dvignjeni zastonr« združuje in 
zaokrožuje ekološlska pa tudi druž-
bena zaznavanja olobeh avtorjev, ki 
sta jih dolgo časa a pod tem naslo-
vom objavljala v n: našem tedniku. 

(bz) 

| V devetih mesecih prodali 
na tuje za nad 180 milijonov 
dolarjev izdelkov i 

i 
i 
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D o k o n c a s e p t e m b r a so G o r e n j e v e de lovne organi -
zaci je p r o d a l e n a t u j e za več čkot 180 mi l i jonov dolar -
jev izdelkov. V pr imer jav i z e n a k i m o b d o b j e m lanskega 
leta j e G o r e n j e poveča lo izvoz na t e h n o l o š k o na jzah tev-
nejše tu je t rge za s k o r a j 12 %. Blizu 97 % vse p r o d a j e n a 
tu je pa j e o d p a d l o na trge s konver t ib i ln imi va lu tami . 

Največ j i izvoznik pos lovnega s i s tema G o r e n j e j e 
de lovna o rgan izac i j a G o r e n j e G o s p o d i n j s k i apara t i , ki 
je d o konca s e p t e m b r a izvozila za s k o r a j 119 mi l i jonov 
do la r j ev izdelkov. Sledi jo pa ji G o r e n j e Bira, G o r e n j e 
Gl in , G o r e n j e Mali gospod in j sk i apa ra t i , G o r e n j e Elek-
t romoto r j i , G o r e n j e El rad , G o r e n j e E lek t ron ika Š i roka 
p o t r o š n j a i td. 

V p r imer jav i z l anskom letom pa so n a j b o l j pove-
čali p r o d a j o na t u j e v G o r e n j u Gl in , G o r e n j u Fecro , 
G o r e n j u Vars t ro j , G o r e n j u Meta lp las t , G o r e n j u Mal i 
gospod in j sk i apa ra t i , G o r e n j u M u t a itd. (an) 
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Novembra programsko volilna konferenca 
ZKS Velenje 

Več demokratičnosti 
V občini Velenje so osnovne 

organizacije ZK večinoma že 
opravile volilno programske 
konference, sedaj pa potekajo 
priprave na sklic le te v občin-
ski organizaciji Z K S Velenje. 
V priprave sodi tudi današnji 
posvet s sekretarji osnovnih 
organizacij na katerem bodo 
pozornost namenili tudi tistim 
aktualnim vprašanjem, ki se-
daj v temeljih pretresajo Zve-
zo komunistov Slovenije. 

Programsko volilna konferen-
ca ZKS Velenje bo II . novem-
bra. Prav gotovo datum ni naj-
bolj posrečeno izbran, saj je se-
daj v razpravi tudi gradivo za 
enajsti kongres Zveze komuni-
stov Slovenije, ki nosi naziv >Za 
evropsko kakovost življenja« ter 
spremembe in dopolnitve statuta 
Zveze komunistov Slovenije. Iz 
teh dveh dokumentov veje kopi-
ca novih pobud in razmišljanj, ki 
terjajo dobro razlago in tehten 
premislek. Njuna osvojitev pa bo 
zahtevala gotovo vrsto spre-
memb in dopolnitev tudi v pro-
gramu naše občinske organizaci-
je Zveze komunistov. Vendar pa 

to vseeno naj ne bi bila ovira za 
bližnjo konferenco velenjskih 
komunistov, saj se občinski pro-
gram opira na nekatera poglavit-
na izhodišča iz programa repu-
bliške konference ZK. In to prav 
v tistem delu, ki govori o evrop-
ski kakovosti življenja. 

N a k o n f e r e n c i b o d o o s r e d n j a 
vprašanja namenjena organizira-
nju Zveze komunistov, njenim 
metodam in oblikam dela, po-
dročju političnega sistema, kjer 
se ob dopolnilih k ustavi SRS 
odpira vrsta vprašanj ter nadalj-
njemu razvoju občine, ki se kljub 
dosedanjim prizadevanjem še 
vedno otepa s kopico problemov 
preteklega načina razvoja. 

Konferenca naj bi spodbudila 
in poglobila reformna razmišlja-
nja med komunisti velenjske ob-
čine, seveda pa naj bi skušala ob 
tem čimbolj ohraniti stabilnost 
organizacije in ustvariti tiste po-
goje, ki bodo omogočali, da bo-
do postavljena hotenja po bolj-
šem, pravičnejšem, humanejšem 
in vsestransko bogatejšem življe-
nju naše družbe, komunisti s svo-
jimi prizadevanji in ob podpori 
vseh enako ali podobno misle-
čih, tudi udejanili. B. Zakošek 

C V E T O Č E K R I Z A N T E M E : V Vekosovem Vrtnar-
stvu o b tem času vsako leto poleg d rugega na j raz l ične jšega 
cvet ja vzgoji jo tudi p rece j šn je število kr izantem. Letos so j ih 
vzgojili ok rog 24000, kar j e nekol iko m a n j kot p re j šn ja leta, 
v e n d a r k l jub t emu Vekosovi vr tnar j i u p a j o , da b o d o pokri l i in 
zadost i l i vsem zah tevam trga. Š t i r imesečna nega j e bila po-
t rebna , da so d a n e s kr izan teme (na sliki) t ako b u j n o cvetoče. 
Pa še to. Vekosovo Vrtnarstvo b o za trg v teh dneh pr ipravi lo 
tudi vrsto razl ičnih cvetnih a r anžma jev . 

(b.m) 

Ob dnevu mrtvih 
Bliža se 1. november — dan mrtvih. Na ta dan počastimo 

spomin vseh, ki so nam bili dragi, še posebej pa spomin padlih 
za svobodo in žrtev fašističnega nasilja. Krajevne organizacije 
Zveze borcev pripravljajo komemoracije ob vseh spomenikih 
NOB, kulturne programe pa pripravljajo osnovne šole. 

O s r e d n j e k o m e m o r a c i j e b o d o v T i t o v e m Ve lenju v 
torek , 3 1 . o k t o b r a 

— ob 15.20 — pokopališče Podkraj — program izvajajo dija-
ki Centra srednjih šol; 

— ob 16.15 — spomenik talcev na Partizanski cesti v Starem 
Velenju — program izvajajo učenci OŠ Gu-
stav Šilih; 

— on 17.00 — pokopališče v Šmartnem pri Velenju (pri ob-
novljenem spomeniku talcem) — program iz-
vajajo učenci OŠ Miha Pintar-Toledo; 

— ob 17.30 — Titov trg v Titovem Velenju — program izva-
jajo učenci OŠ Anton Aškerc. 
Šoštanj 
30. oktobra ob 13. uri pri osrednjem spomeni-
ku v Šoštanju 
Šmartno ob Paki I. novembra ob 8. uri pri 
osrednjem spomeniku v Šmartnem ob Paki 
Topolšica 
29. oktobra ob 11, uri pri spomeniku — Osno-
vna šola v Topolšici 
Škale 
30. oktobra ob 15.30 pri spominski plošči — 
Osnovna šola v Skalah 
Pesje 
30. oktobra ob 16. uri pri osrednjem spomeni-
ku v Pesjem 
Ravne 
29. oktobra ob 16. uri pri spomeniku pri Po-
štajnerju v Ravnah 



CELJSKO OBMOČJE 

Korak k sodob-
nejšemu letališču 

Optimisti menijo, da se korako-
ma vendarle približujemo sodob-
nejšemu letališču v Celju. Ne gre 
seveda za takega kot so si ga pred 
časom nekateri še zamišljali, ki bi 
lahko sprejemalo tudi večja potni-
ška letala — dobili naj bi le so-
dobno urejeno športno letališče. 
Tudi v tem vidijo mnogi precejšnjo 
pridobitev; tudi zato, ker naj bi s 
takim letališčem res tudi kaj pri-
dobivali. Že zdaj se namreč za le-

tenje v Celju (oziroma nad njego-
vo okolico) zanima veliko tujcev. 

Na sodobnejšem letališču pa bi v 
primeru potreb lahko pristajala 
tudi letala, ki bi jih glede funkcije 
lahko imenovali za »gospodar-
ska«. Celjska skupščina je prav 
pred kratkim razpravljala o os-
nutku odloka o ureditvenem načr-
tu za celjsko športno letališče. 
Razvojni center pa je osnutek za 

javno razpravo pripravil že sredi 
leta 1987. 

Zanimivo je, da je osnutek 
vzbudil veliko več zanimanja v 
žalski občini kot pa v celjski, pa 
čeprav leži vse letališče (zemljiš-
če) v celjski občini, nad to obči-
no se namreč tudi nahaja zračni 
prostor letališča in hrup se naj-
bolj čuti prav nad sosednjimi na-
selji v tej občini. Prav tako pa je 
zemljišče letališča uporabljajo 
žalske kmetijske organizacije in 
kmetje v tej občini. Tako so se 
po razgrnitvi oglasile žalska 
kmetijska zemljiška skupnost 
skupaj s sozdom Hmezad, delo-
vna organizacija kmetijstvo Ža-
lec ter kmetijska zadruga Savinj-
ska dolina. V glavnem se niso 
strinjali, da postane letališče last-
nik zemljišča, kjer je vzletno-pri-
stajalna steza. O tem je nekaj 
razgovorov že bilo in našli naj bi 

bili vendarle tako ugodno reši-
tev, da so lahko začeli s spreje-
manjem osnutka. Seveda so mo-
rali pridobiti tudi vrsto najrazlič-
nejših soglasij; onoga od teh tudi 
od najvišjih zveznih organov. 

Zaradi vsega tega stvari seve-
da ne tečejo hitro — toda tega so 
se pri celjskem Aero klubu zave-
dali že od vsega začetka. Pri tako 
pomembnem objektu pač ni mo-
goče preskočiti nobene od stop-
nic, pa se zato včasih zdi, da je 
mnogo laže dobiti denar (pa če-
prav seveda do tega ne bo lahko 
priti) kot pa nekatera soglasja. 
Ob upoštevanju, za kak objekt 
gre in na kakšne razmere in tudi 
posledice moramo računati, pa 
je tako tudi prav. 

(-fk) 

Savinjsko-šaleška naveza 

Gremo v Evropo 
Ubogi otroci — res, prav 

smilijo se mi. Dolga leta so 
jih v šoli in doma učili eno, 
zdaj hočejo od njih, da razu-
mejo drugo. Govorili so jim o 
tem, da nas bo socializem na 
hitro pripeljal iz revščine v 
blagostanje, zdaj jih mnogi 
opozarjajo, da nam sociali-
zem, tak kot pač je, ne more 
pomagati kaj dosti. Dolgo so 
jim govorili, da sta dva in 
dva le štiri in nič drugega, 
zdaj jih hočejo nekateri pre-
pričati, da ni tako. Tako tisti, 
pri katerih ob seštevanju teh 
dveh števil vedno pride manj 
kot štiri, ali tisti, ki pravijo, 
da mora biti več. In ne na-
zadnje: vedno smo jih učili, 
da leži Jugoslavija v Evropi, 
zdaj pa mora iz dneva v dan 

poslušati, kaj vse šele mora-
mo storiti, da bi prišli v Evro-
po. 

Vstop v Evropo si seveda 
predstavlja vsakdo drugače. 
Eni menijo, da smo prodor-
neje zakorakali v Evropo že s 
tem, ko so nam dovolili od-
nesti prek meje malo več de-
narja. Ampak tak naš prodor 
v Evropo se običajno ustavi 
že v Trstu, Trbižu, Pliberku 
ali Upnici. Drugi hočejo v 
Evropo z drugačnim delov-
nim časom. Vem za občino, 
kjer so ponekod že začeli de-
lati po novem. Ampak ta de-
lovni čas ni v vseh organiza-
cijah enak, pa bolj kot na ev-
ropski delovni čas spominja 
na našega tipičnega — po 

domače, vsak po svoje. 
Ob vsem tem so tudi neka-

teri. ki so trmasti in ozko 
usmerjeni, pa mislijo, da lah-
ko pridemo v Evropo z de-
lom. Z resnim delom, evrop-
sko produktivnostjo in pri-
merno kakovostjo izdelkov. 

Takih v večini okolij ne po-
slušajo radi. Raje zamahne-
jo z roko in porečejo: kaj 
nam bo taka Evropa, če se 
bomo vanjo morali prekopati 
z delom. 

Seveda so pri nas tudi ta-
ki, ki opozarjajo, da nimamo 
vsi enakih možnosti za vstop 
v Evropo. Pri tem pravijo, da 
imamo veliko prednost Slo-
venci. Vendar ne zaradi bliži-
ne zahodne meje, ampak za-
radi tega, ker nam k presto-
pu v Evropo pomagajo tudi 
predstavniki nekaterih naših 

bratskih narodov in narod-
nosti. Na široko nam odpira-
jo mejo, naj kar izvolimo 
oditi; le vse to, kar imamo 
naj pustimo tukaj. 

Ja, ja, prav zaradi vsega 
tega različnega, zaradi razli-
čnih pogledov, želja in potreb 
bodo naši otroci verjetno še 
nekaj časa v precepu. Še ved-
no jih bodo namreč v šoli 
učili, da leži Jugoslavija v 
Evropi — hkrati pa bodo do 
drugod slišali veliko govoric 
o potrebah, da vstopimo v 
Evropo. Morda pa bodo prav 
mladi poskrbeli, da bomo res 
v vseh pogledih v Evropi. 

Ali bomo v Evropi, ali pa 
nas ne bo — bi morda kdo 
porekel! 

(frk) 

Od tu in tam 
Žalec: Jubilej in za-
skrbljenost 

Redkokdaj se zgodi, da je kaka 
organizacija prav ob jubileju dele-
žna tudi veliko drugačne, negati-
vne pozornosti. Tako je bilo v teh 
dneh, ko je žalski Juteks slavil 50 
letnico in ko so zagnali nov obrat 
za izdelovanje PVC oblog, ob tem 
ko so jim eni izrekali priznanje za 
uspešno prestrukturiranje proiz-
vodnje in prodor v svet — med go-
sti na slovesnosti v petek je bil tu-
di predsednik slovenskega izvršne-
ga sveta Dušan Šinigoj — so dru-
gi, predvsem krajani Ložnice, 
opozarjali na negativne ekološke 
posledice Juteksa. O tem so pred 
dnevi že tudi spregovorili na eko-

W loški tribuni v Žalcu, tovarni pa 
• so že tudi poslali protestno pismo 

s 169 podpisi. Zahtevajo čistilno 
napravo in to čimprej. Njihovo 
opozorilo pa je vsaj v tem primeru 
naletelo na pripravljenost, saj se 
tudi v Juteksu zavedajo, da sodijo 
tudi take naprave k popolni opre-
mi za proizvodnjo. Namestili naj 
bi jih tako že prihodnji mesec. 

Laško: Baronov salon 
in cesarjeva kabina 

V laškem Zdravilišču so sicer 
pri razvoju malo za ostalimi po-
dobnimi slovenskimi ustanova-
mi, vendar pa zdaj želijo nadok-
naditi vsaj nekaj zamujenega. Pri 
tem se zavedajo, da so zamudili 
čas cenenih naložb, pa se zato tu-
di ozirajo naokoli po sovlagate-
ljih; domačih ali tujih. 

Med pomembne pridobitve za 
popestritev ponudbe gotovo sodi 
obnovljen salon barona von Stei-
na. Tega so uredili domala tako, 
kot je bil tedaj, ko se je tu zbirala 
dunajska aristokracija na plesih 
ali družabnih srečanjih. V La-
škem bi radi dali novo podobo 
tudi še nekaterim objektom, ki 
jih imajo in ki bi bili zanimivi 
gotovo tudi za tujce. Tako name-
ravajo obnoviti kopalno kabino 
cesarja Franca Jožefa, pa tudi 
Vilo Stein. 

Celje: 95 let tehtalni-
štva 

V Celju so pred dnevi prosla-
vili 95-letnico tehtalništva oziro-
ma tovarne Libela, ki je nasled-
nica prve tovarne tehtnic, ki jo je 
na Bregu ustanovil Ivan Rebek. 

Ob jubileju so odprli pomembno 
novost: proizvodnjo merilnih 
pretvornikov. Ta proizvodnja 
pomeni pomembno osamosvoji-
tev, saj te zahtevne dele (ki pret-
varjajo silo mase v električni si-
gnal) izdelujejo le najbolj uvelja-
vljene svetovne tovarne. S tem 
bodo v Libeli seveda nadomestili 
uvoz, odpirajo pa se tudi vrata 
za prodajo na tuje trge. 

V novem obratu, v katerem je 
za okoli 300 tisoč zahodnonem-
ških mark sodobne opreme, so 
uredili tudi etalon sile, to je na-
prava za kontroliranje merilnih 
naprav. To je drugi tak etalon si-
le — prvega so tudi naredili oni 
za zvezni zavod za meritve. Libe-
la bo letos izvozila za skoraj štiri 
milijone dolarjev izdelkov, uvo-
zila pa le za četrtino tega. 

(-fk) 

Državno odlikovanje 
Sadifu Omerčiču 

Na predlog Predsedstva OK ZSMS Velenje je Predsedstvo SFRJ z 
ukazom številka 66 odlikovalo tovariša SADIFA OMERČIČA z meda-
ljo zaslug za narod za šestnajstletno neprekinjeno aktivno delovanje na 
področju brigadirskega prostovoljnega dela širom države. Čestitamo! 

Vedno marljivi in skromni Sadif je ob tem dejal: »To je priznanje 
vseh nas skupaj, akcij pa se bom udeleževal še tako dolgo, kot bo mi do-
voljevalo zdravje!« 

Zdrarko Golob 

ZVEZA SOCIALISTIČNE MLADINE SLOVENIJE 

Z S M S 
Z S M S 
Z S M S 
Z S M S 

ZA SVOBODO MISLEČEGA SVETA 

»NAŠ ČAS«, glasilo Socialistične zveze delovnega ljud-
stva Velenje, izdaja Center za informiranje, propagando in za-
ložništvo Velenje, Cesta Františka Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustanovljen l .maja 1965;od 1.januar-
ja 1973 je izhajal kot štirinajstdnevnik »Šaleški rudar«, kot 
tednik pa izhaja »NAŠ ČAS« od 1. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (direktor in glavni urednik), Bo-
ris Zakošek (odgovorni urednik), Milena Krstič-Planinc, Bog-
dan Mugerle, Janez Plesnik, Tatjana Podgoršek, Mira Zakošek 
(novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva in uprave: Titovo Velenje, Cesta Franti-

ška Foita 10, telefon (063) 853-451, 856-955,.355-450. Brzoja-
vni naslov: Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 12.000 dinarjev. Mesečna 
naročnina 46.500 dinarjev, trimesečna naročnina za individual-
ne naročnike 130.500 dinarjev, trimesečna naročnina za tujino 
225.000 dinarjev. 

Žiro račun pri SDK, podružnica Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korektura, tisk in odprema: ČGP Ve-
čer, tozd Mariborski tisk Maribor. 

Naročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Za »NAŠ ČAS« se po mnenju sekretariata za informira-

nje izvršnega sveta skupščine SR Slovenije, številka 421-1/72 
od 8. februarja 1984 ne plačuje temeljni davek od prometa 
proizvodov. 

P OK ZSMS Velenje v torek na seji 
P RK ZSMS 

Pismo preklicano 
Eno samo točko je imela petko-

va izredna seja predsedstva Ob-
činske konference ZSMS Velenje 
— dogovor o nadaljnih aktivno-
stih v zvezi z Odprtim pismom Re-
publiški konferenci ZSMS. Raz-
prava, ki je bila burna, v njej pa je 
s pomirjevalnim tonom sodeloval 
tudi sekretar RK ZSMS Andrej 
Verlič, se je končala z glasova-
njem — ali sprejmejo povabilo 
Republiške konference, da se v to-
rek (24. oktobra) udeleže seje 
predsedstva ali ne. Glasovanje je 
odločilo, da so mladi v torek na 
sejo predsedstva RK ZSMS šli. 
To pa obenem pomeni, da je pi-
smo >preklicano<, vsaj začasno. 

Za tiste, ki stvari niso sprem-
ljali ves čas, naj povemo, da so 
velenjski mladinci v odprtem pi-
smu Republiški konferenci 
ZSMS med drugim sporočili, da 
do nadaljnega ne bodo sodelova-
li v delu organov in organizacij 
RK ZSMS, zato ker, so zapisali 
mam je dosti demokratičnega 
centralizma predsedstva RK 
ZSMS, ki je dosegel višek na 
zadnji volilni seji RK ZSMS; ker 
vidimo v P RK ZSMS le čredne-

ga pastirja, ki se je spremenil iz 
koordinatorja dela in zastopnika 
svojega članstva v temeljnega 
nosilca represije in disciplinira-
nja še aktivnega članstva in ker 
smatramo, da je v takšni organi-
zaciji nemoralno sodelovati.< 

Prejšnji teden pa so Odprto pi-
smo RK ZSMS in OK ZSMS Ve-
lenje napisali na OK ZSMS Ra-
vne na Koroškem. Pismo je bilo 
reakcija na velenjsko pismo. Ko-
rošci vidijo ozadje problematike 
v tem, da Velenjčanom kljub ve-
liki želji že par let nazaj ni uspe-
lo spraviti, kot pišejo, >svojega 
človeka< v P RK ZSMS, in da so 
ob nespretni predstavitvi svojega 
kandidata pogoreli tudi v zad-
njem psotopku. 

Korošci so glede na to, da je 
spet odprt postopek evidentira-
nja za dva člana P RK ZSMS 
predlagali Velenjčanom, da spet 
poskusijo, vendar z drugačnim 
pristopom predstavitve svojega 
kandidata. 

Predlagali pa so jim tudi, da 
prekličejo nesodelovanje pred-
sedstva OK ZSMS Velenje v or-
ganih ZSMS. k p ) 

Emona express 

Policaj 
je 
palica j! Piše: 

VINKO VASLE 

Zadnjič mi je šef na mizo 
položil osem vabil za razli-
čne seje in sestanke. Od tega 
so bila tri vabila za tri »naj-
pomembnejše seje« (se razu-
me) istega dne in ob istem 
času. Zadrego sem rešil ta-
ko, da nisem bil na nobeni. 
In začuda se ni primerilo nič 
pretresljivega. Hočem samo 
nazorno pokazati, da se no-
vinarjem tudi v tem plurali-
stičnem času ne godi nič bo-
lje kot takrat, ko je bila pri 
nas samo ena stranka. Se 
slabše nam je, kajti vsaka 
nova zveza pomeni nove se-
stanke. Priznati pa je treba, 
da je vse skupaj veliko bolj 
zanimivo, prava mala avan-
tura, saj tako novinarji sre-
čujemo nove ljudi — smešne 
in manj smešne, resne in ne-
resne itn. In predsedniki ozi-
roma funkcionarji novih 
zvez niso več zaščiteni tako 
kot kočevski medvedje in jih 
članstvo lahko tudi kritizira. 

Vrsto let (pet let, lepo 
prosim) sem spremljal seje 
nekega našega širokega ali 
pa razširjenega foruma, po-
tem sem pa svojega šefa 
blagohotno in ponižno po-
prosil, če si lahko najde 
kakšno novo žrtev, ker ti-
stih sej enkrat tedensko 
preprosto nisem več prene-
sel. Najprej zato ne, ker so 
bile na smrt dolgočasne in 
niti ena ni vplivala na zgo-
dovinsko usodo Slovencev, 
drugič pa zategadelj, ker 
sem vse člane tega foruma 
poznal kot samega sebe. Se 
več, skorajda za vse sem že 
vnaprej vedel, kaj bodo po-
vedali, kakšno stališče zav-
zeli. Pa je lahko šlo za šol-
stvo, kmetijstvo, obrt, pre-
mogovništvo, cestno politi-
ko, bančništvo, inflacijo ali 
pa za slovensko nataliteto. 
Vsi so se na vse razumeli in 
nekateri to še danes skušajo 
dokazovati. In ker smo no-
vinarji-žrtve vse že v naprej 
vedeli, smo med sejami 
sprejemali stave (za pivo in 
kavo) o tem, kdo bo najbolj 
natančno vnaprej napove-
dal razpravo kakšnega to-
variša. Stari mački smo ta-
ko zaslužili kar lepe količi-
ne sredstev za vzdrževanje 
in ohranjanje novinarskega 
življenja. Nekateri pa so že 
kar med samo sejo napisali 
zelo natančna poročila s 
sklepi vred. 

Danes je drugače, ker so 
možni preobrati in presene-
čenja. Eno takšnih nas je 
prejšnji teden čakalo na 
ustanovitvi (bog pomagaj) 
nove zveze na Slovenskem. 
Imenuje pa se Zveza za 
ohranjanje enakopravnosti 
državljanov. Ker se tu pa 
tam počutim neenakoprav-
nega sem sklenil, da bi mo-
rebiti postal celo njen član, 
da me zaščiti pred l judmi, 
ki me imajo v želodcu. Kar 
po sedemnajstih letih novi-
narstva ne sme nikogar ču-
diti (seštel sem, da imam 
okrog 2500 hudih sovražni-
kov). Potem so pa na usta-
novni skupščini grmeli, da 
obsojajo slovenske ustavne 
spremembe, da je slovenski 
narod zmanipuliran in da 
ga je treba osvoboditi, na-
padli so RK ZSMS, ker je s 
soprogo Azema Vlassija 

Nadiro sklenila pogodbo o 
tiskanju knjige njenih član-
kov o kosovskem vprašanju 
(da bi lahko zbrala dovolj 
denarja za Azemovo 
obrambo), prizanesli pa ni-
so niti Francu Šetincu, ki 
privolil, da bo za omenjeno 
knjigo napisal nekaj uvod-
nih besed. Ker sem se začel 
počutiti odveč in neenako-
pravnega, sem imenovani 
zbor vljudno zapustil, če-
prav so prepotentneži v 
svoj program zapisali, da 
moramo biti v državi vsi 
enakopravni. Kaže pa da so 
imeli v mislih delitev na ti-
ste, ki so bolj in na tiste, ki 
so manj enakopravni. Tako 
smo na Slovenskem dobili 
novo (neslovensko nrav-
stveno policijo, ki na j bi 
odločala, kdo bo bolj ena-
kopraven. Hvala lepa in lep 
pozdrav. 

Kaže, da je naša policija 
kriva tudi tega, d a j e prakti-
čno razpadla posebna skup-
ščinska komisija, ki se je 
ukvarjala s proučevanjem 
ozadja in posledic ljubljan-
skega procesa proti četveri-
ci. Pred komisijo bi se na-
mreč pred dnevi moralo po-
javiti šest uslužbencev drža-
vne varnosti, prišlo pa je sa-
mo sporočilo, da tovarišev 
ne bo, ker nimajo nič kaj 
zanimivega povedati. Ko-
misija se je seveda že doko-
pala do nekaterih zelo zani-
mivih dejstev in podatkov 
(o katerih še javno molči) in 
postalo je nevarno, da bi 
končno razkrila vse, tudi ti-
stih nekaj kamenčkov, ki 
jih še potrebuje za sestavo 
celotnega mozaika. Če bi se 
v tujini kdo skušal na tak 
način kot naši policaji izo-
gniti parlamentarni skupi-
ni, bi se zanj slabo končalo 
— vsaj ob službo bi bil, če 
ne bi celo kazensko odgo-
varjal. Kaj bodo na vse to 
rekli delegati v skupščini, 
bomo pa kmalu dož ive l i . . . 

France Tomšič, predsed-
nik socialdemokratov, pa je 
te dni policijo obtožil, da je 
na sedež njegove stranke 
prinesla nekaj »bolh« (pri-
sluškovalnih naprav) in da 
v samem vrhu njegove 
stranke sedijo tudi vohuni 
in špijoni. Vse se je začelo z 
obiskom neznancev v pro-
storih SDZ, ki so po prefi-
njenem vlomu odšli, ne da 
bi kaj odnesli. Če so pa kaj 
prinesli, pa se še ne ve ha-
tančno. »Bolh« namreč ni 
tako lahko odkriti. Bilo bi 
pa v teh časih predvolilnih 
bojev seveda izjemno politi-
čno marketinško dejanje, če 
bi Tomšiču uspelo obtožbe 
tudi dokazati. Mali sloven-
ski Watergate. 

Po krivici pa je mimo nas šla 
novica, da so delegati sloven-
ske skupščine na zadnjem zase-
danju sprejeli osnutek zakona 
o varstvu podatkov, s katerim 
naj bi bila naša zasebnost stro-
go varovana in tudi policija ne 
bo mogla več kar tako zbirati 
podatkov o ljudeh, kaj šele, da 
bi jih — tako kot večkrat v pre-
teklosti — tudi zlorabljala. Ni 
pa še odgovora na vprašanje, 
kaj bomo storili z množico 
»osebnih kartotek«, ki jih ču-
vajo naši organi. V Grčiji so jih 
pred mesecem dni na javnem 
mestu sežgali. Pa tudi pri nas 
bi bil kar mogočen ogenj. . . 



Tudi v kombinatu Franc Leskošek-Luka razmišljajo o drugačni 
organiziranosti 

Logika povezave 
elektrarne in rudnika je 
logika kapitala 

Razmišljanja o novi organiziranosti slovenske energetike in premo-
govništva niso nova. Zadnje čase pa je vse več slišati o ustanavljanju jav-
nega podjetja, ki naj bi odnose v tej panogi urejalo preko odnosov kapi-
tala. Ze pred dvemi ali tremi leti, ko je o družbenoekonomskem položa-
ju energetike in premogovništva razpravljala tudi skupščina SR Sloveni-
je je bilo jasno, da bo treba pri organiziranju narediti kak korak naprej 
in organizacijo prilagoditi ekonomski motiviranosti. 

Podobno razmišljajo tudi v 
kombinatu Franc Leskošek-Lu-
ka. Da je način povezovanja v 
slovenskem prostoru, kjer so tri 
sestavljene organizacije enako-
pravne (pri čemer je sozd EGS 
bolj .enakopraven' kot druge) in 
kjer so nekatere članice poveza-
ne v dva sozda z .deklarirano 
razmejitvijo', ki pa v praksi v bi-
stvu ni bila nikoli opravljena 
(primer TES je vključen v EGS 
in kombinat FLL; v EGS zaradi 
tehnično tehnoloških zadev, v 
sozd FLL zaradi družbenoeko-
nomskih), ni ustrezno. Tak način 
organiziranja po mnenju mno-
gih, ne omogoča dobrega delova-
nja sistema, v kombinatu FLL pa 
ugotavljajo celo, da je bil to več-
krat tudi razlog, da ni bilo mogo-
če rešiti težav (češ, najprej se or-
ganizacijsko uredite, potem pa 
p r i d i t e n a d a n z e k o n o m s k i m i 
vprašanji, tudi cenami). 

Javno podjetje za 
nakup in prodajo 
električne energije 

Rudarsko elektroenergetski 
kombinat Framc Leskošek-Luka 
se je ves čas vključeval v razmiš-
ljanja o tem, kakšna naj bi bila 
nova organizirranost energetike 
in premogovnišštva v slovenskem 
prostoru. Tako) je tudi predlog, 
ki so ga izdelalile strokovne služ-
be Republiškega komiteja za 
energetiko precej podoben pred-
logu, ki so ga oblikovali v kom-
binatu. 

Predlagana je ustanovitev jav-
nega podjetja za nakup in proda-
jo električne energije. To podje-
t je naj bi ustanovila država, ki bi 
na nek način tudi soupravljala v 
njem. Javno podjetje bi lahko 
ustanavljalo družbena podjetja 
proizvajalcev, tako da bi imela v 
njih pretežni del kapitala. Ta 
podjet ja bi država preko javnega 
podjet ja na nek način tudi nad-
zorovala in zagotavljala sklad-
nost slovenske energetske politi-
ke in njenih ciljev. Javno podje-
tje in energetska proizvajalna 
podjet ja bi bila brez .posebnih 
primesi', brez stranskih dejavno-
sti. 

Kakšna 
organiziranost bi bila 
najustreznejša? 

Gledano z ek onomske plati, bi 
bila po mnenju REK FLL najpri-
mernejša oblika ,eno podjetje 
energetike', ki pa mora v svoji 
osnovi obdržatii identiteto in sa-
mobitnost sedainjih dveh delov-
nih organizacij na eni strani, na 

drugi strani pa omogočiti tesno 
povezanost in enoten nastop 
navzven. Do takšnega razmišlja-
nja jih je vodilo dejstvo, da je 
ekonomski interes obeh skupaj 
kot celote drugačen, kot vsakega 
zase. V kombinatu namreč pravi-
jo, da če že iščejo najustreznejše 
variante za zniževanje stroškov, 
potem je oblika ,eno podjetje 
energetike' z izdelanim stroškov-
nim sistemom navzdol, naju-
streznejša. 

Poleg tega pa imajo v mislih 
tudi leto 1993, ko naj bi bile 
zgrajene čistilne naprave na šo-
štanjskih termoelektrarnah, in ko 
naj bi ,šlo' tja 5 odstotkov pre-
moga. Ni namreč možnosti, da bi 
se rudnik obnašal tržno — tako 
da bi prodajal premog navzven 
in tudi elektrarna ne — tako da 
bi premog kupovala drugje. 

Tudi v svetu je lignit premog, 
ki se ne pojavlja na trgu, ampak 
se v glavnem porabi na mestu sa-
mem tako, da se pretvori, oziro-
ma ga pretvorijo v neko drugo 
energijo. Najpomembnejši ra-
zlog za to je gotovo v tem, da ce-
novno ne bi prenesel večjih tran-
sportnih stroškov. Zato je logika 
povezave elektrarne in rudnika 
tudi logika kapitala. 

Tako približno na ta odnos 
gleda vodstvo kombinata, zno-
traj kombinata pa se pojavljajo 
tudi drugačna razmišljanja, kar 
pa ni nič slabega, saj tak prostor 
kvečjemu pomaga oblikovati re-
šitev, ki bi bila najustreznejša. 

Različni pristopi tudi 
v slovenskem prostoru 

Podobno kot v REK FLL je 
tudi v slovenskem prostoru. Ta-
ko je recimo imel poslovodni od-
bor EGS-a v različnih obdobjih 
zelo različen pristop do tega 
ključnega vprašanja. 

Razmišljali so recimo o tem, 
da naj bi imeli v Sloveniji eno 
podjetje v katerem bi bili združe-
ni vsi, razen premogovnikov. Po-
tem je razmišljal o tem, da naj bi 
ustanovili javno podjetje za pro-
izvodnjo električne energije v 
Sloveniji in javno podjetje za 
proizvodnjo premoga za celo 
Slovenijo. 

Eno zadnjih razmišljanj pa je, 
naj bi bilo posebno podjetje 
elektrarna, posebno rudnik. 
Ustanovitelj bi bilo javno podje-
tje, ki bi mu rudnik prodajal pre-
mog. Javno podjetje bi ta pre-
mog dalo elektrarni. Elektrarna 
pa bi prodajala energijo javnemu 
podjetju. 

Programa ni, zato le volilna konferenca 

Gorenje — enakopravni partner v razvitem svetu 

S pravimi ljudmi do nove 
vsebine 

V Gorenju se zavedajo, da brez temeljite vsebinske in obli-
kovne preobrazbe celotnega sistema ni realnih možnosti za nje-
govo trajno in uspešno vključevanje v mednarodno delitev dela. 
»S projektom Internacionalizacije Gorenja želimo priti v razviti 
svet in v njem obstati. Vendar ne pod kakršnimi koli pogoji in v 
kakršnihkoli razmerah. Želimo postati dejavni in enakopravni 
partner,« je te dni izjavil HERMAN RIGELNIK, PREDSED-
NIK POSLOVODNEGA ODBORA GORENJA. »Trdno sem 
prepričan, da so na voljo vsi pogoji, prave razmere, pravi časi in 
pravi ljudje za temeljito in vsestransko preobrazbo Gorenja. 
Predvsem pa so prisotni jasna zavest, volja in tudi spoznanje, da 
moramo to preobrazbo neobhodno opraviti!« 

Cilj je, kot je znano, preobli-
kovanje Gorenja v močno, zdra-
vo, razvojno učinkovito in v svet 
odprto samoupravno gospodar-
sko združbo (korporacijo), ki bo 
zagotavljala višjo kakovost ži-
vljenja v njej zaposlenih delav-
cev. 

In kaj menijo o predvideni 
vsebinski in oblikovni preobraz-
bi Gorenja najodgovornejši po-
slovodni delavci delovnih orga-
nizacij? 

»V Gorenju Gospodinjski 
aparati se aktivno vključujemo v 
preoblikovanje Gorenja, pri če-
mer se zavedamo, da gre za velik 
miselni preobrat v proizvodnih 
delovnih organizacijah. Naša do-
sedanja usmeritev, proizvodnja 
za vsako ceno, se bo morala 
spremeniti v usmeritev dobičko-
nosne proizvodnje z najnižjimi 
stroški in konkurenčno tržno 
proizvodnjo,« poudarja Ladislav 
Grdina, predsednik poslovodnega 
odbora Gorenje Gospodinjski 
aparati. 

Martin Marolt, direktor Gore-
nja Notranja oprema pa ugota-
vlja, da pri nas »vsi ne vidijo ali 
nočejo razumeti, da pot v člove-
ka vredno življenje vodi tudi 
skozi več in bolje delati. V nas 
samih pa se bosta morala hitro 
začeti spreminjati hotenje in od-
nos tudi do dejanskih in ne samo 
formalnih sprememb.« 

»Novo Gorenje si zamišljam 
kot učinkovito in uspešno korpo-
racijo, ki lahko uresničuje ali ce-
lo preseže svoje realno postavlje-
ne gospodarske cilje. Za novo 
Gorenje mora biti značilna ino-
vativnost, ustvarjalnost in po-
slovnost, ki zmore snovati in zla-
sti na svetovnem trgu uspešno 
uveljaviti nove proizvodne pro-
grame,« trdi Henrik Dvoršak, 
predsednik poslovodnega odbora 
Gorenje Procesna oprema. »Pred-
lagane rešitve so prvi izredno po-
memben korak na poti v novo 
Gorenje. Pot bo izredno napor-
na, končni cilj pa mora biti dose-
žen.« 

Mirko Ternik, direktor Gore-

nja Elektronika Široka potrošnja 
meni, da bo mogoče »novo Go-
renje, ki bo kar najbolj odprto v 
svet in sposobno tekmovati z naj-
uspešnejšimi sorodnimi formami 
v svetu, ustvariti samo z vsebin-
sko in oblikovno spremembo 
Gorenja v sodobno korporacijo, 
ki bo delovala po takšnih nače-
lih, ki so poznana v razvitem sve-
tu. Naloga ne bo lahka, saj pro-
jekt Internacionalizacije Gorenja 
terja timsko delo na vseh ravneh, 
za kar pa bo potrebno zagotoviti 
primerno motivacijo za sprosti-
tev vseh ustvarjalnih potencia-
lov. 

»Gorenje Mali gospodinjski 
aparati bodo kot sestavina kor-
poracije Gorenje postali sodob-
no, v svet odprto samoupravno 
podjetje. Naša ambicija pa je, da 
v bodočnosti privabimo tudi ka-
pital tujih sovlagateljev in se pre-
oblikujemo v delniško družbo. 
Novo Gorenje je jamstvo, da se 
bo naše podjetje z vidika poslo-
vne uspešnosti izenačilo s kon-
kurenti iz razvitega sveta zlasti 
po ustroju, načinu delovanja, kot 
tudi po rezultatih,« zatrjuje Jože 
Kuder, direktor Gorenja Mali go-
spodinjski aparati. 

Janez Živko, predsednik poslo-
vodnega odbora Gorenje Glin pa 
poudarja, da so se s projektom 
Internacionalizacije Gorenja lo-
tili »preobrazbe vseh prvin po-
slovnega procesa v smeri maksi-
malizacije učinkov. V Gorenju 
Glin menimo, da lahko dolgoro-
čno le uspešno izveden projekt 
Internacionalizacije Gorenja ter 
kvalitetnejše povezave zagota-
vljajo perspektivo in nadaljnji 
razvoj. Prepričani pa smo, da bo-
mo s skupnimi močmi ustvarili 
osnovo in pogoje da bo delež 
novega Gorenja pri razreševanju 
ekonomskega položaja družbe še 
večji in pomembnejši kot je da-
nes.« 

»V okviru novega Gorenja bo 
imel Gorenje EKO bistveno več-
je možnosti za lasten razvoj v 
profiliranega proizvajalca kom-

ponent. S tem pa bodo uresniče-
ni tako njegovi kot tudi skupni 
interesi delovnih organizacij Go-
renje,« opozarja Vinko Turk, 
predsednik poslovodnega odbora 
Gorenje EKO. »Preobrazba Go-
renja EKO v proizvajalca kom-
ponent temelji na konceptu inte-
gralnega strateškega sistema 
Komponente, ki so ga sprejele 
vse delovne organizacije Gore-
nja.« 

Franc Seme, direktor Gorenje 
Raziskave in razvoj pa poudarja, 
da »v novem Gorenju vidimo de-
lavci Gorenja Raziskave in raz-
voj predvsem bolj jasno stroko-
vno opredelitev odgovornosti in 
jasno opredeljene medsebojne 
povezave. Model nove organizi-
ranosti opredeljuje pristojnosti, 
kar pomeni za nas povečanje 
obojestranske odgovornosti z ja-
sno opredeljenimi skupnimi te-
meljnimi razvojno poslovnimi iz-
hodišči ter sodobnejši usmetje-
valni sistem vodenja na podlagi 
ciljev in strategije, ki jih posta-
vljajo pristojni organi upravlja-
nja.« 

»Kaj v Gorenju Servis priča-
kujemo od sodobne korporacije 
Gorenje? Predvsem to, da bomo 
trdno usklajevali naše razvojne 
programe in temeljito prispevali 
k izgradnji močnega Gorenja,« 
zatijuje Todor Dmitrovič, direk-
tor Gorenja Servis. »Za realizaci-
jo tega cilja bomo morali veliko 
več narediti na notranji organiza-
ciji našega podjetja in na kadrov-
skih izpopolnitvah. 

Jože Stanič, predsednik poslo-
vodnega odbora Gorenje Com-
merce ugotavlja, da je »Gorenje 
že zdaj odprto v svet. Dokaz vpe-
tosti v mednarodno delitev dela 
je izvoz na tehnološko najzahtev-
nejše svetovne trge. Z novim Go-
renjem se želimo še bolj približa-
ti razvitemu zahodnemu svetu in 
dati Gorenju še več vitalnosti. 
Potrebnega pa bo še več znanja 
in še učinkovitejše delo vseh, da 
bomo resnično kos zahtevnim 
nalogam, ki si jih zastavljamo!« 

»Osnovni namen vključitve 
Naravnega zdravilišča Topolšica 
Gorenje je bil v povezovanju in 
realizciji obojestranskih intere-
sov. S projektom Internacionali-
zacije Gorenja želimo, med dru-
gim, pridobiti nova znanja za po-
večanje učinkovitosti poslovanja 
in definirati trdnejše, na kapitalu 
temelječe dolgoročne povezave 
znotraj Gorenja. In ker je bil člo-
vek kot delavec, potrošnik in ob-
čan vedno v središču interesov 
Gorenja smo prepričani, da bo-
do uresničeni tako naši kot Go-
renjevi dolgoročni cilji,« trdi Li-
dija Fijavž-Speh, direktorica Go-
renja Naravno zdravilišče Topol-
šica. 

uspešni na tujem 

Občinski k:omite 
ZKS Moziirje 

V petek popoldne je bila v na-
zarskem delavstkem domu redna 
seja občinskegaa komiteja ZKS 
Mozirje. Resnicci na ljubo po do-
kaj dolgem prelimoni, zato gradiva 
za razpravo ni nmanjkalo, neodlo-
čnosti pri sprejeemanju sklepov in 
stališč pa tudi nne. Vsaj dva razlo-
ga sta zato. Prvi i je nadaljnje slab-
šanje vloge in mooči zveze komuni-
stov, dragi pa i presenečenje ob 
programskem ddokumentu (osnut-
ku seveda) za l i l . kongres zveze 
komunistov Slovivenije »Za evrop-
sko kakovost žravljenja«. Gradivo 
je seveda le pobibuda za razpravo, 
spodbuda za realakcije, nasprotova-
nja in potrjevamnje, zanikanje in 
dograjevanje, mmožnost predlaga-
nja drugačnih n rešitev, drugačnih 
stališč ia poglededov. In prav v tem 
je bilo presenečetenje za člane zveze 
konranistov Zgorornje Savinjske do-
line. 

Uvodno točkoko so namenili vo-
lilno programsktkim sejam osnov-
nih organizacij 2j ZK. Ocena znova 
ni spodbudna, u Največ sej so 
opravili v septeitembru, vendar še 

vedno ne povsod; vzrok naj bi 
bila majhnost (?) osnovnih orga-
nizacij. Udeležba je bila slaba in 
večinoma na robu nesklepčnosti. 
Poleg tega so v osnovnih organi-
zacijah le vsesplošni kritiki, neu-
spešno iščejo pravo vsebino dela, 
prenova v njihovih vrstah pa ni 
uspela. Res je, da so člani ZK v 
krajevnih skupnostih nosilci ve-
čine akcij in prizadevanj, res pa 
je tudi, da se izogibajo konkre-
tnim problemom prenove zveze 
komunistov, da so pri tem nemo-
čni in neučinkoviti. Preveč je ka-
drovskih praznin. Enako velja za 
združeno delo, kjer se člani naj-
več ukvarjajo zlasti z gospodar-
skimi razmerami in reševanjem 
trenutnega položaja. 

Zaskrbljuje dejstvo, da je 
aktivnost osnovnih organizacij 
kljub kritičnim razmeram v upa-
danju, novih članov ne sprejema-
jo več, ob tem pa števila osnov-
nih organizacij ne želijo zmanj-
ševati. Številčno šibke organiza-
cije (4—6 članov) po krajevnih 
skupnostih naj bi okrepili s člani 

Kakorkoli, v kombinatu FLL 
so prepričani, da je temeljna ide-
ja — povezanost rudnika in elek-
trarne, vsa morebitna odstopanja 
od tega pa so samo ,finese', ki te-
meljnemu cilju sledijo. 

Tisti, ki ima pravico 
naj ima tudi 
odgovornost 

V Rudarsko elektroenerget-
skem kombinatu razmišljajo tudi 
o drugih povezavah znotraj kom-
binata. Razlog je v tem, da že 
dlje časa ugotavljajo, da stvari 
ne gredo kot bi morale, da imajo 
sicer dobro izdelan .papirnat' si-
stem povezave v sozd, da pa je 
zelo malo ekonomskih vzvodov, 
ki bi omogočali, da se dogovorje-
ni cilji na nek način tudi uresni-
čujejo. Čeprav oblika organizaci-
je sama po sebi ne zagotavlja do-
brega ali slabega dela, pa je vse-
eno treba poiskati take poveza-
ve, ki bodo omogočile, da sistem 
zaživi kot poslovna oblika, kjer 
sta pravica in odgovornost v isti 
ravnini — tisti, ki ima pravico, 
mora imeti tudi odgovornost. 

Preprosto povedano, gre za to, 
da se natančno opredeli na kakš-
nem nivoju se kaj upravlja, in da 
je motivacija tistega, ki je za ne-
kaj odgovoren takšna, da ga ni 
treba z različnimi metodami sili-
ti, da bo nekaj naredil. 

Princip mati — hči 
tudi v kombinatu 

Tako so prišli do možnosti, ki 
jo omogoča tudi Zakon o podjet-
jih: REK kot ekonomski sistem 
ostane, se okrepi. Temeljna po-
vezava med energetiko in ostali-
mi delovnimi organizacijami pa 
je urejena po principu mati — 
hči. 

Kaj to pomeni? To, da ima 
energetika v vsakem podjetju več 
kot polovico kapitala. Tako bo 
možno skupno definirati cilje in 
tudi nadzorovati kako se uresni-
čujejo. Poslovna samostojnost 
vsakega podjetja ostaja ista ali 
pa še večja kot doslej. Vsak njen 
del se bo sam odločil kaj in kako 
— bo v sistemu REK ostal ali ne. 

Na drugi strani pa je seveda 
tudi odvisno od energetike, ali 
bodo te povezave takšne ali ne. 
Izhajali so iz dejstva, da je sle-
herna njena organizacija na nek 
način izšla iz energetike in da je 
tudi interes energetike, da kapi-
tal, ki je sedaj sicer napisan na 
delovno organizacijo formalno 
pravno njen, da ga ne kaže izgu-
bljati, in da je vsak organizem, 
več kot ima členov močnejši. Tu-
di s stališča razvoja, ustvarjanja 
novih programov. 

M. Krstič-Planinc 

ZK, ki se na delo vozijo izven 
občine, sekretarjev pa naj ne bi 
menjavali vsaki dve leti. Razlog 
je jasen. Programsko-volilna seja 
občinskega komiteja bo 10. no-
vembra ob 15. uri v nazarskem 
delavskem domu. 

Vendar samo volilna. Tako so 
se namreč odločili v naslednji 
točki, ko so obravnavali in spre-
jemali predlog gradiva za to kon-
ferenco in obenem sprejeli sklep 
o pričektu razprave. Priprave na 
konferenco namreč potekajo v 
času korenitih sprememb, v kate-
rih se vsi ne znajdejo najbolje. 
Po mnenju članov komiteja je 
glede programskih usmeritev tu-
di v širšem okolju vse preveč ne-

Vegradovci 
Delavci velenjskega Vegrada so 

na tujih gradbiščih prisotni že več 
kot desetletje, na njih pa dosegajo 
dobre rezultate. Ravno ti jim po-
gosto pomagajo premostiti težave, 
s katerimi se otepajo v vse bolj za-
pletenih pogojih gospodarjenja 
doma. Na tujem jih poznajo kot 
solidne graditelje. To delo pa jim 
ne prinaša le dobička ampak tudi 

jasnosti, zato naj bi jih na ravni 
občine sprejeli po obeh kongre-
sih. Razlog za takšno odločitev 
je po eni strani razumljiv. V pre-
teklosti so namreč velikokrat 
sprejemali usmeritve, »ki jih bo-
do dopolnili po kongresu«, pa 
jih nikoli niso, kolikor pa je že 
bilo najrazličnejših dopolnitev, 
so bile reučinkovite, ker jih ni 
nihče upošteval. Res je tudi, da 
bo usmeritev zveze komunistov 
slover ska, da ne bo imela vsaka 
občina svoje, pa vendarle. V raz-
pravi so bila jasna mnenja, da se 
komite mora opredeliti, da mora 
imeti osnovo in izhodišče za svo-
je delovanje, da brez besed ne 
more še naprej prispevati k 

pomembne nove izkušnje, ki jih 
seveda s pridom prenašajo tudi v 
domače okolje. 

Š« posebej ponosni so lahko na 
letošnje rezultate, ki so precej nad 
pričakovanimi. Načrtovali so na-
mreč, ja bodo na tujih trgih 
ustvarili v prvi polovici leta za 6 
milijonov nemških mark, v resnici 
pa so jih za 8 milijonov. 

manjšanju ugleda zveze komuni-
stov. Zlasti to velja za operativne 
naloge v predvolilnem boju, če-
prav je prazen prostor prevelik, 
to velja za obravnavo program-
skega dokumenta, ki je bil za čla-
ne občinskega komiteja pravo 
presenečenje, saj takšne vsebine 
»v preteklih letih niso bili vaje-
ni«. Jasna stališča so nujna, »saj 
smo vendar Kučanovi vojaki«, je 
bilo tudi rečeno v razpravi. 

Prav v zvezi z Milanom Kuča-
nom je bilo izrečenih precej besed, 
glede njegove bodoče funkcije se-
veda. Precej različnih mnenj je 
bilo o tem. Od vprašanja, če ga 
naj z vso »podporo« še naprej 
obremenjujemo in izgubimo, če 
je sprejemljivo, da v najhujši bit-
ki menjamo glavnega in prilju-
bljenega komandanta, do tega, 
če naj bo torej še naprej na čelu 
partije, ki sestopa z oblasti in po-
dobno. Njegovo ime nam v tem 
trenutku preveč pomeni, zato ni 
vseeno kakšna bo njegova bodo-

Na njihovih gradbiščih v Zvezni 
ia Demokratični republiki Nemči-
ji, Avstriji, na Madžarskem in v 
zadnjem času tudi v Sovjetski zve-
zi je delalo vedno od 150 do 300 
njihovih delavcev, v tem času pa 
jih je tam okoli 250. 

(mz) 

ča vloga. Enotno stališče je bilo, 
da je Milan Kučan deležen vse 
podpore, prevzame pa naj funk-
cijo, ki je v tem času v Sloveniji 
ključna in najbolj pomembna. 

V nadaljevanju seje so potrdili 
predloga za novega predsednika 
in sekretarja občinskega komite-
ja, prav tako predlog sprememb 
statutarnega sklepa in predlog 
sprememb organiziranosti os-
novnih organizacij ZK. Gre za 
novo organiziranost v lesni indu-
striji Gorenje-Glin Nazarje, po 
novem enovito delovno organi-
zacijo, kjer bosta poslej namesto 
petih le dve osnovni organizaciji 
ZK. Predlog je bil sprejet s pomi-
sleki glede njunega imena. OO 
ZKS Glin — program masive in 
OO ZKS Glin — program iver-
nih plošč, po mnenju nekaterih 
članov komiteja nista najbolj po-
srečeni imeni. Sicer pa se bodo o 
tem dogovorili v lesni industriji 
sami ob aktivnostih glede nove 
organiziranosti. 

Stanje članstva v občinski organizaciji ZKS Mozirje je res zaskr-
bljujoče. Trenutno je v občini 29 osnovnih organizacij ZK, z novo orga-
niziranostjo v Lesni industriji Gorenje-Glin jih bo še 26, precej organi-
zacij po dolini pa je številčno zares šibkih. Leta 1986 je bilo v občini 
Mozirje 517 članov zveze komunistov, 1987 488, lani 468 in sedaj 447. V 
letu 1986 so sprejeli osem novih članov, predlani in lani po dva, letos no-
benega. 



Gorenje Gospodinjski aparati — 
oddelek Elektronika 
w 

Številne elek-
tronske naprave 

Med razvojno konstrukcijskimi oddelki v okviru Go-
renja Gospodinjski aparati je tudi oddelek Elektronika v 
gospodinjskih aparatih. Zaposleni v tem oddelku razvija-
jo in konstruirajo prototipe elektronskih krmilno regula-
cijskih naprav za velikoserijsko izdelavo. Elektronske kr-
milno regulacijske naprave temeljijo na mikroprocesorju, 
pri enostavnejših napravah pa so osnova klasični elek-
tronski elementi. 

Razvojno konstrukcijski od-
delek Elektronika v gospodinj-
skih aparatih Gorenja Gospo-
dinjski aparati deluje še deset 
let, v tem času pa so v njem za-
posleni razvili številne napra-
ve, in sicer merilnike tempera-
turte, časa in pritiska, časovna 
krmila, pomožne elektronske 
naprave, signalno varnostne 
naprave, temperaturne regula-
torje, časovne temperaturne re-
gulatorje, elektronske progra-
matorje in emulatorje z oseb-
nim računalnikom. 

Na letošnji mednarodni 
razstavi Sodobna elektronika 
na ljubljanskem Gospodar-
skem razstavišču je razvojno 
konstrukcijski oddelek Elektro-
nika v gospodinsjih aparatih 
prvikrat predstavil svoje delo. 
Med drugim so bile razstavlje-
ne tudi zadnje razvojne novo-
sti, in sicer univerzalna krmil-
no regulacijska naprava — 
programator na osnovi mikro-
procesorja, signalna varnostna 
naprava in osebni računalnik 
kot emulator delovanja pralne-
ga stroja. 

Eden od dosežkov oddelka 
Elektronika v gospodinjskih 
aparatih je centralna upravljal-
na enota kuhinje M 006. Omo-
goča centralno upravljanje 
vseh velikih gospodinjskih apa-
ratov v sodobni kuhinji. Osred-
nja enota je mirkoprocesor, ki 
s pomočjo drugih elektronskih 
komponent meri temperature 
in krmili ustrezne uporabnike. 
Osnovne značilnosti centralne 
upravljalne enote kuhinje M 
006 so: časovno temperaturna 
regulacija večsistemske pečice, 
krmiljenje ventilatorja nape, 
krmiljenje štirih kuhalnih 
plošč, osvetljevanje delovne 
površine, nadalje prikazuje čas, 
temperaturo in nastavitev vseh 
porabnikov, sestavni del enote 
pa je tudi nastavljivi opozorilni 
signal. 

Univerzalna krroilao-regula-
cijska naprava temelji na mi-
krokontrolorju, sicer pa je pro-
gramibilna regulacijska napra-
va, ki, upoštevaje vstavljeni 
program, opravlja časovno te-
mepraturne in druge časovne 
funkcije naloge. Signalu var-
nostna naprava, tako imenovani 
»agua stop«, je elektronsko ve-
zje, vgrajeno v pralne stroje z 
800 do 1000 obrati bobna pral-
nega stroja v minuti. Osnovna 
naloga tega elektronskega vez-
ja je zaščita pred poplavo, ki je 
pogost pojav v prostorih, kjer 
je pralni stroj; naprava signali-
zira iztek vode — poplavo in 

zapira dotok vode. Sicer pa ta 
signalna varnostna naprava z 
melodijo tudi sporoči, da je pe-
rilo v pralnem stroju oprano. 

Krmilnik za hladilne aparate 
z »no frost« sistemom pa dolo-
ča optimalne parametre, ki 
v p l i v a j o v z a m r z o v a l n i h a n a -

pratih na sistem odtaljevanja, 
ki obsega zraven kompresorja 
še uporovni grelec, ventilrator 
in posebno izveden uparjalnik. 

Centralna enota elektronske-
ga programatorja pralnega stro-
ja je mikrokontrolor, sestavlja-
jo pa ga še serijski paralelni 
vmesnik, temperaturno vezje 
ter krmilniki za elektromagne-
tni ventil, grelnik vode, črpalko 
in motor. Osnovne značilnosti 
elektronskega programtorja 
pralnega stroja so njegova veli-
ka fleksibilnost, enostavno 
upravljanje in krmiljenje uni-
verzalnega motorja, ki omogo-
ča 1200 obratov bobna pralne-
ga stroja na minuto. Končano 
pranje oznani elektronski pro-
gramator pralnega stroja s po-
sebnim zvočnim signalom, ja-
vlja pa tudi morebitne napake 
v pralnem stroju. Digitalni ter-
mometer pa prikazuje tempera-
turo v zamrzovalnih in hladil-
no-zamrzovalnih aparatih, ki 
jih izdelujejo v Gorenju Go-
spodinjski aparati. Digitalni 
termometer je zaradi specifične 
uporabe vgradna komponenta, 
v SMD tehnologiji, z dvoštevil-
čnim LCD prikazom, merilno 
območje sega od — 40° C do 
+ 35° C, napajanje pa je bate-
rijsko. 

Posebej kaže omeniti raču-
nalniško podprt razvoj novih 
pralnih programov, ki ga omo-
goča računalniški emulator 
programatorja pralnega stroja, 
se pravi naprava, ki so jo pri-
ključili namesto programatorja 
in s katerim je mogoče poljub-
no spreminjati parametre pral-
nega stroja. Račulaniški emula-
tor programatorja omogoča 
priključitev pralnega stroja z 
univerzalnim kolektorskim mo-
torjem oziroma pralnega stroja 
z asinhronskim motorjem, se-
stavo pralnega programa s po-
močjo osebnega računalnika, 
zvezno nastavljanje in meritev 
temperature in nivoja vode v 
kadi pralnega stroja, krmiliti 4 
ventile, 3 mencanja in 5 centri-
fug, simuliranje pralnega pro-
grama ali izvajanje na stroju 
ter shranjevanje rezultatov iz-
vajanja pralnega programa na 
disk in izpis rezultatov izvaja-
nja. 

(rš) 

Foto H. Jerčič 

Inovacija je reklamacija profesionalnega dela 
N e d a v n a okrog la miza o 

inova to r j ih in inovac i j ah je 
pokaza l a n e k a j novega . To 
bi l ahko označi l i tudi z be-
s e d a m i : pa s m o začeli o 
inovac i jah govori t i inovati-
vno . Slišali s m o veliko no-
vih izrazov, novih označb 
za tovrs tno de javnos t . Ni-
s m o govoril i s a m o o tem, 
kar s m o besediči l i še p red 
kra tk im — k a k o da so za 
vse krivi pravi lniki o nagra-
d a h inova to r j em, k a k o da 
se sp loh ne z a v e d a m o , da 
so inovator j i rešitelji , kako 
d a se m a č e h o v s k o obnaša -
m o d o tega v p r a š a n j a . . . 
Z a razl iko so razpravl ja lc i 
nizali de js tva , t aka kot 
s o j i h prav m a l o lakirali in 
p rav ma lo vzdihoval i , kako 
da z a n j e ni r a z u m e v a n j a . 

• Zanimivo oznako ino-
vacije ste na tej okrogli mizi 
podali vi, Slobodan Petrovič. 
Vaš je stavek iz naslova — 
inovacija je reklamacija pro-

Slobodan Petrovič: »V vsa-
kem urejenem podjetju je 
cilj — približati se brezhib-
nosti.« (Fotografija: B. M.) 

fesionalnega dela! Kaj naj 
bi to pomenilo? 

Petrovič: »V vsakem ure-
jenem p o d j e t j u j e cil j — 
pribl ižat i se b rezh ibnos t i . 
Brezhibnos t j e za t a k š n o 
p o d j e t j e impera t iv t r enu tka . 
To j e p ravo p r o f e s i o n a l n o 
de lo za ka terega so odgo-
v o r n e p r o f e s i o n a l n e s lužbe : 

n j i h o v a stvar j e pro izvod-
n ja , i skan je na jcene j šega iz-
de lka , naop t ima lne j š ega 
p o s t o p k a izdelave. V e m o 
pa , d a n o b e n a stvar ni t a k o 
d o b r a , d a n e bi mog la biti 
še bo l j ša . Z a t o j e o snovn i 
mot iv inova t ivnega de la , 
inova t ivnega vzduš ja vsake-
ga t akšnega p o d j e t j a — 
aktivirat i vse zapos lene , d a 
p ro fe s iona ln im s lužbam pri 
tem p o m a g a j o . In te res 
vseh, ne s a m o profes iona l -
cev s tega p o d r o č j a j e do-
b r o in u s p e š n o p o d j e t j e . 
Z a r a d i tega j e vsaka inova-
t ivnost v svo jem g l o b o k e m 
p o m e n u p ravzaprav rekla-
mac i j a p ro fe s iona lnega de-
la.« 

• Pogosto uporabljate 
tudi pojem — naivne inven-
tivnosti. Kaj označujete z 
njo? 

Petrovič: » O naivni in-
vent ivnost i l a h k o g o v o r i m o 
v d r u ž b a h , ki n iso t r žno 

u s m e i j e n e . To , d a n e k d o 
s t rmi za od l i čn im izde lkom, 
d a išče na jbo l j š i t ehno lošk i 
p o s t o p e k ni n j egova d o b r a 
vol ja , ni n j egova osvešče-
nost . Z a to o b s t a j a zelo pro-
za ično de j s tvo — obs to j tr-
ga. Č e t rga ni, ni o snovnega 
mot iva , d a bi dela l p ro fe -
s iona lno . V d ružb i , k j e r ne 
d e l u j e trg, l a h k o g o v o r i m o 
zgol j o naivni invent ivnost i , 
ker ni po t r ebe — m o r a m 
imeti na jbo l j š i izdelek, d ru-
gače me jut r i ne bo .« 

• In kaj po vaše narediti, da 
poplavi besed na isto temo sledi-
jo tudi rezultati? 

Petrovič: »Vzpostaviti tržno 
gospodarstvo. V njem se vse 
idealistične pobude in idealisti-
čni pritiski spreobrnejo v nor-
malno, vsakodnevno delo. Pre-
prosto za to, ker si v to prisi-
ljen, ker je to pogoj za prežive-
tje. Temu ustrezno se potem 
inovacije tudi nagrajujejo, 
vrednotijo. Spodbuda je lahko 
samo ena: trg.« 

Milena Krstič-Planinc 

Avtomatizacija proizvodnih procesov 
^ S M l r r»m" i. f 

Marko Agrež 

Komisija, ki je odločala o naj-
boljših inovacijah v preteklem le-
tu, je prvo nagrado na področju 
razvojno raziskovalnega dela na-
menila skupini diplomiranih inži-
nirjev iz Gorenja Procesne opre-
me: Vladu Ahtiku, Stanetu Baši, 
Marku Agrežu, Iztoku Medvedu 
in Stanetu Plaskanu. Naloga, ki 
so jo nagradili nosi naslov: >Si-
stem za avtomatizacijo proizvod-
nih procesov KLAS 4.< 

Kot nam je povedal Marko 
Agrež gre pri sistemu za avtoma-
tizacijo proizvodnih procesov za 
procesne računalnike, ki so na-
menjeni vodenju raznih tehnolo-
gij. Bistvo tega pa je, da iz tehno-

logije zajemajo podatke, jih ob-
delajo in obdelane vračajo nazaj 
v tehnologijo. 

»Ta KLAS 4 je mikroračunal-
niški sistem, ki omogoča paralel-
no obdelavo več procesov — štirje 
mikroračunalniki so hkrati na 
istem vodilu, od tega lahko trije 
kontrolirajo procese, eden pa skr-
bi za komunikacijo,« nam je 
razložil Marko Agrež, ko smo ga 
zaprosili, da je njegova razlaga 
čim bolj poljudna. 

Ta naloga je po besedah Agre-
ža sad razvoja Procesne opreme. 
Skupina, ki je delala pri tej nalo-
gi, danes ni več skupaj, od nje 
sta na istem delovnem mestu 

ostala le dva, drugi pa so drugje. 
Ni pa to prva naloga, ki so jo 
prijavili, niti prvi sistem, ki so ga 
razvili. Ta takoimenovani KLAS 
4 je nadaljevanje prejšnjih siste-
m o v z a a v t o m a t i z a c i j o p r o i z v o d -
nih procesov. 

Pri inovacijah gre po besedah 
Agreža za način, kako rešuješ 
nek problem. Je izviren, ker se 
pri tem ne da kopirati tujih pro-
izvajalcev. »Gre za iskanje izvir-
nih rešitev, ker se ne moreš drža-
ti standardov, ampak sam ustvar-
jaš varanto. Zato je vse, kar se s 
tem v zvezi pojavlja, inovati-
vno,« pravi. 

(mkp) 

Rek 
Elektrostrojna oprema 

ELEKTROSTROJNA OPRE-
MA iz Titovega Velenja je že pred 
leti del svojega razvojnega poten-
ciala usmerila v integralno reševa-
nje problematike onesnaževanja 
okolja iz termoenergetskih objek-
tov z vsemi pojavi, ki negativno 
vplivajo na okolje; to so: odlaga-
nje pepela, dimni plini in onesna-
ževanje voda. 

Odlaganje pepela je ESO že 
pred leti uspešno rešil s tehnologi-
jo hidravličnega transportiranja 
velikih koncentracij pepela in 
žlindre v vodi. S tem načinom se je 
uspešno /reduciral vpliv na okolje 
(zapraševanje), omogočila se je 
hitra rekultivacija odlagališč, po-
leg tega pa se je ponudila več-
stransko koristna možnost upora-
be emulgata v tehnologiji odkopa-
vania. 

Najzahtevnejši del integralne-
ga projekta je zagotovo odžve-
pljevanje dimnih plinov. Priza-
devanje Elektrostrojne opreme 
je tudi na tem področju obrodilo 
sadove: v juliju 89 so podpisali 
pogodbo o izgradnji naprave za 
aditivno odžvepljevanje za TE 
Šoštanj. 

Prvi projekt »Aditivno odžve-
pljevanje« pomeni izgradnjo pe-
tih dnevnih silosov s sistemom 
za podpihovanje aditivov v ku-
rišče in centralnega skladišča 
aditivov. Njegova vrednost znaša 
le 3 % končne investicije, učinek 
očiščenja pa znaša 30—40 % po-
trebnega standarda. Prednost 
aditivnega odžvepljevanja je tudi 
v tem, da je izvedljivo takoj ob 
že omenjeno nizkih stroških, z 
naknadnimi vlaganji v končni 
projekt pa dosežemo finalno 
očiščenje dimnih plinov, kakor 
jih zahtevajo normativi. 

Pogodba med TEŠ in ESO, ki 
nastopa skupaj z Metalno, Hi-
dromontažo in drugimi dobavite-
lji, je bila podpisana konec juli-
ja. Vsi trije podpisniki so člani 
poslovnega združenja Rudis. 
Vrednost sklenjenega posla je 49 
milijard dinarjev. Idejne projek-
te je izdelala DO ESO v pred-
hodni fazi, kakor tudi projekte 
za pridobitev gradbenih del. 

DO ESO je v skladu z razvoj-
nimi načrti veliko pozornost po-
svetila ekološki sanaciji TE ob-
jektov, še posebej zaradi tega, 
ker je s svojim proizvodnim pro-
gramom vezana na energetiko. 

Tako so do sedaj tudi izdelali 
idejni projekt končne sanacije 
sekundarnega čiščenja dimnih 
plinov za blok I. Sedaj teče izde-

Republiški posvet o varstvu pri delu 

Veliko zanimanje Velenjčanov 
Dvodnevnega posvetovanja o varstvu pri delu, 

ki je bilo organizirano v Mariboru 19. in 20. okto-
bra letos, se je udeležilo tudi precej strokovnih de-
lavcev služb za varstvo pri delu, medicine dela, 
idr. iz delovnih organizacij občin Velenje in Mo-
zirje. Obravnavana tematika, medicina dela in 
zdravstveno varstvo, je gotovo pomemben dejav-
nik v delovnem procesu, ki bo v bodoče pomemb-
no krojil delovni vsakdanjik. Interes pa gre pripi-
sati tudi organiziranosti in dejavnemu društvu var-
nostnih inženirjev in tehnikov iz Titovega Velenja, 
ki je bilo posredno vključeno v priprave in organi-
zacijo 11. republiškega posveta. Preko štiristo 
zbranim v hotelu Slavija v Mariboru sta spregovo-
rila, predsednik slovenskih sindikatov, Miha Rav-
nik in namestnik Republiškega komiteja za delo, 
Miran Kalčič. Oba o pomenu dejavnosti varstva 
pri delu, medicine dela in zdravja delavcev ter o 
prihodnosti varstva pri delu kot stroke. 

S T R O K O V N A E K S K U R Z I J A Č L A -
N O V D V I T T I T O V O V E L E N J E 

Pred dnevi je aktivno društvo varnostnih inže-
nirjev in tehnikov DVIT Titovo Velenje izvedlo še 
zadnjo letošnjo strokovno ekskurzijo v Ladjedelni-
co »3. maj« ter petrokemijo INA v Reko. 

Program strokovnega izpopolnjevanja članov 
društva s področja občin Mozirje, Ravne na Koro-
škem, Dravograd, Slovenj Gradec in Velenje, je, 
kot že vrsto let, popestren z organizacijo strokov-
nih ekskurzij, za katere si društvo večji del sred-
stev pridobi z izobraževalno dejavnostjo za svoje 
članstvo in delavce OZD. S tako smelo realizacijo 
(tudi drugih nalog), stopa velenjsko društvo svoji 
desetletnici naproti. Praznovanje bo v prihodnjem 
letu, predvsem v še večji delovni vnemi in povezo-
vanju poklicev in strokovnjakov s področja varno-
sti, zdravja in delovnih pogojev. ,/ože Miklarc 

Korak k čistemu okolju 

lava delavniške dokumentacije 
za to postrojenje. 

Ravno tako so izdelali idejni 
projekt za končno čiščenje dim-
nih plinov bloka IV. Ves čas in-
tenzivno delajo na projektni do-
kumentaciji za celovito reševanje 
čiščenja dimnih plinov TEŠ Šo-
štanj. 

Že v fazi idejnih projektov so 
upoštevali najnovejša svetovna 
dognanja na tem področju in jih 

oplemenitili še z nekaterimi last-
nimi zamislimi — kot je recirku-
lacija pepela, ki vsebuje še nea-
ktivirane delce aditiva; s tem se 
zmanjša poraba svežega aditiva 
in znižajo obratovalni stroški. 

Poleg tega so v maksimalni 
meri upoštevali možnosti doma-
če strojegradnje in s tem znižali 
investicijsko vrednost. 

Da bi uspeli v tako kratkem 
času realizirati tako velik in teh-

nično in tehnološko zahteven 
projekt, so se povezali z Metalno 
in Hidromontažo, ki so prav ta-
ko del svojih razvojno-razisko-
valnih kapacitet aktivno usmeri-
le v ekološke programe. Cilj je 
združitev razvojnih in proizvod-
nih kapacitet zaradi čim manjše 
odvisnosti od tujih dobaviteljev. 

Predvideva se ustanovitev 
skupnega podjetja za realizacijo 
družbeno zahtevne in pomemb-
ne naloge projekt Šoštanj, kasne-
je pa nadaljnji specializiran na-
stop na jugoslovanskem in even-
tualno tudi na tujih tržiščih. 

Največji problem sanacije 
TEŠ je pomanjkanje denarja v 
Elektrogospodarstvu, tako, da 
bo ena od nalog novega podjetja 
tudi nudenje finančnega inžene-
ringa. 

V tehnologiji čiščenja indu-
strijskih odpadnih voda ESO že 
dalj časa opravlja testiranja z 
mobilno čistilno napravo s kapa-
citeto do 3 mVh. Naprava je ba-
zirana na postopku Dotacije z 
možnostjo nevtralizacije. Razvita 
tehnologija omogoča izdelavo 
naprav s poljubno velikimi kapa-
citetami. 

Istočasno poteka razvoj čistil-
nih naprav v katerih se uporablja 
postopek depuracije. Obe tehno-
logiji omogočata čiščenje odpad-
nih vod v kovinski, tekstilni, ži-
vilski in podobnih industrijah. 

Dragan Čelo figa 
ESO za reševanje ekoloških pro-
blemov r termoelektrarnah 



Kakovost življenja in nov delovni čas 

Ob sojenju 
Azemu Vlasiju 

V kratkem se bo na Kosovu začel proces proti nekdanjemu vodji 
kosovskih komunistov Azemu Vllasiju in drugim soobtoženim. Skupni 
imenovalec vseh obtožb se bo gotovo imenoval s famozno-zastraševalnim 
imenom KONTRAREVOLUCIJA. 

S tem procesom si bo naša država v očeh evropske in mednarodne 
javnosti pridobila še nekaj črnih točk: ob tem ko nas poznajo za deželo 
skrahiranega gospodarstva, galopirajoče inflacije in medsebojnih 
oblastniških prepirov bomo postali tudi država stalinističnih procesov. 

Iz obtožnice, ki smo jo lahko spoznali iz časopisnih sporočil, je 
očitno to, kar je zdravo mislečemu človeku moralo biti jasno že spočet-
ka, namreč to, da je obtožba iz trte zvita. 

Drugače seveda tudi biti ne sipajo v prah, za revolucijo, ki se 
more, kajti, kot se vsi še dobro 
spominjamo, to sojenje je bilo na 
nekem mitingu naročeno, napo-
vedano. Je plod zanosne interak-
cije med vodjem v dučejevski po-
zi in kri zahtevajočo množico. Ti-
sti prizor nam bo vsem gotovo še 
dolgo ostal v spominu, kajti v 
vsej svoji grozljivosti je spadal v 
predvojni Nernberg, prav gotovo 
pa ne v neko sodobno demokra-
tično državo. Zadnje dejanje te 
drame bo v kratkem spet zbudilo 
našo in svetovno pozornost. 

In če že govorimo o sojenju 
moramo spregovoriti tudi o kriv-
di. O krivdi, da bo do tega sra-
motnega procesa sploh prišlo, o 
krivdi za nečloveško ravnanje z 
osumljenimi, ki še svojih otrok 
ne smejo videti in o krivdi za 
morebitne obsodbe. 

In pri tem ne more biti dvoma, 
da bodo levji delež te krivde na 
svojo vest morali sprejeti srbski 
komunisti, ki so se tako navduše-
no vpregli v voz velikosrbstva. 
Krivi pa so tudi ostali, kajti kot z 
zavezanimi očmi so se pustili vo-
diti žejne čez vodo in hkrati s ti-
stimi, ki so si jo izmislili, do one-
moglosti ponavljali besedo kon-
trarevolucija. Tako kot so leta in 
leta prej ponavljali stavke o tem, 
da ima na Kosovu kot tudi dru-
god princip razrednega primat 
nad nacionalnimi. (Čeprav nihče 
v nobenem prirmeru ni vedel kaj 
ti stavki sploh p>omenijo). Ali kot 
so ponavljali btesedo samoupra-
vljanje. 

Da bo jasno:: vsi vemo, da je 
šlo na Kosovu zza mednacionalni 
s p o p a d in v t e m s p o p a d u se je 
gotovo na obeh straneh marsikaj 
dogajalo, toda zakaj teh stvari 
niso komunisti že od vsega začet-
ka poimenovali s pravim ime-
nom? Kaj imajo mednacionalni 
spori opraviti z revolucijo oziro-
ma s kontrarevolucijo? Ali to po-
meni, da imajo nekateri narodi 
revolucijo v zakupu in da je vse 
kar storijo revolucionarno, drugi 
pa so že od rojstva kontrarevolu-
cionarni? In za katero revolucijo 
sploh gre? Ali mogoče za tisto 
katere posledice se pred nami se-

ji že sredi nekdanjega stalinisti-
čnega interesnega območja prav 
nesramežljivo odpovedujejo? 

Krivda vseh, torej tudi sloven-
skih komunistov je, da so se pu-
stili speljati na led, kljub temu, 
da je bila protialbanska propa-
ganda tako primitivna in abotna. 
S tem so soustvarjali antialban-
sko razpoloženje v državi, ki je 
na koncu privedlo do represiv-
nih ukrepov, do streljanja na uli-
cah, do pretepanja v zaporih in 
sedaj še do teh procesov. Vsega 
tega si mi Slovenci kot mali na-
rod ne bi smeli privoščiti. Oblast-
niki so nas prisilili v nenehno 
plačevanje prispevkov za neraz-
vite, ne da bi kakorkoli lahko 
vplivali na usodo tega denarja, 
vsiljevali so nam njihove bedaste 
teze o kontrarevoluciji in končno 
nam bodo z neizmerno porcijo 
cinizma vred »postregli« še s 
tem procesom. 

Mi Slovenci si tega ne bi smeli 
privoščiti že zato, ker še niso da-
leč časi, ko so tudi naši ljudje 
množično sedeli po zaporih, bili 
pretepani in streljani. In nikar ne 
pozabimo: tudi procesom proti 
Slovencem so predhodili mitingi 
in fanatični govori, sozvočje hri-
pavih govornikov in poneumlje-
ne množice. 

Proces proti Vllasiju in ostalim 
nas bo spomnil, da sta možni sa-
mo dve obliki Jugoslavije. Proce-
si bodo vsepovsod ali pa jih 
sploh ne bo. Taka Jugoslavija pa 
je lahko le država enakopravnih 
narodov, tudi Albancev. Le v ta-
ko organizirani, konfederativni 
državi je mogoče preprečiti ape-
tite po tem, da so nekateri narodi 
bolj zgodovinski kot drugi, da so 
nekateri državotvorni, drugi pa 
se zanimajo le za svoja jezikovna 
vprašanja. Le v konfederaciji bi 
bilo za vedno konec unitaristi-
čnih in centralističnih teženj. 
Proces proti donedavna vodečim 
albanskim ljudem bomo doži-
vljali kot grozljivo opozorilo na 
to našo usodno dilemo. 

Borut Korun 
za izvršilni odbor Slovenske de-

mokratične zveze v Velenju 

Nasilje nad bolnimi 
Ni moj namen polemizirati na posamezne trditve, ki 

jih dr. Jože Rebemik navaja v članku »Nasilje nad bolni-
mi« (objavljen v Našem času, dne 12. oktobra 1989), 
kljub temu, da je na nekaterih mestih poudarjen — po 
mojem mnenju — enostranski vidik obravnavanja vsega, 
kar se je na zadnji skupščini Občinske zdravstvene skup-
nosti dogajalo. Niti ne poznam pravega ozadja oziroma 
namena tega članka, čeprav ga slutim. Sam cenim in spo-
štujem strokovno delo dr. Rebernika, kakor tudi drugih 
zdravnikov v Zdravstvenem centru Velenje. Preprosto pa 
bi rad poudaril na nujnost kompleksnejše osvetlitve nave-
denih problemov, še posebej vprašanja obolevnosti v naši 
občini. 

Že da l j časa med ic inska 
s t roka v Velenju o p o z a r j a 
na v isoko s t o p n j o obolev-
nost i našega prebivals tva . 
Večina teh obolevnos t i , kot 
p o u d a r j a j o zdravnik i , izha-
j a iz pogojev dela , t a k o v 
rudn iku , za tekočimi t rako-
vi G o r e n j a ali p a tud i iz pri-
so tne ekološke s i tuaci je , 
kot pos led ica obs to ječe in-
dus t r i je . N i k a k o r ne ospo-
ravam tem ugotovi tvam 
n a d kater imi bi se moral i 
zamisl i t i , v e n d a r bi ob tem 
rad opozor i l tud i na nekate-
re p o d a t k e d o kater ih pri-
h a j a m o v G o r e n j u skozi 
večle tno raz iskavo boln iške 
odso tnos t i . Ti poda tk i so 
na s l edn j i : 

— vse večje število bolni -
ških i zos tankov d o 3 dni 
( p o s e b e j pri ž enskah ) ; — 
delavci z bo ln i ško odsot -
nos t jo ima jo v povpreč ju 
krajš i de lovni s taž v Gore -
n ju kot tisti brez bo ln i ške ; 
— delavci , ki p r i h a j a j o iz 
d rug ih republ ik , i m a j o več 
i zos tankov za rad i bolezni 
kot S lovenci ; — izrazit po-
rast bo ln i ške v p o s a m e z n i h 
mesecih ( f eb rua r , sep tem-

ber ) in dnev ih (petek, sobo-
ta ) ; — vse večji delež bolni-
ških izos tankov pri de lavcih 
v »reži jskih« s l u ž b a h ; — 
vel iko nezadovo l j s tvo z de-
lom in sodelavci pri delav-
cih z v isoko in pogos to bol-
n iško o d s o t n o s t j o ; — neu-
re jen s t a n d a r d ter neure jen i 
druž inski odnos i pri delav-
cih s pogos to bo ln i ško od-
so tnos t jo . 

Kol ikor p o z n a m p o d o b -
ne raziskave v neka te r ih 
os ta l ih s lovenskih pod je t -
j ih , so rezultat i oz i roma po-
datk i zelo p o d o b n i . 

N a v e d e n e stvari me ved-
no b o l j p r e p r i č u j e j o na nu j -
nos t k o m p l e k s n e j š e obrav-
nave tega p r o b l e m a v naši 
občin i , na v p r a š a n j e kvali-
tete našega de lovnega in 
d r u ž b e n e g a oko l j a ter kvali-
tete našega ž iv l jen ja sp loh . 
Pos tav l ja se mi vp rašan je , 
k a k o sp loh cen imo naše 
zdrav je in ko l iko kot obči-
na , p o d j e t j e in posamezn ik i 
za n jega sp loh d a m o . Ali ni 
pravi vzrok obolevnos t i na-
ših l judi p rav v tem. K a k o 
si n e n a z a d n j e razlagati bi-

s tveno niž jo s t o p n j o bolni-
ške odso tnos t i v s o r o d n i h 
kra j ih in p o d j e t j i h d r u g o d 
(npr . Z R N e m č i j a , Franci-
j a . . . ) . Ko l ikor sem sam 
imel pr i ložnos t obiskat i te 
k ra j e s o r o d n a p o d j e t j a ne 
p ro i zva j a jo z nič k a j preti-
r a n o bo l j šo t e h n o l o g i j o (go-
vor im v p r imer jav i z Gore -
n jem) , in tudi t am i m a j o 
r u d n i k e in t e r m o e l e k t r a r n e 
ter velike indus t r i j ske kom-
plekse. I m a j o pa b is tveno 
d rugačen v rednos tn i sistem 
z n o t r a j ka te rega las tna in 
d r u ž b e n a skrb za zd rav je 
n e k a j p o m e n i . Posamezn ik 
skrbi za svoje zdrav je , ker si 
e n o s t a v n o ne m o r e pr ivo-
ščiti, da bi bil bo lan . 

Zato so nenazadnje v zad-
njih letih postala tako močna 
gibanja za zdrav način življenja 
in dela. Takšna gibanja so pre-
plavila vso Ameriko in Zahod-
no Evropo. Kurativna dejav-
nost v zdravstvu prepušča me-
sto preventivi, država prepušča 
usodo zdravja posamezniku. 

In zakaj vse to pišem? Ker 
imam pred seboj rezultate pro-
jekta »Velenje 2000«, ki je bil 
opravljen v letu 1984, in ki 
opozarja prav na to problema-
tiko. Navedena raziskava opo-
zarja na zamudo z zavestno ak-
cijo v družbeno politični skup-
nosti, opozarja na velika sred-
stva, ki jih v občini Velenje vla-
gamo zgolj v kurativne name-
ne, namesto v preventivo. Ta 
ista raziskava resno opozarja 
na ne dovolj močan proces od-
piranja zdravstvenih institucij. 
Prav tako opozarja da med 
zdravjem kot najvišjo vrednoto' 
in preventivnim zdravstvenim 
obnašanjem velenjčanov ne ob-
staja pozitivna povezanost. 

In zopet se vprašam, zakaj to 
poudarjam? Zato, ker se pribli-
žujemo koncu leta 1989, zato 
ker vztrajamo na starem načinu 
organiziranja zdravstvene de-
javnosti. Zakaj raje ne podpre-
mo npr. pobude za spremembo 
delovnega časa, ki v bistvu po-
meni spremembo načina dela 
in življenja? Zakaj se zavzema-
mo za ukinitev participacije, ki 
v bistvu pomeni večjo skrb po-
sameznika za svoje zdravje? 
Pri tem pa ne zanemarjam dej-
stva, da je za resnično bolane, 
ki ne morejo plačati zdravstve-
nih storitev nujna potrebna po-
moč in solidarnost — vendar 
pomoč posamezniku ne pa si-
stemska solidarnost v obliki 
večje prispevne stopnje. 

V zvezi s »trdnimi« stališči 
delegatov Gorenja pa samo na-
slednje: Delegati občinske 
skupščine so v mesecu juliju 
sprejeli stališče, ki je obvezujo-
če, da je lahko delež skupne 
porabe v družbenem proizvodu 
do 10,1 %. Smatramo, da to ne 
pomeni zmanjševanje sredstev 
konkretno za zdravstvo, pome-
ni pa da se je vendarle potreb-
no dogovoriti, katere dejavno-
sti oziroma programi bodo de-
ležni krčenja glede na dejansko 
ustvarjena in razpoložljiva 
sredstva v občini. Za ostali del 
pa poiskati druge participati-
vne oblike financiranja. Zato je 
nujno potrebno, da se celotna 
problematika prenese v obrav-
navo v klopi občinske skupšči-
ne. Nenazadnje je tudi čas, da 
se konča s separatnimi diskusi-
jami v posameznih interesnih 
skupnostih in glasilu »naš 
čas«, ki so v zadnjem času ved-
no bolj podobne »nasilju izva-
jalcev nad uporabniki.« 

Drago Bahun 
Gorenje Gospodinjski 

aparati 

Iskrice 

Kadar si besen, 
štej do štiri, kadar si 
zelo besen, zmerjaj. 

Mark Twain 

V času, ko se želimo cim bolj približati Evropi, skušamo ponovno 
uvesti njen delovni čas. Pred leti smo to že poskušali, pa smo ga morali 
opustiti. 

Kakšne so prednosti in vzroki za ta delovni čas? In kakšne bodo 
njegove posledice na kvaliteto našega življenja? Poskusimo jih kot izziv 
našteti in odpreti polemiko med vodstvom industrije, ki ta čas zagovarja 
z večjo storilnostjo in humanimi vejami znanosti kot so sociologija, pe-
dagogika, psihologija, medic^a itd. 

kaj je kaj in kdo je kdo Ali še kdo ve? 
Poslušam in berem o aktivno-

stih in dogajanjih v ZSMS in o 
OK ZSMS. Pri tem sem povsem 
na obrobju, prav nič se ne vključu-
jem v ta moderna alternativna in 
opozicijska gibanja. 

Poslušam torej in berem nekaj 
malega o mladimi in prav nič mi 
ne gre skupaj. Zdi se mi, da bi 
svojo mladinsko organizacijo radi 
prelevili v neko dlrugo, opozicijsko 
ali aternativno stranko. Pri tem 
tudi ne bi bilo veič starostne omeji-
tve za članstvo ali pa bi omejitev 
postavili pri 35 Itetih. Predvsem pa 
bi hoteli biti nekiaj drugega! 

Vse se mi z<di, da bi nekaj 
(morda tudi velliko) funkcionar-
jev in aktivistovv sedanje ZSMS 
rado ustanovilo) novo politično 
stranko. Kar pozzabili so, da je to 
ZSMS nekdo usstanovil, da ima 
Zveza mladine i neko svojo zgo-
dovino, ki je krrepko vezana na 
politiko in zgodcovino komunisti-
čnega gibanja. ZZato po moji pa-
meti pač ne gre govoriti o prele-

vitvi ZSMS v demokratično-
strankarsko organizacijo. Edina 
prava pot bi se mi zdela ustano-
vitev povsem nove stranke, torej 
stranke, ki bi ne slonela na ne-
kakšni evolucijski spremembi 
ZSMS. Tako pa se mi zdi, da bi 
se nekateri radi uveljavili med 
novimi političnimi strujami in 
pri tem izkoristili tudi stari orga-
nizacijski aparat ZSMS. D a j e te-
mu tako, mi še bolj potrjuje mi-
sel, da se v novi ZSM (Zveza Slo-
venske mladine) tudi sredstvom 
širše družbene skupnosti ne bi 
odrekli. To se sliši prav smešno: 
Bili bi radikalni, pokopali bi radi 
obstoječo politično strukturo — 
za to pa bi naj ta struktura zago-
tavljala organizacijski aparat in 
sredstva. 

Zdi se mi, da podobne ideje 
nimajo le v predsedstvu OK 
ZSMS Velenje. Takšne ideje 
imajo tudi drugod in tudi v dru-
gih zvezah. In takšne ideje se mi 
zdijo, milo rečeno, prav smešne 

in otročje. Zdi se mi, kot bi se ra-
di šli demokracijo zahodnega ti-
pa, pri tem pa bi uporabljali še 
cel kup metod in sredstev iz arze-
nala socializma vzhodnega tipa. 
Vse kaže, da se večinoma le še 
nismo prebili preko prvih črk v 
abecedi demokracije. Tudi na tej 
poti bi večina rada ostala kar pri 
pravicah in ugodnostih, na ob-
veznosti in odgovornosti bi pa 
pozabili. Toda, če povem zelo 
primitivno: rit stisnit in prdnit se 
ne da. To smo poskušali v tem 
našem socializmu — pa ni šlo in 
zdaj bi nekateri poskušali znova. 
Pri tem pa bi rad še enkrat pou-
daril. Mislim, da so nova gibanja 
prinesla veliko dobrega, a bojim 
se, da mnoga prinašajo s sabo 
vse preveč nedoslednosti in sta-
rega razmišljanja, tudi karieriz-
ma, ki na začetku močnemu za-
gonu jemlje akcijsko moč, iskre-
nost in prepričljivost. 

JOM 

ne podražitve niso obšle tudi 
toplotne oskrbe. Cene te pa naj 
bi bile višje I. novembra in na-
to še I. decembra poprečno za 
39 odstotkov. 

Na dnevnem redu ponedelj-
kove izredne seje skupščine ko-
munalne skupnosti občine Ve-
lenje je med drugim še sprejem 
rokovnika o planskih aktivno-
stih za prihodnje leto ter infor-
macija o razpisnem postopku 
za vodjo skupnih strokovnih 
služb sis gospodarskih dejav-
nosti naše občine. 

V Zahodni Evropi živi večina 
prebivalstva v velikih mestih. 
Tam je izbira izpolnitve prostega 
časa predvsem v večernih urah in 
nočnem življenju. Slovenci pa ži-
vimo predvsem v podeželskih 
mestih, kjer je izpolnitev proste-
ga časa usmerjena v življenje v 
naravi, morda je zaradi tega kva-
litetnejša kot na zahodu (saj mi 
še ne potrebujemo toliko psihia-
tričnega zdravljenja, niti nimamo 
toliko kriminala . . . ) Jo bomo se-
daj zamenjali za manj kvalitetno, 
manj ustrezno našim slovenskim 
razmeram? Za rekreacijo v nara-
vi je potreben dan in ne nočne 
ure, pa naj bo ta športna, vrtič-
karska, izletniška ali pridobitni-
ška. 

Delovni čas, ki naj bi torej tra-
jal od 8. do 17. ure, bo zelo nega-
tivno vplival na družinsko življe-
nje in vzgojo otrok. Naša družba 
ni primerna za tak delovni čas, 
ko bo imela mati le dve izbiri: ali 
zapustiti službo (kar delajo mate-
re na zahodu in degradirajo v go-
spodinje) ali pa se odreči mate-
rinstvu v dvojnem smislu: ali 
predati otroke v tuje roke (kar 
smo že obsojali in ugotavljali po-
sledice pri oblikovanju duševno-
sti v skladu z našo skrbjo zaradi 
upadanja reprodukcije sloven-
skega naroda). Tak delovni čas, 
ko bo mati odsotna 9 najkvalitet-
nejših ur, bo otrokom še bolj od-
tujil mater, razbil še tisto malo 
družinskega življenja, ki ga pri 
današnji zaposlenosti še uspejo 
negovati družine in otroke pri-
krajšal za njihovo največjo pravi-
co, pravico do matere. Ravno ta-
ko bodo otroci prikrajšani še za 
drobec delovne vzgoje, ker se bo-
do morale matere odreči pripravi 
kosila doma. 

Ravno v tem času bije Zahod 
svoj boj s kriminalom, predaja-
njem mamilom, še posebej pri 
otrocih in mladostnikih. Morda 
je za te njihove probleme kriv ra-
vno njihov proti družinam 
usmerjeni delovni čas, ki potiska 

otroke na ulice bodisi, ker je že-
na zaposlena ali pa doma neza-
dovoljna s svojo vlogo gospo-
dinjske pomočnice, odrinjena od 
družbenega dogajanja. Ali ni že-
lja po kriminalu tudi obup mla-
dega človeka nad spoznanjem, 
da živi zato, da dela in ne dela 
zato, da bi živel? 

Kvaliteta življenja je mnogo 
več kot polne izložbe in visoke 
plače, je življenje ob kvalitetno 
izpolnjenem prostem času in ne 
nazadnje življenje ob eni klju-
čavnici in svobodi gibanja tudi v 
večernih urah. Približajmo se Ev-
ropi, toda ne v njenih slabostih. 

Zase poiščimo boljše rešitve za 
večanje storilnosti: vzpodbudi-
mo delovno vzgojo, ki je naše šo-
le sploh ne gojijo, ustvarimo po-
goje še za srečnejše otroštvo na-
ših otrok, da se bodo oblikovali 
v ustvarjalne osebnosti z vese-
ljem do dela in ustvarjanja. Ka-
ko dolgo še nam bodo samo za-
koni ekonomike in industrije vsi-
ljevali svoje resnice in z metoda-
mi, ki niso kaj dalj od prisiljeva-
nja k delu skušali večati našo 
storilnost? (Človeka lahko prisi-
liš k storilnosti, ne moreš pa ga 
prisiliti k ustvarjalnosti). Pri veli-
kih narodih se kljub družbenim 
napakam še vedno pojavi dovolj 
ustvarjalnih ljudi, pri malih na-
rodih, kot smo mi, pa si za nji-
hov razvoj ne smemo privoščiti 
nobene zaviralne poteze ali jih 
prepustiti slučajnosti. 

Iz srečnih družin rastejo odgo-
vorni, samostojni, ustvarjalni lju-
dje. Eden izmed pogojev zanje bi 
bil za dve uri skrajšan delovni 
čas mater (otrok, starih vsaj do 
10 let), saj se jim ta nadaljuje do-
ma. Morda bi ga nadomestile z 
daljšo delovno dobo (do 40 let), 
če se jim družba ni pripravljena 
oddolžiti za uresničevanje njiho-
ve osnovne dolžnosti do družbe 
— materinstva z vzgojo otrok. 
Žal naša družba ni oblikovala sa-
mo ženske enakopravnosti z mo-
škim, temveč jo je v marsičem z 
njim izenačila, oziroma ji naloži-

la še večje breme: službo, ki jo 
mora opravljati pod enakimi po-
goji kot moški ali njena kolegica, 
ki nima dolžnosti do otrok; skrb 
za družino in materinstvo z vzgo-
jo. 

Ne pozabimo še žalsotnega 
dejstva, da ženska delovna sila 
izpopolnjuje več večino delovnih 
mest ob neskončnih tekočih tra-
kovih z normami, ki iz delavke 
izčrpajo še zadnje količine psihi-
čne in fizične energije. Kako naj 
bo po tako napornem »šihtu« še 
ljubeča mati in žena? Taka preo-
bremenjenost povzroča pri njej 
nestrpnost, agresivnost, nepre-
mišljenost, prenagljenost, krivi-
čnost, otopelost, to pa so lastno-
sti, ki so sovražne vsaki pravilni 
vzgoji in če so v njej prisotne, 
oblikujejo frustrirane osebnosti, 
ki bodo prej breme družbe, kot 
pa njeni delovni in ustvarjalni 
oblikovalci. Dovolj bi bilo nor-
me tekočih trakov prilagoditi 
moškim sposobnostim, tako bi 
bile znatno manjše tudi za žen-
ske, saj se tako radi pohvalimo, 
da naše delavke za trakom ob za-
stareli opremi dosegajo evropske 
norme. Če hočemo spremeniti 
družbo, moramo najprej spreme-
niti človeka, ki to družbo obliku-
je. Človeška bodočnost je torej v 
rokah staršev, predvsem matere, 
saj ji sodobna psihološka zna-
nost spet priznava večje priroje-
ne psihološko-socialne sposob-
nosti v oblikovanju medsebojnih 
odnosov, zlasti v materinstvu. 
Vnaprej pa zavračamo še vedno 
prisotno miselnost, naj žene 
ostanejo doma, zato pa naj mo-
žje prejmejo večje plače. Žene 
hočemo ostati v združenem delu, 
kar nam omogoča možnost soo-
blikovanja družbe. Svoj delež 
hočemo še povečati, zato predla-
gamo v novem volilnem zakonu 
polovično zastopano število vseh 
delegatskih mest, kajti tisočletna 
moška vladavina se ni obnesla: 
pisala je tisočletno krvavo zgo-
dovino in sedaj pripeljala Zem-
ljo na rob ekološkega propada. 

Če pa je zahodni delovni čas 
eden izmed pogojev za vstop v 
Evropo 92, potem ta vstop terja 
od nas izgubo dela svoje svobo-
de, samobitnosti in pravice do 
svojim pogojem primernega ži-
vljenja. Potem je cena zanj previ-
soka. 

Marija Šaror 

Komunallna skupnost občine Velenje 

V ponedeljek izredna seja 
V začetku j prihodnjega ted-

na, v ponedeleljek, 30. oktobra, 
se bodo na i;izredno sejo sešli 
delegati obeh a zborov skupščine 
komunalne sk;kupnosti naše ob-
čine. Njihova a naloga bo dokaj 
nehvaležna, sasaj bodo med dru-
gim sprejemaiali akontacijske 
spremembe c cen komunalnih 
storitev ter dcdobrin za meseca 
november, dedecember 1989 ter 
vrednostna usliskladitev prispev-
kov za prikljuijučke. Tega naj bi 
kot osnovni vir financiranja 
programa razšzširjene reproduk-
cije komunalndne skupnosti reva-

lorizirali od 1. novembra dalje 
za 100 odstotkov. 

Sicer pa so na osnovi izkaza-
ne razlike v ceni za obdobje av-
gust— oktober 89 ter mesečno 
podanih cenovnih izhodišč 
( + 3 2 odstotkov) za obdobje 
november—december letos 
predlagane naslednje višje ce-
ne: oskrba z vodo naj bi bila 1. 
novembra in nato znova I. de-
cembra letos v poprečju višja 
za 42 odstotkov, odvajanje od-
plak za poprečno 37 odstotkov, 
cene odvoza odpadkov popre-
čno za 51 odstotkov. Predlaga-



Obletnica protestnega shoda 
proti uničevanju okolja 

7. novembra bo minilo dve 
leti, ko je 15.000 udeležencev 
shoda s svojim protestnim zbo-
rovanjem opomnilo ljudi, ki 
imajo moč, da gospodarijo z ži-
vljenjskim prostorom, kjer živi-
mo, da ne bodo več dovolili ta-
kega načina gospodarjenja, ki 
zaradi nesposobnosti predvide-
vanja posledic in pohlepa uni-
čuje okolje in življenjske pogo-
je sedanji in bodočim generaci-
jam. 

Šaleško ekološko društvo, 
katerega ustanovitev je bila 
zahteva shoda, sedaj po dveh 
letih odpira razpravo med ude-
leženci shoda in ljudmi, odgo-
vornimi za uresničevanje njiho-
vih zahtev. 

Zato javnosti in naslovljen-
cem posredujemo prvo skupi-
no vprašanj ter pričakujemo od 
njih izčrpne odgovore. Hkrati 
pozivamo vse občane, da nam 
pošljejo vprašanja, na katera bi 
želeli odgovore. 

IZVRŠNEMU SVETU SKUP-
ŠČINE SR SLOVENIJE, JE-
DRSKI ELEKTRARNI KR-
ŠKO, VSEM ORGANOM, KI 
SE UKVARJAJO S PROBLE-
MOM JEDRSKIH ODPAD-
KOV 
. 1. Zakaj se kljub številnim 
nasprotovanjem po vsej Slove-
niji še vedno vztraja pri iskanju 
lokacije na slovenskem prosto-

2. Kakšne aktivnosti so se 
vršile, da bi se sklenil dogovor 
z državo, ki ima za jedrsko 
odlagališče primeren prostor 
(že kontaminirane puščave)? 

ELEKTROGOSPODARSTVO 
SLOVENIJE, INTERESNI 
SKUPNOSTI ZA ENERGETI-
KO IN PREMOGOVNIŠTVO, 
REK VELENJE 

1. Za koliko že zamuja sana-
cijski program termoelektrarn 
in toplarn za čiščenje dimnih 
pfinov? 

2. Zakaj se navaja za predvi-
deni odlog pomanjkanje denar-
nih sredstev, saj je bilo še 1987. 

leta denarja dovolj celo za V. 
fazo TEŠ in odpiranje jame Šo-
štanj, katerih gradnjo so obča-
ni zavrnili? 

3. Zakaj še vedno ne deluje 
vseh pet merilnih naprav na 
vplivnem ozemlju TEŠ? 

4. Zakaj še vedno niso opra-
vljene rekonstrukcije na elek-
trofiltrih TEŠ? 

5. Zakaj TEŠ ne upošteva 
dogovora na Skupščini občine 
Velenje, da bo do izgradnje či-
stilnih naprav maksimalna 
dnevna poraba premoga 16.000 
ton? (dnevna poraba je še ved-
no tudi preko 20.000 ton) 

6. Ali se pripravlja spre-

Vrh gore je le kažipot 
Škalčani smo prijatelji gora. 

Morda tudi zato, ker je naše oko-
lje močno prizadeto. Za letos se 
poslavljamo od njih. Izkoristili 
bomo le še kakšen lep prost dan 
za mehko hojo po odpadlem listju 
v okoliških gozdovih. Če bi našo 
dejavnost sodili po objavah v časo-
pisju bi dejali, da je nikakršna. V 
»Našem času« smo med letom z 
zanimanjem spremljali prispevke 
o planinski dejavnosti drugih. Mi 
smo vtise o svojih planinskih doži-
vetjih ohranjali bolj zase. 

Škalska planinska sekcija 
združuje 266 članov. Samo letos 
se je na novo vključilo 114 novih 
članov, pretežno mladih družin. 
Ze skoraj vsak peti vaščan je pla-
ninec. Za tak razmah gre v zna-
tni meri zasluga pomlajenemu 
odboru sekcije. Desetih skupin-
skih izletov sekcije se je udeleži-
lo okrog 400 članov. Škalčani se 
radi udeležujejo tudi izletov, ki 
jih prirejajo matično društvo v 
Velenju ter sekciji REK in Gore-
nje. Skoraj za eno majhno dru-
štvo nas je že, vendar nam polo-
žaj sekcije v večjem društvu nudi 
več, kot bi zmogli sami. Dejav-
nost PD Titovo Velenje je razno-
lika in bogata, primerna za dru-
štvo s 3000 člani. 

Pred odborom naše sekcije je 
odgovorna naloga, kako v bodo-

če izpolniti pričakovanja narasle-
mu številu članov z zanimivim, 
raznolikim in vabljivim progra-
mom. Planinstvo naj bi prineslo 
njenim članom spokoj in vedrino 
v svet vsakdanjih težav. Ko bo 
snežilo in bomo ostajali doma, 
bo čas, da razmišljamo tudi o 
tem. Seje našega odbora so odpr-
te za vse, ki imajo dobre zamisli 
in so pripravljeni kaj izboljšati. 

Ob koncu prejšnjega in v za-
četku tega stoletja so si slovenski 
gorniki prizadevali, da bi ohrani-
li naše gore prihodnim rodovom. 
Težko razumemo, kaj je gnalo 
župnika Aljaža, da je vso duho-
vno in telesno energijo ter imetje 
namenil eni sami gori — Trigla-
vu. 

Naši predniki so gore častili 
kot božanstva, dajali so jim ime-
na bogov, jim pripisovali nadna-
ravni moči ter v njih videli do-
movanje bajoslovnih bitij. Posle-
dica takega odnosa je Slovencem 
ohranila lastno sveto goro. 

Potem se je rodil napuh. Gore 
so postale malodane potrošna 
dobrina, last vseh in nikogar. V 
množici obiskovalcev gora se ka-
že pomanjkanje osebne in druž-
bene zavesti o ohranjanju zdra-
vega in čistega okolja v gorah. 
Pogubna je logika, da za vsak 

novonastali industrijski obrat 
praviloma vedno zmanjka denar-
ja za zaščito okolja pred škodlji-
vimi vplivi nove proizvodnje. Na 
kup starih težkih računov, ki naj 
bi jih plačala nova generacija, 
dodajamo vedno nove. V naše 
alpsko predgorje se zajeda rak 
rana zablod potrošništva in indu-
strializacije. Znanstveniki, v služ-
bi oblasti, pogosto niso tako čr-
nogledi. Po naročilu so vedno 
znova pripravljeni razlagati še 
dovoljene meje onesnaževanja 
pa tudi kaj zamolčati, kar bi 
vznemirilo javnost. Pri tem ne 
zaležejo dosti izkušnje, opozorila 
in raziskave industrijsko in nara-
vovarstveno bolj razvitih okolij. 
Planinci opažamo, kako se pomi-
ka onesnaženost vedno globlje v 
grape in više v gore. Pred našimi 
očmi se takorekoč ruši celotni 
ekosistem. To je žalostno dej-
stvo. 

Smo alpski narod. V alpskih 
državah že leta najresneje opo-
zarjajo na nevarnosti, ki grozijo 
goram. Mi pa živimo zaprti vase, 
v utvari, da je pri nas čisto dru-
gače, da se nam za okolje zaen-
krat še ni bati. No za gozdove že 
toliko, kolikor nas nič ne stane. 

Čas narekuje planincem nove 
naloge. Kako ohraniti gorski svet 

memba izkopne metode v 
RLV, ki bo preprečevala na-
daljnja ugrezanja tal? 

IZVRŠNEMU SVETU SKUP-
ŠČINE SR SLOVENIJE 

1. Kakšne konvencije o varo-
vanju okolja je SFRJ že ratifi-
cirala, da jo obvezujejo za od-
pravljanje virov onesnaženja? 

2. Zakaj SFRJ še ni podpi-
sala konvencije o 30 odstotnem 
zmanjšanju onesnaževanja zra-
ka? 

3. Zakaj še ni oblikovan re-
publiški sklad za financiranje 
odstranjevanja problemov, ki 
so se kopičili več deset let, ka-
teri bi se napajali bodisi z pri-
spevne stopnje ali iz ekološkim 
dinarjem, davki, itd. 

4. Kakšen program je izde-
lala Slovenija po dogovoru 
predstavnikov držav ali dežel v 
sklopu Arge—Alpe—Adria in 
Arge—Alpe o mednarodnem 
tranzitnem in letalskem prome-
tu ter ukrepih za zaščito goz-
dov-ozračja, zemlje in voda? 

Dobljene odgovore bomo 
sproti objavljali, da se bodo 
lahko oblikovala podrobnejša 
vprašanja. Po enomesečni raz-
pravi pa se bomo ponovno 
zbrali ter oblikovali zahteve in 
pobude, ki jih bodo delegati 
prenesli v skupščinske sisteme. 

Šaleško ekološko društvo 
Šaleška 2d 

Titovo Velenje 

čist in zdrav še prihodnjim rodo-
vom? Čaka nas dolgotrajen in 
zagrizen bo, trši od Aljaževega 
za slovenski Triglav. Slovensko 
zemljo bo treba ponovno osvo-
boditi. To pot pred nasiljem 
onesnaževalcev. Planinci ne bi 
smeli dovoliti škodljivih posegov 
v gorski svet. Svojo poznavalsko 
besedo bi morali zastaviti po-
vsod, kjer so posredno ogrožene 
tudi planine. Pri tem se ne bi 
smeli ustrašiti političnih priti-
skov. V bodoče bi se tudi glas 
3000 velenjskih planincev moral 
slišati bolj odločno, ko gre za 
varstvo narave. Saj so gozdovi 
ob Šaleški poti močno načeti, 
Velunjskemu grabnu pa grozi 
uničevalski načrt. Le zdrava 
zemlja je polna življenja. 

O planinstvu in gorah je zao-
kroženo mnogo globokih in le-
pih misli, kakšnih sam ne zmo-
rem. Planinstvo ni le aerobna, re-
kreativna, športna zvrst, je pa 
ena najlepših. Do narave je pri-
jazna. Ne rabi velikih športnih 
dvoran, stadionov in pist. Rabi 
le ozko stezo. Udeleženci se ne 
delijo na igralce, ki se borijo v 
areni in gledalce, ki se žalijo in 
pretepajo po tribunah. Na cilju 
ni časomerilcev, sodnikov, ozvo-
čenj in reporterjev. Naš cilj je 
vse, kar srečamo, občutimo in 
doživimo na poti k cilju. »Vrh 
gore je le kažipot o čem . . . « pe-
smi Menart. 

S. Lipnik 
Skale 

Gozdno gospodarstvo Nazarje 

S kolegi iz ZRN o umiranju 
gozdov 

Pretekli teden je bila na Gozdnem gospodarstvu Nazarje na obi-
sku 5-članska delegacija gozdarskih strokovnjakov iz Woderna v de-
želi Saarland iz Zvezne republike Nemčije. Ves teden, kolikor je trajal 
njihov obisk, najprej so obiskali temeljno organizacijo nazarskega 
gozdnega gospodarstva v Šoštanju, so se gostje podrobneje seznanjali 
s problematiko umiranja gozdov v Šaleški dolini. Pred dvema letoma 
so bili predstavniki nazarskega gozdnega gospodarstva na obisku pri 
njih. Seznanili so jih, da pri nas potekajo raziskave o umiranju goz-
dov v Šaleški dolini. Sedaj, ko so te raziskave že končane, pa so kole-
ge iz Woderna povabili k sebi, da bi skupaj analizirali nič kaj rožnato 
stanje na tem področju. 

b. m. 

Kako bomo ozelenili deponijo pepela 
V četrtek, 5. oktobra 1989, smo imeli učenci šestih razredov nara-

voslovni dan. Razdelili smo se v več skupin. Ena je odšla na jezero, 
druga ob Pako, tretja v knjižnico, naša pa v Šoštanj, na deponijo pe-
pela. Ko smo stopili iz avtobusa, nas je pred vrati čakala tovarišica 
Kugoničeva, ki se na REK-u ukvarja s problemom, kako ozeleniti de-
ponijo, to sivo puščavo. Povedala nam je, da pepel v ogromnih količi-
nah nastaja pri izgorevanju premoga v Termoelektrarni Šoštanj. Te-
mu pepelu dodajajo vodo in ga po ceveh pošljejo na deponijo ali pa z 
njim zalijejo opuščene rove. Deponija je sestavljena iz večih območij, 
ki so pregrajena z nasipi. Ko se eno območje napolni s pepelom, ga 
opustijo, tačas uporabljajo druga območja, in počakajo, da se pepel 
strdi. Ko se strdi, povišajo nasipe in na prvotno območje zopet lahko 
dovajajo pepel. 

Ustanovljeni Zeleni Velenja 

Za zeleno dolino 
Kako se gesla spreminjajo, preoblikujejo, dobivajo 

težo. Ni še tako daleč čas, ko so nas od vsepovsod pozdra-
vljali udarniki, nasmejani in mišičasti in parole: Za lepši 
jutri, V nove delovne zmage, Za izgradnjo težke industri-
je . . . Kratek čas nekega poleta in neke zanesenosti. Lep 
čas, bi nekateri nostalgično dodali. Morda res lep, a tudi 
poln bolečih zablod. Ena od takšnih je gotovo onesnaže-
nost okolja. Ta je vidna vsepovsod in naša dolina ni nika-
kršna izjema. Š e več. Če se boste popeljali s športnim le-
talom naokoli, potem vam bo kaj kmalu nekaj čisto ja-
sno, živite verjetno na in v največjem smetisču v slovenski 
krajini. 

D o k a j b r e z s k r b n o s m o 
načr toval i p r enase l j enos t in 
vse t r avme, ki j ih ta s s a b o 
nosi , pa r e k o r d n e i zkope 
p r e m o g a in nove e lektrarni-
ške d imnike , d e p o n i j e pe-
pela in ug rezn ine . . . 

Brezobz i rno s m o degra-
diral i okol je . 

In kako ga d a n e s obvaro -
vat i? S k u p a j z n j im p a tudi 
nas p red d i m o m , izpušnimi 
plini in d rug imi škodl j iv imi 
snovmi . 

V naši na ivnos t i , t ekmi za 
hi t r im razvo jem, do lgo ni 
b i lo na sp ro tn ikov . Šele, ko 
j e socia l is t ično de te , lepo , 
z d r a v o — s p o č e t o iz revolu-
cije, d o d o b r a p o k a z a l o tudi 
svojo n e č e d n o nrav, ko so 
se p redrami l i nekater i , ki 
j ih ta čudež ni o b r e m e n j e -
val, šele od t akra t se zače-
n j a b o j za ze leno do l ino . 

S tem m o t o m so se v so-
b o t o predstavi l i in se usta-
novili v Z a v o d n j a h tudi Ze-
leni Velenja . Sprejel i so 
p r o g r a m , v ka te rem se zav-
z e m a j o za d o s l e d n o uresni-
čitev tistih sk lepov , ki z roki 
zavezu je jo t e rmoe lek t r a rne 
Šoš t an j in t o v a r n o u s n j a 
Šoš tan j , d a b o d o omej i l i 

svoje o n e s n a ž e v a n j e , zavze-
li so se za uredi tev us t rezne-
ga odlaga l i šča k o m u n a l n i h 
o d p a d k o v , za p r i j azne j šo 
uredi tev b iva lnega oko l j a 
ter prot i n a d a l j n j i m po izku-
s o m n e p o t r e b n e degradac i -
j e u r b a n e g a p ros to ra v obči-
ni. Podpr l i so tudi nasp ro -
t o v a n j e i zgradnj i odlagal iš -
ča p o s e b n i h o d p a d k o v . 
M e d na loge p a so si zada l i 
n ič več in nič m a n j kot za-
p r t j e n u k l e a r k e Krško . 

Č e p r a v so neka te re 
usmer i tve p o d o b n e t ist im, 
ki j ih j e v svoj p r o g r a m za-
pisa lo Ša leško eko loško 
druš tvo , p a b o d e l o v a n j e 
Ze len ih p r ece j d r u g a č n o . 
Pr izadeval i si b o d o namreč , 
d a bi n a vol i tvah ka r na jveč 
n j ihov ih č l anov zased lo čim 
o d g o v o r n e j š e funkc i j e . 

Zeleni Ve len ja so t renut -
n o eden od t reh reg iona ln ih 
o d b o r o v ( L j u b l j a n a , Mar i -
bo r , Velenje) , vsi p a so 
združen i v Z e l e n e Sloveni-
je . 

P redsednik Ze len ih Vele-
n j a je Vane G o š n i k . 

Boris Zakošek 

S A 

LD Smrekovec Šoštanj 

Protest zoper 
hrup in nemir 
v lovišču 

Ukvarjajo se tudi s problemom, kako ozeleniti deponijo. Zato so 
po nasipih okoli deponije posadili vrbe, ki najlepše uspevajo tam, 
kjer je dovolj vode. Tovarišica Kugoničeva je ugotovila, da na pepelu 
najbolje uspeva detelja. Zato predlaga, da bi po nasipih nasuli deset 
centimetrov prsti in posadili deteljo. Ta bi bistveno spremenila podo-
bo deponije. A žal je denarja za vdzrževanje detelje premalo. 

Deponija se še vedno širi v smeri proti Pesju, del, kjer odlagajo 
pepel danes, pa bo potrebno čez nekaj let ozeleniti. Torej časa ni več 
veliko. Strokovnjaki vedo za rešitev, vsi skupaj pa bi morali zbrati do-
volj denarja, da bo siva puščava postala zelena. 

Peter Poles, 6. a, OŠ Veljko Vlahorič, Titovo Velenje 

Lovci LD Smrekovec Šoštanj, 
se oglašamo s protestnim zapisom 
v skrbi za varovanje naše narave. 

Živimo v času, ko se že zaveda-
mo velikih napak, ki smo jih v le-
tih hitrega gospodarskega razcve-
ta dežele napravili s tem, ko smo 
vede ali nevede uničevali naravo in 
našo lepo deželo. 

Iz dneva v dan poslušamo obto-
žujoče besede na račun onesnaže-
vanja okolja in gledamo propad 
gozdov, pomore rib itd. Ravno v 
naši dolini smo eni največjih za-
strupljevalcev faune in flore. 

Vsem opozorilom, nasvetom in 
grožnjam navkljub, pa dopuščamo 
izvedbo prireditev, ki od njih ni-
mamo nobenih koristi, le škodo in 
nevarnost. Lovci LD Smrekovec 
mislimo konkretno na vsakoletni 
rally, ki ga organizatorji prirejajo 
po najlepših še ohranjenih delih 
naše najožje domovine. 

Letošnja, pa tudi vse prejšnje 
trase so potekale skozi tiste pre-
dele našega loviša, ki so bili do se-
daj še edini mirni kotički, kjer si 
lahko pogosteje kot drugje srečal 
srnjad, jelenjad in kjer je še ostalo 

nekaj rastišč velikega petelina, ki 
je naš simbol in ponos. 

Vsakoletno nekajdnenvo rjove-
nje z divjimi vožnjamni avtomobi-
lov jih preganja in uničuje. 

Stoletja je narava urejala ži-
vljenjske zakonitosti, zdaj pa se je 
pojavil človek, ki je s svojo pame-
tjo uničil v desetletju tisto, kar je 
narava ustvarjala celo večnost. 

Sprašujemo se mar ni dovolj že 
industrije, ki uničuje in zastruplja 
okolje, mar ne pretiravamo z iz-
gradnjo gozdnih cest v sleherni 
kot in sleherno planino, da sem 
pripeljemo avtomobilski ropot in 
smrad. 

Divjad se pred hrupom umika, 
izginja in izumira. 

Zato lovci LD Smrekovec 
ZAHTEVAMO (prepričani smo, 
da v tem nismo sami), da v bodoče 
rally-ja ne organizirate več, saj se 
moramo vsi skupaj zavedati, da je 
zdrava narava veliko večje boga-
stvo kot v uničeni in prazni deželi 
prgišče denarcev — dinarjev ali 
deviz. 

Lovski zdravo! Izvršni odbor 
LD Smrekovec 



Marija 
Žužek 

Kdo in kaj je Marija Žužek 
iz Titovega Velenja? Z dušo in 
telesom pedagoška delavka. 
Sedaj sicer upokojena, do ne-
davnega pa delavka v vzgoji in 
izobraževnaju polnih 36 let. Če 
bi jo po tolikem času naporne-
ga pedagoškega dela, vtkanega 
v vzgojo generacije in generaci-
je otrok naše občine, vprašali o 
izbiri na začetku življenjske po-
ti, bi zatrdila: »Tršica. Človek 
ne more iz kože. Tako hitro je 
vse skupaj minilo, da enostavno 
ne morem verjeti, da sem že 
upokojenka.« 

Njeni spomini na začetke 
učiteljevanja, kot je kot mlada, 
nadebudna, polna poleta stopi-
la pred učence na najvišji šoli v 
Sloveniji — Javorju — so živi 
kot bi se vse zgodilo šele vče-
raj. Časi sicer niso primerljivi, 
pa vendar: »Poučevali smo vse, 
kar je bilo treba. Opremljenost 
z učnimi pripomočki je bila pre-
cej skromnejša od današnje. 

Smo pa bili zato bogatejši za 
pristne človeške odnose med sa-
bo. Mnogo več smo se v zborni-
cah pogovarjali o učencih, kaj 
so ti naredili, kakšno so nam 
ušpičili. Skratka, zbornica je bi-
la mesto, kjer sta bili vzgoja in 
izobraževanje največkrat izreče-
ni besedi. Danes: napredovala je 
tehnologija, dvignila se je raven, 
žal pa so zbornice postale pro-
stor za najrazličnejše prepire, 
nesoglasja. Povzročilo jih je ne-
pravilno vrednotenje učiteljeve-
ga dela.« 

Programi? Po njenih bese-
dah so bili že včasih obsežni, v 
njih pa več pozornosti name-
njene temeljnim vsebinam. No-
vosti, te so seveda tudi na tem 
področju potrebne, pa so jih 
potisnile preveč ob stran. Tako 
so se in se še programi širijo, 
glave učencev pa so danes tak-
šne kot pred 36 leti. »Tu smo 
bili učitelji premalo korajžni, da 
bi presekali stanje in rekli: po-
znamo naše otroke. Toliko zmo-
rejo in nič več. Pa si tega nismo 
upali.« 

Da ima človek svoje delo 
rad, da je v poklicu uspešen, je 
le enostranska ljubezen prema-
lo. Naklonjenosti otrok pa ni 
vedno enostavno pridobiti. Pri-
jateljsko ponujena roka, na ši-
roko odprto srce in zadovolj-
stvo je obojestransko, uspeh 
zagotovljen. Mariji je to gotovo 

uspevalo na najboljši način. 
Predanost, ustvarjalnost pri 

vzgoji mladega rodu, velika že-
lja narediti šolo prijetno za 
učence, ljubezen in spoštova-
nje do mladih ter marljivost na 
vseh področjih družbenega ži-
vljenja v občini je velika bera, 
je njeno življenjsko delo. Zanj 
je prejela na slovesnosti pred 
tednom dni najvišje občinsko 
priznanje s področja vzgoje in 
izobraževanja — Silihovo pla-
keto. Preveč skromna in preveč 
iskrena je, da bi govorila kako 
drugače kot je: »Mnogo, mnogo 
mi pomeni. Nadvse sem ga vese-
la. Nisem ga pričakovala tako 
kmalu, saj sem menila, da si ga 
zasluži še kdo drug pred mano. 
Na nek način bom še vedno po-

skušala sodelovati s stanovskimi 
kolegi ia njim ter dražbi vrniti 
zaupanje, ki so mi ga s prizna-
njem izkazali.« 

Marija je ena redkih, ki se je 
ob vrsti dolžnosti ravnateljice 
osnovne šole Veljka Vlahoviča 
v Titovem Velenju, materinski 
in družinskih obveznosti vpisa-
la še med vestne družbenopoli-
tične delavke v občini in repu-
bliki. Njen komentar: »Kot 
prosvetni delavec moraš s časom 
naprej. Zato šola ne sme biti 
konj, ki ki ne vidi ne levo, ae de-
sno.« 

Prav nič staro se ne počuti 
— zasluge za to pripisuje učen-
cem, ki jih bo gotovo še nekaj 
časa pogrešala. Prav nič ji ji ne 
manjka elana, volje za obvez-
nosti, zato bo nekatere opra-
vljala še v prihodnje. Rada ple-
te, vzame v roke dobro knjigo, 
v veliko veselje pa ji je tudi 
vnukinja Ana. Prepričani smo, 
da ne bo tako dolgo, ko bo go-
vorila kot večina upokojenk: 
dan je za vse prekratek. »Prehi-
tro odrezati vse, biti doma za 
štedilnikom — mimogrede, ku-
ha mi ni nikoli preveč dišala, ai 
zame. Človek se ob upokojitvi 
ne sme poleniti. Za ohranitev 
energije, volje, sploh pa za pre-
magovanje začetne krize pa so 
takšne in drngačae aktivnosti 
potrebne.« je sklenila pogovor 
Marija Žužek. 

lOpto- J 
me-
ter 
Prehuda konkurenca 

Člani občinskega komiteja Z K S Mozirje so se na 
zadnji seji odloči l i , da bo letošnja volilna konferenca 
občinske organizacije po nekaj letih (končno) na delo-
vni dan, ne več v soboto, kot doslej. Menda je bila 
»konkurenca« ostalih družbeno-polit ičnih organizacij 
in glede časa sestankovanja drugih organov le prehuda. 
Je tudi to prenova? 

Slabo, ko je najbolj potrebno 
V vsekakor prelomnih časih za zvezo komunistov 

je neizpodbitno dejstvo, da aktivnost osnovnih organi-
zacij ZK v občini Mozirje močno upada. Tudi s spreje-
manjem novih članov je slabo, saj letos niso sprejeli še 
nobenega, število vseh pa se ob tem nenehno manjša. 
Za člane vodstva občinske organizacije so predlagali po 
enega kandidata. Predlogov je bilo več, vendar kandi-
dati niso za to. 

Gasilci, zbor 
Zelo rad imam gasilce vse Zgornje Savinjske doli-

ne. Cenim njihove zares izjemne dosežke pri gradnji 
domov , pri nabavah novih vozil, opreme, pri stalnem 
usposabljanju č lanov, pri nesebičnem delu v svojih oko-
ljih tudi izven gasilstva, pri hitrosti in učinkovitosti nji-
hove pomoči o b nesrečah, pa še bi lahko našteval bese-
de pohvale. Upravičene seveda. Nekaj pa bi vendarle 
predlagal. V mesecu varstva pred požari so tudi opravili 
vel iko preventivnih nalog, ne bi j ih našteval, poleg tega 
je vsako društvo o b sektorskih vajah organiziralo svojo, 
in prav na to se nanaša predlog. Res so spoštovanja 
vredni časi o d odhoda iz gasilskega d o m a d o požarišča, 
pa naj bo na še tako zahtevnem kraju, ob tem pa naj bi 
vendarle preverili čas prihoda gasilcev do gasilskega 
doma. Vem, da je tudi ta kratek, zanima pa me — kako 
kratek. Zares nenapovedano vajo bi torej morali izvesti. 
N e le zaradi mojega firbca, ta je še najmanj pomemben. 

Kompromis 
Kjer je ogenj, j e tudi dim. In takšen ogenj so zanetili 

pred štirinajstimi dnevi člani sekretariata pri občinski 
konferenci Z S M S Velenje z odprtim pismom republiški 
tovrstni konferenci . V njem so j im sporočili , da z njimi 
d o nadaljnega ne mislijo več sodelovati . 

Ogenj s o sicer zanetili, dvignili tudi nekaj dima, ki 
pa je ostal bo l j pri tleh. N a petkovi izredni seji s pred-
stavniki republiške konference Z S M S so namreč spreje-
li kompromis in s tem preklicali sklep o nadaljnjem ne-
sodelovanju. Zakaj s o se odločil i tako, bo prinesel čas. 

So se morda ustrašili s labe vesti, da tudi sami po-
č n o s svojimi osnovnimi mladinskimi organizacijami to, 
kar s o očitali »republ ikancem«? 

Kako na TV? 

Nekateri Velenjčani si m o č n o želijo »na« televizi-
jo , pa j im to doslej še ni uspelo. Kaj če bi poskusili s 
kakšnim odprtim p i smom? 

VRBOVEC V NOVI (STA-
RI) PODOBI 

Z n a m e n i t i g rad Vrbovec v 
N a z a r j a h v l e tošn jem letu 
d o b i v a zares l epo p o d o b o . 
O b n o v o z n a m e n o m , da bi 
g r a d dobi l svojo n e k d a n j o 
p o d o b o , o m o g o č a t a nazara -
s k o G o z d n o g o s p o d a r s t v o in 
Lesna i n d u s t r i j a G o r e n j e -
G l i n Nazarje: , s o d e l u j e p a tu-
di t a m k a j š n j a , k r a j e v n a skup-
nos t . Dosle j so že obnovi l i 
p roče l j e ob g; lavni cesti , v teh 
d n e h pa b o d l o na novo pozi-
dal i med vo j rno požgan in po-
rušen del ob Savinji. V obno-
v l j e n e m de lu si bos t e o b e 
p o d j e t j i zagotovi l i nove in le-
p e p ros to re , ( f o t o : j . p.) 

Veliki uspehi na področju preventivnega zobozdravstva otrok 

Vse več otrok z zdravim nasmehom 

Med trofejami tudi gams 
Člani lovske družine Oljka iz Šmartnega ob Paki gospodarijo na 

okrog 2400 hektarjih velikih površinah in sodijo po divjadi na tem ob-
močju med najsiromašnejše družine v občini. Kljub temu pa jim lov-
ske sreče ne manjka. 

Prejšnji petek se je slednja nasmehnila čuvaju družine Marjanu 
Pilihu. Na svojem rednem obhodu na pobočjih gore Oljke je namreč 
opazil skupino gamsov, naperil in uplenil enega izmed njih. 

Trofejo je srečen lovec namenil lovskemu domu družine Oljka v 
Skomem kot spomin na prvega ustreljenega gamsa na tem področju. 
In kaj naj bi to visokogorsko divjad, ki se zadržuje na višini od 800 do 
1500 metrov nadmorske višine prignalo »v dolino«? Po mnenju Mar-
jana Piliha morda slutnja o hudi zimi ali pa iskanje boljšega življenj-
skega prostora. 

Osem let mineva kar so v 
velenjskem zdravstvenem cen-
tru organizirano pristopili k 
preventivnemu zobozdravstve-
nemu delu, akcijo pa celovito 
začrtali . 

T a se z a č n e p ravzap rav že 
v n o s e č n o s t i , s a j poskrb i jo , 
d a už iva jo b o d o č e mamice 
f l u o r o v e tabl ete ter s t em za-
g o t o v i j o s v o j e m u o t roku do-
b r o z a s n o v o z o b . S prevent iv-
n i m d e l o m n iada l ju je jo t a k o j 
p o ro j s tvu ottroka, vsem pa 
p rv i č preg!e :dajo zobe pri 
t r eh le t ih . Prii tovrs tn ih aktiv-
n o s t i h ne s tode lu je jo s a m o 
z o b o z d r a v s t v e n i delavci , am-
p a k t u d i gineikologi , pedia t r i , 
p a t r o n a ž n e ssestre i<i drugi . 
T a k o j , k o se o t rok vključi v 
ko lek t iv (vrte;c in kasne je šo-
lo) p a p r i t egme jo k sodelova-
nju t ud i vzgojj i tel je in uči tel je 
in r a v n o ko!e;kt ivno prevent i -
v n o de lo , rrojeva na jveč je 
u s p e h e . 

ZobozdravsUveni delavci sode-
lujejo z vodjo i šolske prehrane 
(podobno tudi seveda z VVZ) in 
učitelji, ki razcdeljujejo otrokom 
fluorove tabletde in poskrbijo, da 
si otroci po obbroku tudi v šoli 
umijejo zobe. " To njihovo priza-
devanje je vsekkakor treba pohva-
liti, saj imajo r na šolah za to iz-
jemno slabe poogoje. Zobozdrav-
stveni delavci p pa organizirajo tu-
di tekmovanje v v čistosti zob in si-
cer njihova prtredstavnica enkrat 
mesečno nena|apovedano obišče 
otroke in previveri, kako čisti so 
njihovi zobje. C Običajno so rezul-
tati najslabši p (po praznikih in ob 
ponedeljkih, kacar seveda pomeni, 
da ravno tovrsrstna družinska hi-
giena pogosto z zaškriplje. To trdi-
tev Ivana Jevšekek, vodja preventiv-
nega zobozdraravstvenega varstva 
otrok v velenjskskem zdravstvenem 
centru podkrepepljuje tudi z dej-
stvom, da imajajo ravno tisti otro-
ci, ki niso vkljuljučeni v vrtce, kjer 
bi bili deležni li kolektivnega pre-

pa so za nasvete zobozdravnikov 
gluhi. 

Velenjski zobozdravniki so se 
pred osmimi leti, ko so začeli ta-
ko organizirano preventivno de-
lovati, zavedali, da jih čaka dol-
ga in naporna pot in da bodo 
morali čakati kar precej časa, 
predno bo pokazalo njihovo de-
lo kakšne rezultate. Zdaj so tu. 
Celo boljši kot so si upali kdaj-
koli pričakovati. Največji uspeh 
so gotovo lepi, zdravi zobje naših 
otrok. Njihov velik uspeh Je tndi 
to, da je vse več takšnih otrok, ki 
radi prihajajo v njihove ordinaci-
je, saj se t njih še nikoli niso sre-
čali z bolečino. Ta se ustavijo za-
to, da jim zobozdravnik zgolj stro-
kovno pregleda, če se njihovi zob-
je pravilno razvijajo, če ni amrda 
le kje kdo načet. Ia vse več je tndi 
takšnih, ki i nujo stalne zobe do-
datno zaščitene, te zaščite zob pa 
so se zobozdravniki lahko lotili 
zdaj, ko s popravljanjem zob ni-
majo več toliko dela kot nekoč. 

»Uspehov se lahko torej vese-
limo,« pravi Ivana Javšek in do-
daja, »vendar se moramo zave-
dati, kako hitro se lahko razblini-
jo, če ne bomo še naprej vztrajni 
in dosledni in to vsi — zobo-
zdravstveni delavci, vsi zdrav-
stveni delavci, vzgojitelji, učitelji 
in seveda še najbolj starši.« 

Mira Zakošek 

ventivnega delovanja, najslabše 
zobe. 

Kakorkoli že, povsem zado-
voljni najbrž zobozdravstveni de-

močno približali svetovnemu pro-
gramu WHO, ki opredeljujejo, da 
naj bi imel dvanajstletniki do leta 
2000 največ tri popravljene zobe 

lavci nikoli ne bodo, četudi se 
lahko veselijo že ob dosedanjih 
uspehih. Še zlasti s stanjem zo-
bovja naših šolarjev. Pri njih so 
znižali zobno gnilobo že za več 
kot 60 odstotkov. To pa seveda 
pomeni, da so skoraj v celoti od-
pravili bolečine na stalnih zobeh. 
Na prednjih stalnih zobeh pravilo-
ma ni več zobne gnilobe, če pa se 
ta že pojavi, je ob redni kontroli 
tako plitka, da jo z lahkoto sani-
rajo. Z vsemi temi uspehi so se že 

in da naj bi zapustili osnovnošolci 
šolo s saniranimi zobmi. 

Malenkost manj zadovoljivi so 
rezultati pri predšolskih otrocih, 
kjer jih je sicer pri teh letih kar 
64 odstotkov brez zobne gnilobe. 

Vendar pa jih ima IS odstotkov 
tako hudo prizadete zobe, da zo-
bozdravniki včasih že kar obupu-
jejo, saj nimajo kaj storiti. Skoraj 
praviloma ti otoci ne obiskujejo 
vzgojnovarstvenih ustanov, starši 



Iz muzeja Velenje PRIREDITVE 
KULTURNEGA CENTRA 
IVAN NAPOTNIK VELENJE 

K O M E D I J A N T V T I T O V E M VELENJU 
Danes ob 19.30, bo v domu 
kulture Titovo Velenje druga 
predstava za gledališki abon-
ma sezone 1989/90. 

Gostova l i b o d o gledališčniki 
iz Nove Gor i ce z de lom Tho-
masa Be rnha rda K O M E D I -
J A N T v režiji D u š a n a Mla-
kar ja . 

Igrali b o d o : Sandi Krošl , 
Me tka F ranko , Iztok Mlakar , 
D u š a n k a Ristič, T o n e Šolar , 
M a r j a n c a Krošl in Nevenka 
Vrančič. 

Komedijant je igra, ki jo je 
Bernhard napisal sredi osem-
desetih let in je doživela svojo 
praizvedbo na salzburškem fe-
stivalu l. 1986, bila pa je tudi 
otvoritvena premiera prve Pey-
mannove sezone na Dunaju. 
Komedijant je namreč igra o 

V času od 25. oktobra do 
15. novembra bo v razstav-
nem prostoru Gorenje 
SERVIS razstava akadem-
skega slikarja Gabrijela 
Stupice. Otvoritev razstave 
bo 25. oktobra ob 13. uri. 

Še neka j misli ob razstavi slik Veronike Sveti-
na v Vitanju 

Barvno razkošje in toplina 

gledališču, o njegovih svetlih 
in senčnih plateh, o komedi-
jantu, o glumaču, o tistem, ki 
teater dela. ustvarja in Bern-
hard nam svojega komedijan-
ta prikazuje z vso njegovo sa-
mozaverovanostjo, z vso nje-
govo obsedenostjo v razkazo-
vanju in razgaljanju samega 
sebe, z vso njegovo uničevalno 
slo, ki ne prizanaša prav niko-
mur, hkrati pa tudi z vsem nje-
govim svojevrstnim šarmom, z 
vso njegovo usmiljenja vredno 
pozo, s katero skuša konstitui-
rati svojo lastno veličino. 

Tako je Bernhardova igra svo-
jevrsten obračun z bliščem in 
bedo tistega umetnostnega po-

java, ki mu pravimo gledališ-
če, in Bernhard nam ga osvet-
ljuje v kar najrazličnejših in 
najraznovrstnejših osvetlja-
vah. zato, da bi čim bolj in čim 
globlje doumeli njegovo bistvo. 

S to p reds t avo se b o Pr imor-
sko d r a m s k o gledal išče iz 
N o v e Gor i ce preds tav i lo tudi 
na le tošn jem Borš tn ikovem 
s rečan ju v M a r i b o r u . 
Preds tava je za gledališki 
a b o n m a in izven. Vstopnice 
po 100.000 d inar jev . 

Ko sem prejel narisano in na-
pisano vabilo za razstavo Veroni-
ke Svetina, sem bil presenečen 
spričo vprašanja, ki ga je na va-
bilu postavila slikarka. Vendar 
bom odgovor napisal na koncu, 
saj je nujno sledil predhodni 
ogled in opis razstave. 

Kot sem že omenil v prejšnjem 
prispevku, je le ta bila v prosto-
rih srednjeveškega gradu sredi 
Vitanja. Že ob vhodu v graščino 
me je prevzel ogromen kamniti 
portal, ki varuje dvorišče in re-
prezentančno stavbo iz 14. stole-
tja nekoč last krških škofov. Še 
dobro da sem si razstavo po-
drobno ogledal že pred otvoritvi-
jo, kajti ob določeni uri se je 
zbralo veliko obiskovalcev iz Vi-
tanja, Celja, Šoštanja in Titovega 
Velenja, da bi s svojo navzo-
čnostjo počastili slikarkina več 
desetletna likovna prizadevanja. 
Moram priznati, da spričo svoje 
(marsikdaj upravičene) skepti-
čnosti, nisem pričakoval tako in-
timnega ambienta in tako razno-
liko ter barvno razkošne razsta-

Preko 40 slik od cvetličnih minia-
tur do velikih platen, ki zavzemajo 
domala vso steno, je kar umestna 
ugotovitev, da gre za retrospektivo, 
čeprav tudi tukaj ni zbran ves njen 
slikarski opus. Sicer pa slikarka od-
kar je v pokoju vse več in vse bolj in-
tezivno slika. Kot da bi hotela nadok-
naditi čas, ki ga je prebila kot učitelji-
ca. Po časovno nastalih in postavlje-
nih delih, bi razstavo razčlenil na tri 
povsem različna ustvarjalna obdobja, 
tako motivno, kot tudi tehnično. 
Akvareli pejsažev in vedut, ki pona-
zarjajo lepoto in patino starodavnega 
Vitanja, so spričo svežine kolorita 
prava paša za oči in balzam za dušo, 
skratka slike, ki bi jih lahko primerjal 
s poezijo. Tu so še oljna tihožitja in 
portreti interesantnih fiziognomij. 
Naj omenim le Ferda Kavtičnika »fi-
lozofa« iz Zavodenj, kot so ga zaradi 
njegovega študija klicali planinski 
prijatelji in je pred leti tragično kon-
čal svoje mlado življenje v Gornji Sa-
vinjski dolini. Barvno impresiven je 
tudi velik portret hčerke Marte in 
obeh cigančkov, avtoportret pa sem 

itak že omenil prej. Ne manjkajo tudi 
olja iz leta 1979. Ko je slikarka podo-
življala nek imaginaren svet, ki jo je 
navdajal ob sanjah nadrealističnega 
ali bolje izraženo grozljivega videnja 
sveta okoli sebe. Naslikala se je kot 
nežno bitje z odličnimi avtoportretni-
mi potezami; obkrožena z nestvarni-
mi živalmi, ki so jo ogrožale. Še bolj 
monstrumna pa je temačna slika 
starčkov, moškega in ženske na poko-
pališču ob odprtem grobu. Na srečo 
pa je to bilo le kratko prehodno ob-
dobje, saj se je slikarka spet povrnila 
k vedrejši barvni paleti in bolj optimi-
stičnim motivom. Zanimivo, d a j e na-
slikala tudi dve večji alegoriji na te-
mo biblijske ljubezni in materinstva s 
porušenim domom v ozadju, razsta-
vljeni v osrednjem prostoru z lepim 
starinskim dekorjem. Prijetno vzdušje 
v slavnostni dvorani srednjeveškega 
gradu, verjetno še nikoli tako polni 
umetnin, je dopolnil čustven recital 
slikarkine hčerke Marte in pa nežni 
zvoki flavtistke Marjete in kitarista 
Petra Svetina iz Ljubljane. Nato se je 
avtorici zahvalil njen bivši učenec, se-
daj pa predsednik krajevne skupnosti 
Vitanje Jože Jakob in ji v spomin iz-
ročil zgodovinski zbornik Vitanja ter 
lep šopek rož, ki jih je slikarka takoj 
razdelila med izvajalce programa in 
tako še enkrat dokazala svojo pleme-
nitost. 

Vsekakor so tudi baročni svečniki, 
mehka svetloba izpod obokov in ma-
sivnih železnih lestencev, ki se je spa-
jala z žametno draperijo, pričarali 
vzdušje, ki nam bo še dolgo ostalo v 
prijetnem spominu. In sedaj za konec 
še misel, oziroma vprašanje, ki ga je 
na vabilu postavila Veronika Svetina? 
Vera, upanje, ljubezen — lepota, do-
brota, resnica — katera je tretja troji-
ca? Moj odgovor bi se na vse kar sem 
7. oktobra doživel v Vitanju na otvori-
tvi razstave glasil: Tretja trojica je 
(vsaj za mene) — plemenitost, skrom-
nost in srčnost, s katero nas je ta slav-
nostni večer s svojimi slikami očarala 
slikarka Veronika Svetina, za kar ji 
lahko le od srca čestitamo. 

Viktor Kojc 

Zgodilo 
se je . . 

Leta 1953 
je mariborski Večer na današnji dan poročal o sporih v 

velenjskem rudtjiku lignita. Šoštanjski okrajni sindikalni svet 
je zato imenoval posebno komisijo, ki naj bi proučila vzroke 
nesoglasij, ki so se pojavili med nekaterimi člani uprave rudni-
ka in upravnega odbora sindikalne podružnice. Iz drugih virov 
(Velenjski rudar, 15. novembra 1953 in 1. februarja 1954) ve-
mo, da so tedaj nastali spori, ker je vodstvo sindikalne podruž-
nice vodstvu premogovnika, predvsem pa direktorju Nestlu 
Žganku, očitalo »diktatorsko samopašnost«, nepravilnosti pri 
izplačevanju nadur itd. Spor se je končal tako, da so predsed-
nika upravnega odbora M. Sovinca v oktoru leta 1953 sogla-
sno izključili iz ZK ter izvolili nov upravni odbor. 

Večer, leto XI št. 252, Maribor 26. 10. 1953, str. 2; 
Sicer pa so v Šaleški dolini v tem času leta največ razpra-

vljali o »komunalnih problemih«. Tako so ugotavljali, da v 
tem času naselja Stara vas, Pesje, Velenje in Preloge nimajo ni-
ti pitne, niti požarne vode, načrte za šaleški vodovod pa so te-
daj šele pripravljali. Vse ceste so bile makadamske in slabo 
vzdrževane, tako da so se celo za republiške ceste od Celja do 
Šoštanja pritoževali zaradi pomanjkanja gramoza. Občinske 
ceste med posameznimi naselji doline so bile v še slabšem sta-
nju, prav tako zaradi pomanjkanja gramoza, poleg tega pa Ob-
činski ljudski odbori praktično niso imeli sredbtev za popravi-
lo brvi, mostov in nastavitev cestarjev. Tako lahko rečemo, da 
je bilo stanje povojnih cest precej slabše od predvojnega, ko so 
vse pomembnejše ceste vzdrževali cestarji nastavljeni pri teda-
njih občinah. 

Takrat je bila že v teku elektrifikacija nekaterih vasi v da-
hni, vendar je bilo stanje »zelo slabo in pomanjkljivo.« V tem 
času so pomoč pri elektrifikaciji nudili Ljudski odbori, Kmetij-
ske zadruge ter Planinska društva. »Kljub temu pa še v večini 
hribovskih vasi brlijo sveče«. 

V tem času je z delom začela tudi velenjska Delavska uni-
verza, ki jo je vodil Vinko Šmajs. Začeli so z dvema angleški-
ma, nemškim tečajem in stenografskim tečajem. Zelo dobro je 
delovala tudi šoštanjska univerza, kjer je bil odziv še večji. Zla-
sti veliko je bilo zanimanje za angleščino, saj so morali pripra-
viti kar tri tečaje. V Velenju so s prvimi predavanji začeli prav 
na današnji dan leta 1953. 

Velenjski rudar, leto I., št. 5, Velenje 15. 11. 1953, str. Leta 
1962 

je mariborski Večer na današnji dan ponovno poročal o 
sindikalni podružnici rudnika lignita, ki naj bi v naslednjih 
dneh organizirala razpravo o novi ustavi po manjših sindikal-
nih skupinah. Predvidevali so, da bo za razpravo potrebno or-
ganizirati najmanj 25 tovrstnih sestankov! 

Večer, leto XVIII, št. 252, Maribor 26. 10. 1962, str. 2; 

Pripravil: Jože Hudales 

DELNIČARSTVO 
-TOKRAT 

ZARES! 

Cenjeni ustanovitelji in poslovni partnerji! 
Z veseljem in podjetniškim nemirom Vam sporočamo, da 
po naši oceni obstajajo pogoji, ki omogočajo, da se 
Stanovanjsko-komunalna banka Ljubljana ustanovi kot 
delniška družba. 
Smo visoko specia l iz i rana banka na stanovanjsko-
komunalnem področ ju z vrhunskimi strokovnjaki . Naš 
osnovni ci l j je ustvar janje dobička v okvi ru 
dovo l jenega bančnega poslovanja, upoštevajoč pr i 
tem družbeni pomen, rast in razvoj banke. V ta namen 
bomo: 
- pospeševali mobilnost in koncentracijo vseh vrst 
denarnih sredstev in kapitala pravnih in fizičnih oseb, zlasti 
s področja stanovanjskega in komunalnega gospodarstva 
ter ostalih zainteresiranih podjetij in institucij 
- vodili poslovno politiko, ki omogoča učinkovitejše 
uresničevanje programov razvoja in tekočega poslovanja 
na teh področjih in je prilagojena potrebam tega 
področja 
- razvijali hranilniško dejavnost, ki se bo vključevala 
v sistem javnega financiranja 
- pospeševali razvoj inovacij in novih oblik poslovanja 
- nudili finančne storitve komintentom 
- opravljali vse zakonsko dovoljene bančne posle 
Zato poz ivamo dosedanje ustanovitel je, pod je t ja in 
druge pravne osebe, da pr is topi jo k Stanovanjsko-
komunalni banki L jubl jana d.d. kot njeni de ln ičar j i . 
Vpisovanje delnic bo potekalo od 18. ok tobra do 15. 
novembra 1989. 
Vsi interesenti za vlaganje sredstev in pridobitev delnic, 
lahko dobijo vse potrebne informacije v Stanovanjsko-
komunalni banki Ljubljana, Kraigherjev trg 1 ali po telefonu 
061/328-180. 

STANOVANJSKO-KOMUNALNA BANKA LJUBLJANA BANKA KOT JE ŠE NISTE VAJENI 

SM-LJ. ®<e> 

—. 



GREMO NA TEKMO A Vodile, a izgubile 
UGLED:VELENJE 23:20 (13:11) 

Velenje: Lakič, Misaljevič, Karič 9, Golič, Topič 3, Zidar 5, Oder 
2, Hudej 1, Vičar, Jan, Katic, Hrast 

Rokometašice Velenja so se z gostovanja pri Ugledu v Tereminu 
vrnile praznih rok. Po visokem vodstvu gostiteljev na začetku sreča-
nja (8:4), so gostje po odmoru izenačile (14:14) in pred koncem tekme 
celo povedle z 20:19. Takoj za tem so imele priložnost, da vodstvo še 
povečajo. Žal, pa so v odločilnem trenutku zastreljale sedemmetrov-
ko. Kljub temu so imele še nekaj priložnosti za osvojitev točke, ven-
dar jih niso izkoristile. Gostje so dosegle kar štiri zadetke. Velenjčan-
ke pa nobenega. Škoda! Za nameček pa sta gostje ob koncu oškodo-
vala še sodnika. 

Težko bo! 
ŠOŠTANJ:META1.AC 25:20 (11:9) 

Šoštanj: Vajdl, Vrečar, Krejan, Šerbec 7, Novšak 4, Plaskan 2, Po-
žun, Žolger, Lesjak 3, Voglar 3, Ramšak, Gradišnik 

Rokometaši Šoštanja so v četrtem kolu tekmovanja v drugi zve-
zni ligi gostovali v Sisku. Bilo je to srečanje dveh novincev, točki pa je 
osvojil gostitelj. 

Gostje so sicer na tihem upali na zmago, toda to ni bilo dovolj. 
Ekipa Metalca je bila vseskozi boljša, poj>rvem delu za dva zadetka, 
v drugem pa še za zadetek več. Tako so Soštanjčani doživeli že tretji 
poraz. Resda so trikrat gostovali, toda zaskrbljujoče je, ker menda 
lahko izpade iz druge lige kar sedem ekip. Torej bo boj za obstanek v 
ligi krčevit kot še nikoli ali kot redkokdaj doslei. 

Svojstven rekord Pohorja 
R L D A R : P O H O R J E OH) 

Rudar:Hrast . Polovšak, Muslimovič, Doler, Golač, / i rdum. Lah, Pevnik, 
Mar ic (Kostanjšek), Brdža novic, Boškovič 

V nedeljskem devetem kolu so nogometaši velenjskega Rudarja doma gostili 
eaajsterico iz Ruš. Gostje so prišli v Titovo Velenje kot zadnjeuvrščena ekipa, ki 
do nedelje še ni zatresla nasprotnikove mreže. Prav zato so bili izraziti favoriti do-
mači in verjetno so si igralci s trenerjem na čelu že pred začetkom tekme vpisali 
dve točki. Te pa si je bilo treba še zaslužiti — priigrati. 

Velenjčani so začeli igro nadvse zavzeto in dobesedno nenehno oblegali 
nasprotnikova vrata. Njihova premoč, najbolje kaže podatek, da so gostje v 
drugem polčasu šele v 58. minuti prvič prišli pred vratarja Hrasta. Toda domači 
napadalci , pa tudi drugi igralci, ob popolni premoči žoge niso znali spraviti v 
mrežo. Če pa je že dišalo po zadetku, je ta vonj razpršil v nedeljo odlični vratar 
gostov Jug, najbol j zaslužen, da so se gostje vrnili domov neporaženi, da je bil 
rezultat neodločen (0:0). Toda, kot da so se v drugem polčasu od nenehnega 
obleganja gostujočih vrat igralci Rudarja utrudili. Lagodneje so zaigrali tudi 
branilci in zadišalo je po nepričakovanem presenečenju. 

Na srečo Rudair ja se ni potrdilo staro nogometno pravilo — če ne daš, do-
biS. 

Gostje so očitnno prišli v Titovo Velenje z željo, da osvojijo točko. Spretno 
so se branili in sreččno ubranili. Še naprej pa ostaja ekipa brez doseženega za-
detka. Igra, s k a t e r a so se predstavili v nedeljski tekmi, je prava proti propagan-
d a za to najbol j g ledano stvar pri nas. To pa domačih nogometašev neopraviču-
je za neučinkovitost niti jim ne more biti v opravičilo, da so igrali brez porume-
nclih Cvikla in Obliaka. 

Upamo, da bodo »Rudar j i« v pr ihodnje le zaigrali bolje. V nasprotnem 
primeru o višji uvrstitvi niti sanjati ne morejo, pa tudi o večjem obisku gledal-
cev ne. (vos) 

Ponovno 
neučinkoviti 

ELKROJ :PARTIZAN HMEZAD 1:0 (0:0) 

ELKROJ: Janko, Janežič (Kolar), Mekiš, Grobelšek, R. Remic, 
Maglica, B. Remic, Hren, Turk, Da. Ermenc (Bolko), Dr. Ermenc (Go-
stečnik). 

Začetek derbija savinjskih sosedov in sosedov na dnu lestvice se 
je pričel zelo razburljivo. Neodločnost sodnika so namreč oboji že na 
začetku izkoriščali in skušali kar sami deliti pravico. Posledica tega je 
bilo sedem rumenih kartonov in na vsaki strani po ena izključitev. Za-
tem se je igra umiirila in gledalci so lahko videli nekaj več nogometa. 

Žal so domači napadalci v drugem polčasu kar tekmovali kdo bo za-
pravil lepšo priložnost in niso uspeli streti odpora borbenih gostov. 
Sele sedem minu t pred koncem je to uspelo 17-letnemu Turku, ki je 
tako svojemu moištvu zagotovil pomembni točki. 

Končnoi so se ujeli 
DRAVA:ERA ŠMARTNO 2:2 (0:0) 

ERA Šmartnto: Marič, Rudnik, Drofelnik, Kopušar, Oblak, Irman, 
Fajdiga (Omladič:), Laznik (Sluga), Bervar, Korber, Centrih (Teržan). 

Po dobri igrii nogometašev ERE Šmartnega prejšnjo nedeljo na 
domačem igrišču : smo napovedali ugodne novice tudi Z gostovanja pri 
Dravi v Ptuju in i imeli prav. V srečanju dveh enakovrednih tekmecev 
so Šmarčani osvopjili pomembno točko. Razveseljivo je, da so po hi-
trem vodstvu domnačinov v drugem polčasu z 2:0 le zbrali toliko moči 
in volje, da so izeenačili, proti koncu pa bi z malo več sreče lahko celo 
zmagali. Točka v i gosteh bo seveda dobila pravo veljavo šele v prime-
ru zmage v nedeljljo na domačem igrišču. Strelca sta bila Korber v 70. 
in Bervar v 76. mninuti. 

Slovenska odbojkarska liga 
Po dokaj slabem izkupičku v prvem kolu tekmovanja v sloven-

skih odbojkarskih ligah smo lahko po drugem kolu še kako zadovolj-
ni. Vsi trije naši ligaši so se z gostovanj vrnili z zmago in s po dvema 
točkama. Nasprotniki gor ali dol, štejejo točke. 

STAVBAR MTT ml.:TOPOLŠICA 1:3 
Mladi igralci Stavbarja so po številnih zapletih na razliko dobili 

prvi niz, v naslednjih treh pa niso bili dorasli borbenim in močnejšim 
gostom, ki so zlahka zmagali s 3:1 (-15, 9, 7, 5). 

TOPOLŠICA: Jezeršek, Nahtigal, Mihalinec, Lihteneker, Golob, 
Sevčnikar, Medved, Kugonič, Perfeta. 

ROGOZA:TOPOLŠICA KAJUH 2:3 
Gostiteljice so hitro povedle z 2:0, zatem pa so se gostje le zbrale 

in uspele izenačiti, v petem nizu pa z večjo natančnostjo in izkuše-
nostjo odločile srečanje v svojo korist. Zmagale so torej s 3:2 (-12, -2, 
7, 8, 12). 
TOPOLŠICA KAJUH: J. in N. Stevančevič, D. in M. Turk, 1. in M. 
Hojak, Goltnik, Čelofiga, Godec, Koren, Pirtovšek. 

PALOMA BRANIK II: LJUBNO GLIN 1:3 
Odbojkarice Ljubnega so v Mariboru presenetile domače igralke. 

Srečanje sta odločili izkušenost in boljša uigranost, predvsem pa odli-
čna igra Ljubenk v bloku. 

LJUBNO GLIN: Skok, Jeraj, Vanek, Detmar, Donko, D. in O. 
Jezernik, Rušnov, Riselj, Mušica, Marovt in Močnik. 

Tudi gledalci na igrišču 
ELEKTRA: MIKLAVŽ:ELEKTRA 83:86 (42:52) 

Sevšek 15, Mrzel 11, Bogataj 2, Pečovnik 2, Pašič, Dumbuja 8, 
Lipnik 11, Brešar, Plešej 15, Tomic 22. 

Košarkarji Elektre so v III. kolu gostovali pri ekipi Miklavža iz 
Maribora. Prvi del je pripadel gostom, ki so hitro povedli z 10 točka-
mi razlike in prednost zadržali do polčasa. V tem delu sta se odlikova-
la Sevšek in Tomic, ki sta neusmiljeno polnila koš domačinov. V dru-
gem delu tekme so gostje v 27. minuti povedli že z 65:48. Pričakovati 
je bilo mirno in zanesljivo zmago, vendar sta stopila na sceno sodni-
ka, ki sta z nerazumljivimi odločitvami razburila duhove na igrišču. 
Domačini so v tem delu zmanjšali razliko na 6 točk. Do konca smo ta-
ko gledali živčno in napeto tekmo z veliko prekinitvami, vpadi doma-
Čih igralcev in gledalcev na igrišče, ostrimi medsebojnimi obračuni 
itd. Kljub zelo napetemu ozračju so košarkarji Elektre z borbeno igro 
ohranili minimalno prednost in zasluženo zmagali. B s 

Novost na plastiki 
SSK Velenje žanje sadove trdega, 

toda tehnološko razvitega dela, ki do-
sega celo svetovne novosti. V soboto, 
21. oktobra, so namreč na 75-metrski 
skakalnici preiskusili porcelanasto 
smučino. Svečanosti so se udeležili 
konstruktor inž. Lado Gorišek, Primož 
Ulaga s trenerjem Bogdanom Norči-
čem in člani planiškega komiteja. Vsi 
so izrazili zadovoljstvo, saj skakalnica 
odgovarja vsem normativom in je po-
polnoma varna. Keramično smučino so 
v celoti izdelala slovenska podjetja. 
Projektant je bil inž. Lado Gorišek, in-
ženiring je opravil Planum iz Ljublja-
ne, sodelovali pa so Impol iz Slovenske 
Bistrice, Sava Kranj ter Iskra-Kerami-
ka iz Ljubljane. Smučino so v celoti 
položili člani SSK Velenje, za kar jim 
veljajo vse čestitke. Vrednost smučine 
je 50.000 DEM, ali 700 D E M tekoči 
meter. Hitrost na mizi je sedaj 89—90 
kilometrov na uro, kritična točka pa 
pri 80 metrih. 

Trenutno je to prva te vrste skakal-
nica na svetu, na kar smo lahko pono-
sni. Tako se SSK Velenje odpirajo le-
pe možnosti, da s primernim inženi-
ringom ta model izvaža. V klubu so 
prepričani, da skakalnice ne bodo sa-
mevale, pač pa bodo privabljale ska-
kalce iz evropskih držav na treninge 
pred tekmami za svetovni pokal. Ta-

Mali nogomnet 

Sklenjenco letno prvenstvo 
Letno prven.nstvo v malem 

nogometu se je ocodvijalo v obliki 
turnirjev od maja a do oktobra. Za 
točkovanje je štelelo šest turnirjev, 
od katerih jih je p pet osvojil klub 
malega nogometata Titovo Vele-
nje. Po pravilniku u tekmovanj? bi 
bilo potrebno izvevesti sedem tur-
nirjev, da bi se pososamezne uvrsti-
tve lahko točkovalale, vendar se je 
večina ekip strinjnjala, da se si-
stem tekmovanja ja upošteva ter 
podeli priznanja it in nagrade. 

Lestvica po šestih turnirjih: 
1. KMN Titovo Velenje, 2. Old 
Rabbits, 3. Ključavničarstvo Se-
ver, 4. Mušketirji, 5. Lipov list, 6. 
Vegrad, 7. RGD, 8. Madl, 9. Ska-
le, 10. Dinamo itd. Za zmagoval-
no ekipo so nastopali: Žižek, 
Verboten, Biščič, Tomažič, Aljaž, 
Pogorelčnik, Radivojevič, Cosič, 
Softič, Kaligaro, Vuletič in Huse-
Ija, tehnični vodja pa je bil Ro-
man Terglav. 

Predsednik komisije za mali 

nogomet pri ZTKO Velenje 
Boštjan Aljaž je na sestanku ob 
podelitvi odprl še vrsto vprašanj 
glede tekmovanja in organizira-
nosti te športne panoge v naši 
občini. Skupaj z vodji posamez-
nih ekip so oblikovali nekatere 
spremembe pravilnika o tekmo-
vanju z željo po čim večji množi-
čnosti, čim manjših stroških in 
dobri organizaciji tekmovanj. 

Odbojka - SOL 
Sobota, 23. 10. — Šoštanj 
16.00: 
TOPOLŠICA KAJUH : C E U E (ženske) 
Sobota, 23. 10. — Topolšica 
18.00: 

TOPOLŠICA:BRASLOVČE (moški) 

Rekreacija 
OŠ bratov Mravljakov 
19.00—20.00, vsak četrtek (ženske) 
OŠ 14. divizije 
17.00, vsak ponedeljek (ženske) 

ko je v ponedeljek v Titovo Velenje 
že pripotovala španska državna re-
prezentanca. Ob vsem tem ima trenut-
no največ koristi gostinstvo in je v bo-
doče pričakovati, da bo tudi vlagalo 
sredstva za bodoči razvoj tega nadvse 
zanimivega športa v Titovem Velenju. 

V soboto so pionirji B in C preisku-
sili prenovljeno 10-metrsko plastično 
skakalnico, ki sedaj omogoča skoke 
do 13,5 metra. Rezultatov ne kaže na-
števati, vsi so bili dobri, mladi skakal-
ci pa veseli, vsa pohvala gre staršem 
skakalcev, ki so skupno z ostalimi čla-
ni kluba opravili veliko število udar-
niških ur pri obnovi te skakalnice. 
Prav sedaj obnavl jajo stopnice na 
vseh skakalnicah. 

SSK Velenje ima začrtane cilje za 
nadaljnje delo, za razvoj in vzgojo 
mladih skakalcev, kot tudi za finan-
čna sredstva, pri katerih dotacije zna-
šajo samo tretjino, ostalo ustvarijo sa-
mi s svojim delom, kot so prireditve 
in reklame, nekaj pritoka pa je tudi 
od sponzorjev. Titovemu Velenju se 
tako poleg gospodarskega področja 
odpirajo vrata v Evropo 92 tudi na 
športnem področju. 

Po tekmi na 13,5 metrski skakalnici 
so pionirji s starši pripravili kostanjev 
piknik, kostanj so sami tudi nabrali. 

Janez Sterkuš 

Državno prvenstvo modelarjev 

Enkrat prvi, trikrat tretji 
V soboto je bilo v Beogradu na Adi Ciganliji zadnje letošnje tek-

movanje za državno prvenstvo modelarjev z daljinsko vodenimi čolni 
v kategorijah FSR — V. To tekmovanje je bilo najbolje organizirano 
doslej, pa tudi udeležba je bila zelo močna, saj so poleg jugoslovan-
skih tekmovalcev nastopili tudi člani bolgarske državne reprezentan-
ce. Iz velenjskega kluba »Modelar« se je tekmovanje udeležilo osem 
tekmovalcev v vseh kategorijah FSR-V. Bili so zelo uspešni, saj so 
med drugim osvojili eno prvo in tri tretja mesta. 

Rezultati: FSR-V 3,5 ccm: 1. Žanko (ZG) 55 ( + 19) krogov, 7. Ja-
nez Vodončnik 40,9. Hilda Dobovičnik 15; FSR-V 6,5 ccm: 1. Avgust 
Škoflek 67 krogov, 2. Janez Melanšek 46; FSR-V 15 ccm: 1. Jovanov 
(Bolgarija) 63 ( + 16), 3. Arpad Šalamon 45; FSR-V (enourna vožnja 
za »zmagovalca Beograda«): 1. Hristov—Načev (Bol.) 112, 3. Škof-
lek—Hočevar 81, 5. Salamon —Klaus 71, 7. Melanšek—Vodončnik 50 
itd. 

Kotalkanje 
w 

Marko Stor na evropsko prvenstvo 

Začela se je plesna sezona 
Po letni konferenci in izvolitvi novega izvršilnega odbora so si v 

plesnem klubu Titovo Velenje zadali nekaj novih nalog. Z njimi si bo-
do prizadevali vsaj obdržati dosedanje število udeležencev celoletne 
plesne šole v Titovem Velenju in poleg sekcij v Škalah in Mislinji 
ustanoviti še sekcijo v Slovenj Gradcu. 

Pri delu s pionirskimi, mladinskimi ter članskimi tekmovalci bo-
do tudi v prihodnje strmeti za množičnost in rast kakovosti. Za dose-
go teh ciljev bo klub pritegnil k sodelovanju kakovostne trenerje, upa-
jo pa tudi, da bodo ob pomoči širše skupnosti zadostili vsem tehni-
čno-finančnim potrebam. Pri nemotenem delovanju društva, ki dose-
ga lepe uspehe ne samo na domačih tekmovanjih, ampak tudi izven 
meja domovine, jim že sedaj precej prostorsko pomaga Rudnik ligni-
ta Velenje. Preskromna denarna pomoč od drugod pa je premalo za 
dosego še kaj več. 

XXX 
Prejšnjo soboto je bil v Žalcu kvalifikacijski turnir v standardnih 

in latinsko ameriških plesih. Turnirje organizirala ŠPK Kazina. V od-
sotnosti nekaterih najboljših parov so velenjski tekmovalci osvojili 
naslednja mesta: latinsko-ameriški plesi mladinci: 2. Berlak—Černe-
lič, 3. Habjanič— Kolenc, par Kočivnik—Kralj pa se je uvrstil do pol-
finala; standardni plesi: 1. Berlak—Černelič, 5. Srebotnik- Ošlak. 
Mlajši mladinci: standardni plesi: 1. Uplaznik—Ževart, 2. Alt—Suna-
rič, 3. Srebotnik—Ošlak; latinsko-ameriški: 1. Plaznik—Ževart, 2. 
Alt—Sunarič. Skupina C — standardni plesi: 1. Sagmaister—Bajra-
movič, 3. Poles—Hudournik, 4. Oštir—Žist. Skupina B — latinsko-
ameriški plesi: Sagmaister—Bajramovič, 2. Oštir—Žist, 3. Poles —Hu-
dournik. T. S. 

Velenjski kotalkarji dosegajo kljub izredno slabim pogojem za 
delo vse vidnejše rezultate, vendar pa morajo tisti, ki hočejo doseči še 
več, na treninge drugam. Takšen je tudi štirikratni in sedemkratni re-
publiški prvak, štirinajstletni Marko Štor iz Titovega Velenja, ki se bo 
konec prihodnjega tedna udeležil evropskega prvenstva v umetnost-
nem kotalkanju v kategoriji kadetov. Na to prvenstvo se dvakrat te-
densko pripravlja na kotalkališču v Domžalah pod vodstvom trenerja 
Silva Švajgerja, pridno pa ga poleg tega trenira še njegova sestra Ma-
ja. 

Za pot na evropsko prvenstvo v Španijo je Marka oblekel mozir-
ski Elkroj. 

( « ) 

Dviganje uteži 

v 

Turnir v Skalah 
V soboto in nedeljo je na igriš-

ču v Škalah potekal turnir v ma-
lem nogometu, ki ga je organizi-
ral KMN Škale. Turnirja se je 
udeležilo kar 22 ekip iz cele Šale-
ške doline, lepo vreme pa je pri-
vabilo tudi veliko gledalcev. 

Prvo mesto je osvojila ekipa 
KMN Titovo Velenje, drugo eki-
pa RGD, tretje pa ekipa Ključav-
ničarstvo Sever. 

Pokrovitelja turnirja sta bila 
Peter Kajzer avtoprevoznik iz 
Škal in Peter Vodušek avto-
kleparstvo in ličarstvo iz. Škal. 

Na državnem prvenstvu v dviganju uteži za mlajše mladince v 
Nišu je nastopil tudi Marjan Vuzem v kategoriji do 56 kilogramov. 
Vuzem je republiški prvak, na državnem prvenstvu pa je med štirimi 
tekmovalci dosegel četrto mesto z enakim rezultatom kot tretji, ven-
dar je bil za nekaj gramov težji, za zmagovalcem pa je zaostal samo za 
2,5 kilograma. Čez mesec dni bo v Sarajevu državno prvenstvo za ka-
dete, ki se ga bodo udeležili trije velenjski dvigalci, sicer pa velenjski 
klub vabi vse privržence tega športa vsak četrtek od 16. do 18. ure v 
novo šolo v Šaleku. p. 

Rekreacijska vadba 
ZTKO občine Velenje organizira rekreacijske vadbe za občanke, ki 

so vsak četrtek na osnovni šoli Bratov Mravljakov od 19. do 20. ure, na 
osnovni šoli 14. divizije pa je vadba za občanke vsak ponedeljek ob 17. 
uri. Pripravljajo tudi rekreacijsko vadbo za občane, predvsem za srednjo 
generacijo. 

Strelsko prvenstvo 
ZTKO občine Velenje in komisija za rekreacijo, oddih in delatske 

športne igre pri občinskem svetu ZSS Velenje organizirata občinsko in 
sindikalno prvenstvo v streljanju z zračnim orožjem. Tekmovanje bo 6 -
7. in 8. novembra v prostorih strelske družine Mrož. Prijavite se lahko 
na ZTKO na Foitovi 2 do 30. oktobra. 

Nogomet — SNL 
Nedelja, 29. 10. 
MURSKA S O B O T A - M U R A : R U D A R 
KAMNIK—STOL VIRTUS:ELKROJ * 
ŠMARTNO OB PAKI—ERA ŠMARTNO:DRAVINJ/» 

Rokomet: 2. ZRL 
Sobota, 28. 10. — Rdeča dvorana: 
17.00: < 
ŠOŠTANJ :ISKRA (moški) 
19.30: ^ 
VELENJE:BOSNA (ženske) 



Radio Velenje 
O s n o v n a šo l a G u s t a v a Š i l iha 

Praktično spoznavanje narave 
Učenci osmih razredov osno-

vne šole Gustava Šiliha so si zna-
nje iz predmeta spoznavanje na-
rave in družbe v preteklem tednu 
pridobivali tako, da so odšli na 
deželo. V ponedeljek in sredo so 

se z avtobusi skupaj z učitelji od-
peljali v Tomaško vas pri Slovenj 
Gradcu, kjer so na kmetiji Her-
mana Kaca pomagali pri trganju 
in kožuhanju koruze in pobira-
nju sadja. Pred tem jim je Her-

nama 
er v 

man Kac podrobneje predstavil 
svojo kmetijo in pokazal nekate-
ra kmečka opravila, ki so bila za 
večino osnovnošolcev doslej ne-
znana. Po končanem praktičnem 
delu so si učenci spekli še ko-
stanj. 

Lep primer kako lahko učenci 

na najbolj nazoren način spozna-
vajo naravo in družbo. Ob tem 
pa velja omeniti kako vesel je bil 
tudi lastnik kmetije za pomoč, ki 
so ju nudili učenci pri jesenskih 
opravilih. 

B. M. 

V E P L E T & K I V I L 
63331 N a z a r j e 
Te l . : 0 6 3 / 8 3 1 - 9 5 5 

Zaposlimo več šivilj z najmanj tremi leti delovnih izkušenj v 
konfekciji za nedoločen čas s 30-dnevnim poskusnim delom. 

Poleg visokih osebnih dohodkov nudimo odlično delovno 
okolje in stabilno perspektivo z napredovanjem. 

Pisne ponudbe sprejemamo na zgornji naslov. 

Kolekti rovnice NAMA 

V GRAJSKEM HRAMU NA VELENJSKEM 
GRADU 

VfUEO SOfi&EK 
Pri JUNCU- - Titovo Velenje 
Tel (063) 854-627.855-999 

Največji V1DEOKLUB v Velenju! 
Najnovejši filmi, med njimi tudi takšni, ki si jih želite 
tudi vi! 

KONKURENČNE CENE! 
Izposoja kasete 10.000 din, za člane le 5.000 din! 

VIDEO SONČEK vas pričakuje vsak dan od 9. do 19. 
ure, ob ponedetjskih pa od 15. do 18. ure. 

Oddajamo na ultrakratkovalovnem ob-
močju na frekvencah 88,9 (oddajnik Vele-
nje) in 97,2 megaherca (oddajnik Plešivec) 

Naročila za vaše čestitke in pozdrave, 
obvestila, reklame, sprejemamo na upravi 
Centra za informiranje, propagando in 
založništvo na Foitovi 10, v Titovem Vele-
nju. Vse informacije dobite po telefonu 
855 450. 

PETEK, 27. OKTOBRA: 15.00 Začetek sporeda; 15.15 Od Hude 
luknje do Rinke; 15.30 Dogodki in odmevi (prenos osrednje informa-
tivne oddaje Radia Ljubljane); 16.10 Ekologi imajo besedo; 16.20 Za 
konec tedna; 17.30 V imenu Sove (oddaja, ki jo pripravlja Šeleški štu-
dentski klub); 18.00 Vi izbirate, mi vrtimo. 

NEDELJA, 29. OKTOBRA: 11.00 Začetek sporeda; 11.15 Od 
Hude luknje do Rinke; 11.25 Kdaj, kje, kaj; 11.30 Z mikrofonom med 
vami; 12.00 Od vrat do vrat (odgovorili bomo na zastavljena vprašanja 
pred 14 dnevi, takoj za tem pa bomo po telefonu 855-963 sprejemali 
takšna vaša vprašanja na katera sami ne uspete dobiti odgovorov); 
12.30 Konec opoldanskega javljanja; 14.45 Vaše čestitke in pozdravi. 

PONEDELJEK, 30. OKTOBRA: 15.00 Začetek sporeda; 15.15 
Od Hude luknje do Rinke; 15.30 Dogodki in odmevi; 16.10 Kdaj, kje, 
kaj; 16.15 Minute z domačimi ansambli; 17.00 Ponedeljkov šport na 
Radiu Velenje; 18.00 Lestvica Radia Velenje. 

I IkMNM I i t i 
REDNI KINO VELENJE 

Četrtek, 26. 10. ob 18. uri ter petek, 
27. 10. ob 18. in 20. uri KARATE 
KID II. DEL — ameriški, avanturisti-
čni. Vloga: Ralph Machio. 

Petek, 27. 10. ob 10. uri ter sobota 
in nedelja, 18. in 29. 10. ob 18. in 20. 
uri SAIGON — ameriški, akcijski tri-
ler. Vloga: Willem Dafoe. 

Ponedeljek, 30. 10. ob 10. in 18. uri 
ter torek, 31. 10. ob 18. in 20. uri 
ONA HOČE NAJBOLJŠE — ameri-
ški, komedija. Vloga: John Travolta. 

Sreda, 1. 11. — NI PREDSTAVE! 
Četrtek, 26. 10. in ponedeljek, 30. 

10. ob 20. uri SEKS NA FAKSU -
ameriški, trda erotika. Vloga: Ginger 
Line. 

Petek, sobota in nedelja, 27., 28. in 
29. 10. ob 22. uri ENAJST DNI, 
ENAJST NOČI - ameriški, trda ero-
tika. Vloga: Jessica Moore. 

OTROKOM IN MLADOLE-
TNIM OSEBAM NE DOVOLIMO 
OGLEDA NOČNIH PREDSTAV! 

KINO DOM KULTURE 
Četrtek, 26. 10. NI FILMSKE 

PREDSTAVE! 
Ponedeljek, 30. 10. ob 20. uri DIR-

KA ZA ŽIVLJENJE - ameriški. V 
režiji Johna Bathama. Vloga: Kerin 
Kastren. 

Nedelja, 29. 10. ob 10. uri OTRO-
ŠKA MATINEJA: TOM IN JERRY 
— ameriška risanka. 

KINO ŠOŠTANJ 
Sobota, 28. 10. ob 16. uri OTRO-

ŠKA MATINEJA: TOM IN JERRY 
— ameriška risanka; 

ob 20. uri NOČNI KINO: 
ENAJST DNI, ENAJST NOČI -
ameriški, trda erotika. 

Nedelja, 29. 10. ob 18. uri KARA-
TE KID II. DEL - ameriški, avantu-
ristični. 

Ponedeljek, 30. 10. ob 19. uri SAI-
GON — ameriški, akcijski triler. 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
Petek, 27. 10. ob 20. uri KARATE 

KID II. DEL — ameriški, avanturisti-
čni. 

Nedelja, 29. 10. ob 15.30 OTRO-
ŠKA MATINEJA: TOM IN JERRY 
— ameriška risanka; 

ob 20. uri NOČNI KINO: 
ENAJST DNI, ENAJST NOČI -
ameriški, trda erotika. 

Torek, 31. 10. ob 20. uri SAIGON 
— ameriški, akcijski triler. 

KINO VELENJE SI PRIDRŽUJE 
PRAVICO DO SPREMEMBE PRO-
GRAMA! 

V današnjih kriznih in viharnih časih je težko najti pravega, zveste-
ga prijatelja. Takega, ki ti bo stal ob strani, ti pomagal, svetoval in s 
teboj delil uspehe in neuspehe. 

Postanite naš prijatelj — prijatelj ALPINE. 
Pomagajte nam, da postanemo boljši, da boste zadovoljni z našimi 
izdelki in uslugami. 

Vabimo vas, da sodelujete v akciji PRIJA-
TELJ ALPINE. Kako? 

Če boste v času do 15. decembra letos kupili izdelke ALPINE v 
vrednosti nad 2,000.000 din, boste ob nakupu prejeli izkaznico. Ta-
ko boste postali član kluba prijateljev ALPINE. 
Z izkaznico boste lahko ceneje kupovali, v spomladanski ali jesen-
ski sezoni, nekatere naše izdelke. 

Ob nakupu boste prejeli tudi anketo. Prosimo vas, da jo skrbno iz-
polnite in tako ocenite naše delo. 

Vse izpolnjene anketne kartice bodo sodelovale v žrebanju, ki ga 
bo opravil računalnik. 

Nagrade so lepe: od smučarskih počitnic 
in zanimivih potovanj, do lepih praktičnih 
nagrad. 

Vašo zvestobo in prijateljstvo bomo nagradili, za-
to postanite naš prijatelj! 

Vaša ALPINA 

alpina, 
Obiščite PRODAJALNO OBUTVE ALPINA v Titovem Velenju, 

ki vas pričakuje s pestro izbiro modne zimske obutve, izdelane iz naravnega 
usnja. 

Poleg modne oblike ram zagotavlja obutev ALPINE varen in udoben korak! 

S smučarskimi čevlji ALPINA smo z bronasto medaljo posegli že v svetovni vrb! 



/ r n / d L 
Tel. št.: 853 451 

855 450. 

Koledar 

ČRNE P L D L N E PRODAM. 
© 857-379. 
ROLETE IN ŽALUZ1JE, v več 
barvah, izdelujemo in montira-
mo. © 24.296. 
G R A M O F O N HITACHI, ojače-
valec 2 x 60 Fisher in equalizer 
Sansui, prodam. © 853-185. 
STROJ ZA IZDELOVANJE ZI-
DAKOV PRODAM, dirkalno 
kolo in APN 6. © 853-185. 
Z A M E N J A M DVOSOBNO 
STANOVANJE za večje. Karde-
ljev trg 3, 8. nadstropje, stanova-
nje 59. 
Z E L O U G O D N O PRODAM 
žensko srednje kolo ROG Šport 
na pet prestav, izvenkrmni motor 
Tomos 4,5-kratka os in Zastavo 
101 Mediteran, letnik 1979. 
© 857-898, zvečer. 
E N O S O B N O STANOVANJE 
42,5 m', zamenjam za večje. 

858-153 
E N O S O B N O STANOVANJE 
Z A M E N J A M za trosobno. 
Aškerčeva 7, stanovanje št. 4. 
Prednost imajo na Kraigherjevi 
in Foitovi ulici. 
U P O K O J E N E C IŠČE ZAPO-
SLITEV in žensko za skupno ži-
vljenje. Pisne ponudbe pošljite 
na upravo lista pod šifro »Upo-
kojenec«. 
DELOVNI PULT, dolžine 
2,40 m, z vsadnim koritom, 
ugodno prodam. © 854-089, po-
poldan. 
U G O D N O PRODAM BTV. 
© 858-489, popoldan. 
I Š Č E M INŠTRUKTORJA AN-
GLEŠČINE IN MATEMATIKE 
za 8. razred. © 856-933. 
H O N O R A R N O ZAPOSLIM 
P R I D N O DEKLE ALI FANTA 
za strežbo v lokalu. Pisne ponud-
be pošljite na upravo lista pod ši-
f ro »Poštenost««. 
N O V O K R Z N E N O JAKNO, šte 
vilka 38, prodarm. © 855-976. 
BARVNI TV GiORENJE, pisal-
no mizo in deloivne mize in stole 
za delavnico, lugodno prodam. 
« 853-496. 

Smučarji! 

Pred vrati je zima... Po-
skrbite pravočasno za alpske 
ia tekaške smuči, pridite v 

ELAN SERVIS na Tavčar-
jevi 17 v Titovem Velenju, ki 
vam nudi strokovno montažo 
in servisiranje smuči. 

Pričakujejo vas od 2. no-
vembra dalje, vsak dan od po-
nedeljka do petka od 15. do 
18. ure. 

Za pravi užitek na snegu — 
obiščite SERVIS ELAN! 

NOVO JAKNO, NUTRIJA, šte-
vilka 40, prodam. Plačilo po do-
govoru. © 853-496. 
NOVO KUHINJO IN NOVO 
DNEVNO S O B O PRODAM. 
© 858-698. 
NOVO, ŠE NERABLJENO PO-
R O Č N O OBLEKO prodam po 
ugodni ceni. © 858-192, od 17. 
do 20. ure. 
KOMBI VW TRANSPORTER, 
šest sedežev, keson s podaljšano 
kabino, letnik 1982, prodam, 
© d o p o l d a n 881-039, zvečer 
831-535. 
»GATER« za razrez lesa, kom-
pletno z listi, prodam. © dopol-
dan 881-039, zvečer 831-535. 
GUMIJAST ČOLN in motor To-
mos 4,5, moped avtomatic ter 
dirkalno kolo Maraton, prodam. 
© 881-337. 
TELE TEŽKO OKROG 100 kg 
kupim, © d o p o l d a n 854-572 in 
popoldan 882-435. 
ČRNOBEL TV G O R E N J E in 
barvni TV Fisher, prodam. 
© 858-142 popoldan. 
STANOVANJE V INDIVIDU-
ALNI HIŠI v Titovem Velenju 
prodam (mestni toplovod, tele-
fon, kabelska, TV). © 27-256. 
KOTNO S E D E Ž N O GARNI-
TURO ugodno prodam. Tamše, 
Jenkova 15, Titovo Velenje — 
popoldne. © 853-321, interna 
135, dopoldne. 
RADIATORJE, peč, bojler s pri-
padajočim materialom, tervol, 
mehki, trdi, notranje stavbno po-
hištvo (lužen hrast) in sanitarno 
opremo, ugodno prodam. 
© 856-733. 
ZASTAVO 126 P prodam. 
© 857-066. 
PARCELO ZA VIKEND v 
Šmartnem v Rožni dolini pro-
dam, prodam tudi spalnico brez 
postelje. © 856-837. 
FOTOAPARAT ZENIT 12, sko-
raj nov, ugodno prodam. 
© 855-731 interna 4. 
WARTBURG L I M U Z I N O 9.80, 
dobro ohranjeno, prodam. Infor-
macije po © 840-123. 

D E L A V S K A 
U N I V E R Z A 
V E L E N J E 

Učenci 6. in 7. razredov! 

Izpopolnite svoje znanje AN-
GLEŠKEGA JEZIKA v teča-
jih iz KONVERZACIJE. In-
formacije in prijave do 3. no-
vembra na Delavski univerzi 
Velenje, tel.: 854-539. 

Četrtek, 26. oktobra — Lucij, 
Risto (Evarist), Florijan 

Petek, 27. oktobra — Sabina, 
Karel, Rastko, Cenka 

Sobota, 28. oktobra — Simon 
in Juda, Šimen, Tadej (Dejan) 

Nedelja, 29. oktobra — Narcis, 
Linda, Ida (Uda) 

Ponedeljek, 30. oktobra — 
Fonzi (Alfonz), Dorica, Marcel 

Torek, 31. oktobra — Bolfenk 
(Volbenk), Smiljan, Krištof 

Sreda, 1. novembra — dan 
mrtvih, Gorazd, Severin, Marta 
(Marija-Terezija) 

Dežurstva 
Dežurni zdravniki (Velenje): 

Četrtek, 26. oktobra — dnevni 
dežurni dr. Smonkar, nočni de-
žurni dr. Pečnik 

Petek, 27. oktobra — dnevni 
dežurni dr. S. Popov, nočni de-
žurni dr. Mijin 

Soboto, 28. oktobra in nedeljo, 
29. oktobra — glavni dežurni dr. 
D. Popov, notranji dežurni dr. V. 
Renko 

Ponedeljek, 30. oktobra — 
dnevni dežurni dr. Zupančič, no-
čni dežurni dr. Grošelj 

Dežurni zdravnik (Šoštanj): 
Četrtek, 26. oktobra — dr. La-

Petek, 27. oktobra, soboto, 28. 
oktobra in nedeljo, 29. oktobra 
— dr. Pirtovšek 

Dežurni zobozdravnik (Velenje): 
V nedeljo, 29. oktobra je de-

žurni zobozdravnik dr. Ivan Ja-
nežič, v dežurni ambulanti zdrav-
stvenega doma Velenje, od 8. do 
12. ure. 

Dežurni veterinar na veterinarski 
postaji v Šoštanju: 

Od 27. oktobra do 3. novem-
bra je dežurni dipl. veterinar 
Franc Blatnik, Stanetova 46, tele-
fon: 857-875. 

JO ljubljanska banka 
Temeljna banka Velenje 

OBVESTILO P R E J E M N I K O M ČEKOV 

Ljubljanska banka uvaja novo tehnologijo obdelave čekov tekočega računa — optično čitanje poda-
tkov. Zapis podatkov na čeku smo prilagodili zahtevam nove tehnologije. 

Kakšen je nov ček tekočega računa? 

Nov ček, prilagojen evropskim standardom, je 
nekoliko večji in ima drugačen razpored rubrik 
za podatke, ki jih vpiše občan, vendar je po 
vsebini nespremenjen. Spodnji del čeka je na-
menjen strojni obdelavi, zato na prednjo in 
hrbtno stran tega dela čeka ne smemo ničesar 
pisati. 
Prejemnik čeka preveri znesek, številko kartice 
in osebne izkaznice ter podpis. Do nadaljnjega 

s e 

je za identifikacijo še vedno potrebna osebna 
izkaznica izdajatelja čeka in obstoječa čekovna 
kartica. 
V Temeljni banki Velenje smo pričeli z izdaja-
njem novih čekov v ekspozituri Gorenje in v 
ekspozituri Šaleški, postopoma pa bomo priče-
li z izdajo še na ostalih enotah, zato bodo ne-
kaj časa v obtoku tako stari kot novi čeki. 
Prav tako so z izdajo novih čekov pričeli v 
Splošni banki Celje, Gospodarski banki Lju-
bljana in Splošni banki Koper. 

ljubljanska banka 
Temeljna banka Velenje 
n. sub. o. 

Plačajte za ta ček z računa š t 52800-620-37 

z besedami 

k z računa št. 52800-620-37 . \ • dir) ' 

upravičencu . 7 7 / < 
Ki tega čeka ne more prenesti na drugo osebo 

Kraj m datum . / . / 7 Kraj in datum .š / . * 

6 P £ C / f l £ A/ u 

| Serijska Številka | X| Številka tek računa ^ X | Znesek j x | Srfrati X|T«k«H' 

• • • • • • • 3 1 3 D 0 1 J ' 4 0 0 5 0 7 1 3 3 0 ^ TL7b0400J 1SH 

Prosimo, ne pišite in ne žigosajte v tem prostoru. 

VSEM VARČEVALCEM IN POSLOVNIM SODELAVCEM 
ČESTITAMO 
OB DNEVU VARČEVANJA - 31. OKTOBRU 

G i b a n j e prebivalstva 

P O R O K E : 
Boris Keuc, roj. 1964, predm. 

učitelj iz Maribora in Zdenka 
Slatinjek, roj. 1964, profesorica 
iz Titovega Velenja, Ivan Arzen-' 
šek, roj. 1964, str. ključavničar iz 
Šoštanja in Ivanka Hrastnik, roj. 
1965, prodajalka iz Raven, Oto 
Šporn, roj. 1960, kmetovalec iz 
Pariželj in Cvetka Blagotinšek, 
roj. 1959, ekon. tehnik iz Podkra-
ja pri Velenju, Vili Hohnec, roj. 
1966, elektrikar iz Titovega Vele-
nja in Branka Katana, roj. 1967, 
delavka iz Titovega Velenja, Ro-
bert Murkovič, roj. 1966, elektri-

kar iz Škal in Tatjana Mravljak, 
roj. 1966, komerc. tehnik iz Škal, 

• Miro Lukaček, roj. 1962, rud. 
tehnik iz Titovega Velenja in Ire-
na Jelenko, roj. 1965, ekon. teh-
nik iz Titovega Velenja, Roman 
Borovnik, roj. 1965, varilec iz Ti-
tovega Velenja in Viktorija Češ-
novar, roj. 1968, oblikovalka ko-
vin iz Skornega pri Šoštanju, Ru-
dolf Ježovnik, roj. 1957, kmeto-
valec iz Paške vasi in Nina Svet, 
roj. 1960, uslužbenka iz Paške 
vasi, Miran Klančnik, roj. 1965, 
keramičar iz Titovega Velenja in 
Alenka Zaluberšek, roj. 1968, de-

lavka iz Raven na Koroškem, 
Martin Kusterbanj, roj. 1956, av-
toklepar iz Florjana in Ivanka 
Verdel, roj. 1964, kuharica iz 
Florjana, Peter Polenek, roj. 
1964, pek iz Klanca in Jovita Ko-
vač, roj. 1970, delavka iz Škal, 
Sejad Hajlovac, roj. 1956, rudar 
iz Titovega Velenja in Milodija 
Šikman, roj. 1958, ekonomski 
tehnik iz Titovega Velenja, Zo-
ran Momirovič, roj. 1967, rud. 
tehnik iz Dubnice in Mira Pri-
možič, roj. 1968, natakarica iz 
Mislinjske Dobrave, Franc Di-
mec, roj. 1939, ključavničar iz Ti-
tovega Velenja in Jožica Žerak, 
roj. 1951, gospodinja iz Titovega 
Velenja. 

SMRTI : 
Alojzija Pantner, kmetovalka 

iz Drobinskega 10, roj. 1924, Av-
guštin Aškerc, upokojenec iz Se-
nožeti 1, roj. 1922, Drago Sešel, 
delavec iz Sp. Doliča 21, roj. 
1966, Andrej Golčman, delavec 
iz Titovega Velenja, Salek 88, 
roj. 1971, Ana Žak, upokojenka 
iz Lokovice 78, roj. 1898, Čedo 
Pejič, tesar iz Vozuče, roj. 1936, 
Ivan Tavko, delavec iz Grletin-
cev 76, roj. 1918, Mihalj Kramar, 
keramičar iz Skornega 46, roj. 
1932, Jože Jug, upokojenec iz 
Kolačevega 8, roj. 1929, Edi 
Žgeč, študent iz Titovega Vele-
nja, Jenkova 15, roj. 1963, Janez 
Plut, upokojenec iz Šmarja pri 
Jelšah 18, roj. 1902. 

Samoupravna stanovanjska 
skupnost občine Velenje 

O B V E S T I L O 

Obveščamo, dla lahko porav-
nate s tanar ino in ostale pri-
spevke izjemoima zaradi praz-
nikov 

v TOREK, dme 31. 10. in 28. 
11. 1989 

na blagajni Samoupravne sta-
novanjske skupnost i od 6. do 
12. ure. 

DELAVSKA 
UNIVERZA 
VELENJE 
bo organizirala ponovitev zelo 
uspelega 60-uroega 
G O S P O D I N J S K E G A 
(KUHARSKEGA) 
TEČAJA. 
Trenutno je nekaj mest v učni 
skupini še prostih. 

Občinska skupnost za zaposlovanje Velenje 

Objave potreb po delavcih v občinah 
Velenje in Mozirje 
DELOVNA ORGANIZACIJA POKLIC IZ ŠIFRANTA PROSTA DELA IN NALOGE 

DEL. 
IZK. 

NČ 
DČ 

ROK 
P. OD ŠT. 

DEL. 

DOM ZA VARSTVO ODRASLIH medicinska sestra — medicinska sestra 1 nč 8 14.271.000 3 
DOM ZA VARSTVO ODRASLIH negovalka — negovalka 3 m dč 8 10.391.000 b 

DOM ZA VARSTVO ODRASLIH strežnica — strežnica X dč 8 9.200.000 3 
DOM ZA VARSTVO ODRASLIH pomožni kuhar — pomožni kuhar X dč 8 8.926.000 1 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi sina, očeta, dedka in prijatelja 

Boruta Mavca 
rojenega 13. 1. 1940 

Hvala vsesem, ki ste nam ob težkih trenutkih stali ob strani in ga pospremili na zadnji poti. 

Žalujoči: družina Mavec, družina Kovačič in Zalika. 

V SPOMIN 

24. 7. 1936-25 . 10. 1988 

Niti zbogom nisi rekel 
niti roke nam podal, 
smrt te vzela je prerano 
a v naših srcih boš ostal. 

Včeraj je minilo leto. odkar smo obnemeli ob resnici, da smo te za vedno izgubili. 
Dom, ki si ga ljubil je ostal prazen, naš dragi mož, oče in dedi 

Martin Petkovnik 
Hvala vsem, ki se ga spominjate! 

Žalujoči: žena Alojzija, mama, sinova Danijel, Peter, hčerka Martina, sestra Ivica z družinami, 
vnuki in ostali sorodniki. 
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Teden prometne varnosti 

Brezplačni preventivni 
tehnični pregledi 

O tem, da se bodo v tednu 
prometne varnosti v občini Vele-
nje, ki ga od 23. do 29. oktobra 
organizira svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu, zvr-
stile različne aktivnosti, smo že 
poročali. Tokrat bomo nekaj be-
sed namenili brezplačnim pre-
ventivnim tehničnim pregledom 
motornih vozil in vsakoletnemu 
občinskemu tekmovanju »Kaj 
veš o prometu«. 

Letošnji brezplačni tehnični 
pregledi motornih vozil v iz-
vedbi strokovnjakov Rekovega 
avtoprevozništva in servisa se 
razlikujejo od pregledov iz 
prejšnjih let. Že v ponedeljek 
in sredo je ekipa avtomehani-
kov v dopoldanskem času v so-
delovanju s predstavniki SPV-
ja in miličnikov s posebnim 
servisnim vozilom na cesti 
opravljala preventivne tehni-
čne preglede. Nadaljevali se 
bodo jutri, v petek 27. oktobra, 
popoldne od 15. do 19. ure in v 
soboto, 28. oktobra, od 7. do 
15. ure, v novih prostorih za 
tehnične preglede REK-APS. 
Usposobljeni mehaniki bodo 
manjše napake sproti odpra-
vljali, za večje pa voznikom 
priporočali, da se zglasijo v 
servisni delavnici APS v 
Titovem Velenju, kjer jim bodo 
opravljeno delo zaračunali z 
10-odstotnim popustom. Zapi-

šimo. da v tej akciji sodeluje 
tudi Avto Celje — prodajalna 
delov v Titovem Velenju, ki je 
prispevala olje in druge manjše 
rezervne dele za vozila. Seveda 
je namen akcije predvsem, da 
voznike opozorijo na pomanj-
kljivosti njihovih jeklenih ko-
njičkov, še zlasti, ker se bližajo 
jesenski in zimski dnevi. Prav 
tako je akcija preventivnih teh-
ničnih pregledov prispevek k 
zmanjševanju prometnih ne-
zgod. oziroma k akciji minus 
10 odstotkov. 

V soboto, 28. oktobra, bo na 
osnovni šoli Bratov Mravlja-
kov v Titovem Velenju občin-
sko prvenstvo »Kaj veš o pro-
metu«, katerega organizator je 
avto-moto diuštvo Šaleška do-
lina iz Titovega Velenja. Tek-
movalci velenjskih osnovnih 
šol in dijaki Centra srednjih šol 
se bodo s kolesi, oziroma s ko-
lesi z motorjem, pomerili med 
seboj najprej v spretnostni vož-
nji na poligonu, nato pa še po 
mestnih ulicah. Najbolje uvrš-
čena tekmovalca 7. in 8. razre-
dov ter centra srednjih šol bo-
sta zastopala občino Velenje na 
republiškem tekmovanju, ki bo 
maja prihodnje leto. Občinsko 
tekmovanje se bo pričelo ob 9. 
uri na osnovni šoli Bratov Mra-
vljakov. 

B M. 

31. oktober — mednarodni dan varčevanja 

Posodobljena enota Ljubljanske banke 
Ljubljanska banka obele-

žuje svetovni dan varčevanja 
letos že petinšestdesetič in v 
Temeljni banki Velenje so 
ponosni, da bodo ravno v teh 
dneh znova odprli svojo po-
sodobljeno poslovalnico na 
Rudarski cesti. Predvidoma 
bo začela delovati 10. no-
vembra, slovesno pa jo bodo 
namenu predali ob dnevu re-
publike, skupaj s Službo 
družbenega knjigovodstva, 
ki je bila tudi nosilka inve-
sticije. 

T e m e l j n a b a n k a Velenje 
je z n o v o g r a d n j o p r idob i la 
p r e p o t r e b n e t r ezo r j e v kle-
tn ih p ros to r ih , ga raže in za-
k lonišča , p r ece j pa so pove-
čali število ša l terskih mest 
za varčevalce . Uredi l i p a so 
tud i ( s k u p a j s S D K ) pros to-
re d r u ž b e n e p r e h r a n e svo-
jih zapos l en ih delavcev in s 
t em p ravzaprav zadost i l i tu-
di vsem p o t r e b a m za pre-
h o d na evropsk i de lovni 
čas, ki ga p r a v z a p r a v v ne-
ka ter ih o d d e l k i h že u v a j a j o 
oz i roma ga že ima jo . N a 
p r imer v dev iznem poslova-
n j u , k je r so že n e k a j časa 
vkl jučeni v av tomatsk i 
m e d n a r o d n i p r o m e t . 

Svoje poslovanje tudi ne-
nehno posodabljajo. Med pr-

vimi so uvedli samopostre-
žno informacijsko mesto, na 
katerem lahko občani sami 
kontrolirajo stanje na svo-
jem računu (trenutno zaradi 
poplave čekov res ni vedno 
ažurno) — od 10 do 15 tisoč 
poizvedb beležijo mesečno 
na njem. V kratkem bodo 
prešli na optično odčitavanje 
čekov in s tem zagotovili 
ažurnost poslovanja s teko-
čimi računi. P o m e m b n o no-
vost pa u v a j a j o tud i za obr-
tn ike , za ka tere b o d o so-
d o b n o opremi l i svojo e n o t o 
n a Šaleški cesti . 

N a L jub l j ansk i bank i Te-
mel jn i banki Velenje so tu-
di sredi p r ip rav na reorga-
nizaci jo bančn i š tva . Kot ve-
mo, b o d o obs to j a l e p o no-

vem letu le b a n k e ( temelj-
na , sp lošna . . . — vsi ti poj -
mi se uk in ja jo ) . De lova le 
pa b o d o l ahko tiste b a n k e , 
ki b o d o izpoln jeva le orga-
nizaci jske , e k o n o m s k e in 
kad rovske pogo je p redp i sa -
ne z z a k o n o m . 

T o n e Vrhovnik , p redsed-
nik p o s l o v o d n e g a o d b o r a 
T e m e l j n e b a n k e Velenje j e 
poveda l , d a so pr ipravi l i v 
s i s temu L jub l j anske b a n k e 
p red log , po ka te rem n a j bi 
se vse t eme l jne b a n k e ( tudi 
ve lenjska) , ki i z p o l n j u j e j o 
pogo je , p reob l ikova le v 
b a n k e , vzpostavi l i p a n a j bi 
t e sno kap i t a lno povezavo s 
s e d a n j o z d r u ž e n o b a n k o . 

P o m e m b n a vseb inska no-
vost j e v tem, d a b o d o po-

NAGRADE MLADIM VARČEVALCEM 
V mesecu oktobru, mesecu varčevanja je Ljubljanska banka Te-

meljna banka tudi letos razpisala že tradicionalno tekmovanje na te-
mo »Delo je naš denar«. Učenci osnovnih šol so poslali na razpis 86 
likovnih in 46 literarnih del. Strokovna komisija pa je nagrade takole 
razdelila: Likovna dela: 1. Laura Stakne (OS Šmartno ob Paki); 2. 
Vesna Širca (OŠ Veljka Vlahoviča); 3. Patricija Oštir (OŠ Paka); 4. 
Kristian Kramer (OŠ Ljubno ob Savinji); 5. Peter Skledar (OŠ Luče); 
6. Eva Zavolovšek (OŠ. Mozirje). Literarna dela: 1. Monika Vodon-
čnik (OŠ Paka); 2. Uroš Štiglic (OŠ Rečica ob Savinji); 3. Jaka Napo-
tnik (OŠ Topolšica); 4. Tina Jarabek (M. P. Toledo); 5. Saša Bizimo-
ska (OŠ Šalek); 6. Tina Purnat (OŠ Gustava Šiliha). 

stali us tanovi te l j i b a n k e 
p r e k o svoj ih sk ladov delni-
čar j i , to p a b o d o l a h k o po-
stali tudi varčevalci . 

K l j u b takšni organiz i ra-
nost i ( b a n k o b o d o uprav l ja -
li de ln ičar j i ) pa b o d o p o za-
gotovi lu T o n e t a Vrhovnika 
ohrani l i tud i t e sno sode lo-
van je z varčevalci tud i z že 
u tečenimi ob l ikami soupra -
v l j an ja . 

»Varčevanje je na eni strani 
človeška vrlina, na drugi strani 
pa nujnost v gospodarskem in 
vsakodnevnem življenju. Nacio-
nalno razpolaganje z razpolo-
žljivimi dobrinami je cilj in 
predpogoj tržnega gospodarstva 
v katerega moramo iti — saj 
drugega izhoda nimamo,« pravi 
Tone Vrhovnik ob dnevu varče-
vanja in dodaja, »ker bo banka 
po novem zakonu »trgovina z 
denarjem« in ker predstavljajo 
prihranki prebivalstva pretežni 
del bančnih sredstev, bomo seve-
da ravno temu varčevanju name-
njali izjemno skrb. To se bo 
odražalo v odnosu bančnih de-
lavcev do varčevalca in sicer v 
najsodobnejši opremi kot tudi 
sami kulturi odnosa do njega. 
Poslovno bomo težili k temu, da 
sredstva občanov čim bolje obre-
stujemo, ponudili pa jim bomo 
tudi več možnosti kreditiranja.« 

V/. Zakošek 

Velenjski avtomobilski sejem 

Za tri leta star peugeot 22.000 DEM 
Lepo, toplo in sončno vreme 

je v nedeljo privabilo na avlo 
sejem pred Rdečo dvorano ve-
liko ljudi. Preko 80 lastnikov 
je pripeljalo svoje jeklene ko-
njičke z eno samo željo, da jih 
kar najbolj ugodno prodajo. 
Seveda je bilo tudi tokrat na 
sejmu veliko radovednežev, ki 
niso bili pravi kupci, pač pa so 
si le ogledovali in primerjali 
cene avtomobilov. Vozila so 
bila najrazličnejših znamk, 
starejša in mlajša. Po regi-
stracijah sodeč jih je bilo naj-
več iz celjskega in koroškega 
področja, nekaj pa tudi iz dru-
gih krajev. Kot smo izvedeli 
tokrat veliko avtomobilov ni 
menjalo lastnikov zaradi 
(pre)visokih cen, čeprav se je 
pred dnevi zmanjšal prometni 
davek. Za tri leta star peugeot 
je naprimer lastnik zahteval 
22.000 D E M in tako naprej. 

Z d r u ž e n j e šofe r jev in avto-
m e h a n i k o v , ki j e up rav l j a l ec 
s e j m a j e uved lo novos t . Tr i je 
s t rokovn jak i so n a m r e č po-
magal i k u p c e m in p roda j a l -
cem kupova t i in p roda j a t i . S 
to novos t j o b o d o nada l jeva l i 
tudi p r i h o d n j o nede l jo . 

Pog le jmo še n e k a j cen, ve-
č i n o m a seveda v z a h o d n o -
nemških m a r k a h . Fičo, letnik 
1974, j e veljal 500 D E M , le-
tnik 1980, pa 1.500; nas ledn j i 
n a j b o l j p o p u l a r n i av to y u g o 
star dve leti, 5.500 D E M , yu-
go 65, s tar e n o leto, 9.000 
D E M ; katrca , letnik 1979, j e 
imela ceno 1.300 D E M , golf , 
letnik 1986, 16.000 D E M , 
golf , letnik 1982, 7.400 D E M , 
fiat 126, letnik 1983, 2.300 
D E M . Na se jmu sta bila tud i 
dva merzedesa in sicer 240 

lz sodnih klopi 

VLOM V KIOSK IN TELE-
FONSKO CENTRALO 

Doslej še neznani storilec je 
vlomil v noči na 17. oktober v ki-
osk in telefonsko centralo ob 
bolnišnici Planika v Topolšici. Iz 
telefonske centrale je odnesel ne-
kaj gotovine, iz kioska pa žetone 
za avtobus, cigarete, vžigal-
nik . . . 

UKRADEN AVTO J E RAZBIL 
Venčeslav R. je 17. oktobra v 

bližini Slovenj Gradca ukradel 
osebni avtomobil in se z njim 
pripeljal v Titovo Velenje. Ko ga 
je na Šaleški cesti začela usta-
vljati patrulja miličnikov, je obr-

D, letnik 1977, ki ga je last-
nik ocenil na 14.000 ter 220 
D, letnik 1973, ki j e veljal 
8.000 D E M ; B M W , letnik 
1975, j e imel c e n o 4.000 
D E M , s toenka letnik 1987, 
6.800 in kadet t 1,6 D letnik 
1985 15.800 D E M in t a k o n a -
prej . Kot že rečeno veliko 
las tnikov ni imelo sreče s 
p r o d a j o , m o r d a b o bo l j e d r u -
gič. 

N a se jmu s m o srečali last-
n ika l ička 750, letnik 1977, 
R u d i j a Roge lška iz S loven j 
G r a d c a . » Ž e večkra t sem bil 
na s e jmu , tudi v Ce l j u , p a ni-
sem imel sreče, d a bi ga pro-
da l . T u d i d a n e s s l abo kaže, 
čeprav ga cen im le za 1.300 
D E M . Z a ta d e n a r d a n e s še 
m o t o i j a n e m o r e š kupi t i . 
K u p c e m se zd i jo cene previ-
soke , zlasti ker se j e znižal 
p r o m e t n i davek , z a to j e tud i 
p r o d a j a d a n e s s laba . Č e da -
nes av tomob i l a ne b o m pro-

Danes in jutri v Gorenju zvezni posvet o kulturi 

Kulturna dejavnost v podjetjih 
ima prihodnjost 

Rudi Rogelšek: »Tako dolgo 
bom rozil avto aa sejem, da ga 
bom proda!* 

dal , ga b o m pr ipe l ja l p r i h o d -
nj ič . R a j e ga pe l j em na se jem 
v T i tovo Velenje , ker j e cena 
s e j m a m a n j š a in še bliže je .« 

B. Mugerle 

Danes in jutri poteka v Titovem 
Velenju, v Gorenju, zvezno sreča-
nje organizatorjev kulture, pod 
delovnim naslovom >Kultura, sin-
dikati, prihodnosti Posvet organi-
zira komisija predsedstva sveta 
Zveze sindikatov Jugoslavije za 
izobraževanje, znanost in kulturo 
skupaj z ustreznimi komisijami 
republiških in pokrajinskih zvez 
sindikatov. Za organizatorje kul-
ture v podjetjih je to še ena prilož-
nost, da predstavijo svoje delo in 
svoje poglede na dejavnost, ki je v 
podjetjih sicer še mlada, pa ven-
dar ima v procesu organizacijske 
in samoupravne preobrazbe podje-
tja svojo prihodnost. 

V ozračju prenove podjetja in 
v želji, da bi čimprej ujeli korak 
z razvitim svetom razmišljajo o 

kulturni dejavnosti ali o novi 
podjetniški oziroma korporacij-
ski kulturi kot pomembni notra-
nji gibalni sili tudi v Gorenju, 
gostiteljici posveta. 

Stanislava Pangeršič, organiza-
torka kulturne dejavnosti v Go-
renju, nam je povedala, da bodo 
tudi sami na tem posvetu sprego-
vorili in sicer, kot že naslov refe-
rata, s katerim bodo sodelovali, 
pove — o kulturni dejavnosti v 
Gorenju v funkciji približevanja 
vrednot človeku. Kultura v pod-
jetju namreč ne sme biti delavcu 
le občasna interna dejavnost, 
temveč nekaj kar prevzame in 
usmerja celoto njegovega ravna-
nja, dela in upravljanja. Ne sme 
biti lepa dekoracija v grdi vsa-

Novice iz Mislinje 
Sila zanimivo ter pestro razsta-

vo gasilske opreme so pripravili 
člani GD Mislinja ob mesecu po-
žarne varnosti. Razstavili so šte-
vilne gasilske pripomočke ter 
osebno opremo, ki jo potrebuje-
jo gasilci za svoje akcije. Poseb-
na paša za oči pa je tudi demon-
stracija z avtocisterno in številni-
mi motornimi brizgalnami, s ka-
terimi društvo razpolaga. Kraja-
ni Mislinje in okoliških zaselkov 
so pričujočo razstavo izredno le-
po sprejeli, ogledali pa so si jo 
tudi učenci tamkajšnje osnovne 
šole Rada Iršiča. 

Mislinjčani pa so ob koncu 
tedna postali bogatejši tudi z no-
vo videoteko, katero si je omislil 
Marjan Oder in tako se kratko 
imenuje »Odi«. Že dlje časa se je 
kazala in čutila potreba po tovr-
stni dejavnosti v Mislinji in Mar-
jan je temu znal prisluhniti in 
svojo zamisel tudi realizirati. Ta-

ko trenutno razpolaga z 150 filmi 
vseh zvrsti, seveda pa se njegov 
videofond naglo povečuje. Ze na 
sami otvoritvi se je v videoteko 
včlanilo 22 obiskovalcev, zlasti 
mlajših, njihovo število pa bo v 
naslednjih dneh še nedvomno 
krepko naraslo. Silvo Jaš 

kdanjosti, menijo v Gorenju. V 
zvezi s tem Stanislava Pangeršič 
pravi, da jim visoko stilizirani 
proizvodi na tržišču, njihova za-
znamovana sporočilnost, ki jih 
navzven označuje kot podjetje 
visoke kakovosti, nalagajo tudi 
kakovostne spremembe znotraj 
firme same. 

V Gorenju skušajo v okviru 
množične kulturne dejavnosti 
delovati na spremembo miselno-
sti ljudi na čim bolj sproščen na-
čin^ Skupaj z izobraževalnim 
centrom pripravljajo vrsto okro-
glih miz, predavanj, pogovorov 
in te, ki jih imajo v načrtu kažejo 
na to. Če pogledamo že same na-
slove izbranih tem; recimo po-
men pojma — avtoritativnost, 
kriza komunikacij, tretja tema, ki 
se je bodo lotili, je recimo kič . . . 

Sicer pa na posvetu v Gorenju 
pričakujejo kakih sedemdeset 
udeležencev iz vse Jugoslavije. 
Gostitelji jim bodo ob obisku pri 
nas pripravili tudi nekaj ogledov, 
tako si bodo med drugim danes 
ogledali Titovo Velenje in muzej 
na velenjskem gradu, jutri pa bo-
do obiskali Nazarje. 

nil in odpeljal nazaj proti Slo-
venj Gradcu, miličniki pa so se-
veda šli za njim. Vozil je prehitro 
in v bližini Hude luknje zapeljal 
s ceste in s tem poškodoval avto-
mobil, sam pa je ostal brez po-
škodb. Škodo bo moral seveda 
poravnati, razbit avtomobil pa so 
lastniku že vrnili. 

SKOZI OKNO METAL RAZLI-
ČNE PREDMETE 

Na Tomšičevi 10 v Titovem 
Velenju je 18. oktobra zazgrajal v 
stanovanju Omer M. Skozi okno 
je metal različne p resne te in s 
tem ogrožal mimoidoče, poško-
doval pa je tudi eno vozilo. Na 

Postajo milice je podal lažno pri-
javo, da je zažgal stanovanje, od-
kleniti pa miličnikom ni hotel. 
Na sodišču se bo torej moral za-
govaijati za kar precejšnje števi-
lo kaznivih dejanj. 

LOKOMOTIVA ČEZ PEŠCA 
Okoli 18. ure, 18. oktobra le-

tos, je lokomotiva v bližini Ve-
gradovega samskega doma povo-
zila Čeda Pejiča, Vegradovega 
delavca, ki je poškodbam takoj 
podlegel. 

KRAJE IZ AVTOMOBILOV 
Tudi zadnje dni so velenjski 

miličniki zabeležili precej kraj iz 
osebnih avtomobilov. Mujo B. z 
Zidanškove je ostal brez radioka-
setofona. Brane R. s Šaleške brez 

žarometov in brisalcev, Stanetu 
S. pa je 18. oktobra izginil osebni 
avtomobil, ki ga je imel na po-
pravilu v Šoštanju. S pomočjo 
občanov pa so ga miličniki že na-
slednji dan odkrili v Lokovici. 

NADLEGUJE DEKLICE 
Zopet se je pojavil v Titovem 

Velenju, (morda jih je tudi več), 
moški, ki nadleguje deklice in 
ženske. Najpogosteje deklice po-
prosi, da mu skušajo dobiti časo-
pis iz poštnega nabiralnika, ka-
mor ga je pomotoma vrgel, potem 
pa jih dvigne in otipava. Ženskam 
pa razkazuje svojo »moškost«. 
Miličniki mu bodo seveda lahko 
prišli na sled, če boste takšne pri-
mere dosledno prijavljali in si za-
pomnili tudi kakšen je predrznež. 

Miličniki so zapisali 

Fantom bo sedel deset let 

(mkp) 

n 

Višje sodišče v Celju je potr-
d i la kazen Esadu Murseloviču, 
imenovanem tudi > velenjski 
fantom<, ki mu je prvostopenj-
sko sodišče v Titovem Velenju 
za kaznivo dejanje posilstva, 
kaznivo dejanje spolnega na-
pada na osebo mlajšo od 14 let, 
kaznivo dejanje spolnega nasi-
lja, dve kaznivi dejanji nedota-
kljivosti stanovanja in nadalje-
vano kaznivo dejanje vlomne 
tatvine, prisodilo deset let za-
pora. 

30-letni Murselovič, iz Šošta-
nja, se je na takšno obsodbo 
pritožil. Menil je, da je deset 
let zapora preveč, in da sodišče 
ni dovolj upoštevalo olajševal-
nih okoliščin — nekaznova-
nost, kritičnost do lastnih de-
janj in obžalovanje. Vendar je 
Višje sodišče pritožbo zavrnilo 
kot neutemeljeno tudi zato, ker 
so otežavalne okoliščine tako 
tehtne, da kazen ni mogla biti 
nižja. Podobno kot že prej pr-
vostopenjsko sodišče je tudi vi-
šje upoštevalo dejstvo, da so 
imela nekatera njegova dejanja 

pri oškodovancih hude posle-
dice. 

Esad Murselovič prestaja ka-
zen že od sojenja na prvosto-
penjskem sodišču. Pritožba na 
sodbo višjega sodišča po redni 
poti ni več možna, mogoča je le 
še uporaba izrednih pravnih 
sredstev. 

Kaj več o dogodkih poveza-
nih z >velenjskim fantomom<, 
nismo uspeli zvedeti. Sodnik 
Drago Repenšek, ki je vodil se-
nat "peterice ob sojenju v 
Titovem Velenju, in ki nam je 
potrdil vest, da je višje sodišče 
pritožbo Murseloviča zavrnilo, 
je rekel, da o tem ne sme pove-
dati kaj več zaradi zaščite oško-
dovancev. Ko smo ga povpra-
šali, da nam pove vsaj to, na 
kaj se je obtoženi skliceval v 
svojem zagovoru, pa nam je 
pojasnil, da na neprištevnost. 
Vendar sta dva izvedenca, psi-
hiatra, ugotovila, da pri njem 
ne gre za neprištevnost, da je 
bila ta ob dogodkih le nekoliko 
zmanjšana, ne pa bistveno. 

(mkp) 

Najdražji golf, star tri leta, mi menjal lastnika 


